
دبیر شــورای عالی مناطــق آزاد و ویــژه اقتصادی با 
اینکــه تقاضا برای ســرمایه گذاری در مناطق آزاد  بیان 
چهار برابر شــده است، گفت: ایران دارای ۵ ویژگی مهم 
پایین بودن هزینه تولید، زیرســاخت های توســعه یافته، 
بازارها، سهولت کسب  به  مناطق  این  مناســب  دسترسی 

و کار و معافیت های مالیاتی و گمرکی اســت.
حجــت الله عبدالملــکی، مشــاور رئیــس جمهــور در 

گفت وگــو با ایرنا افزود: بســته های ســرمایه گذاری در 
مناطــق آزاد دارای ســه بخش هســتند کــه در بخش 
ابتدایی مطالعات امکان ســنجی انجام شــده و در بخش 
بعدی نشــان دادن ســودآور بودن پروژه است. در بخش 
پایــانی نیز تامین زمین و زیرســاخت هایی مانند انرژی 
و در نهایــت صدور مجــوز بی نام بود که ســرمایه گذار 

نشود. اولیه  مجوزهای  معطل 

رئیس جمهور قهرمانان را پیشتازان ایجاد امید و غرور ملی دانست و 
گفت: زیر ساخت های لازم برای گسترش ورزش قهرمانی باید فراهم 
شــود تا قهرمانان هیچ دغدغه ای جز میدان وقهرمان شــدن نداشته 
باشند، ورزش همگانی و ورزش حرفه ای و ورزش بانوان بسیار اهمیت 
دارد و در کنار اینها باید به ورزش عشایری و روستایی نیز توجه شود

به گزارش خبرنــگار ایرنا، »آیت الله سیــد ابراهیم رئیسی« رئیس 
جمهور در مراســم تجلیل از قهرمانان و مدال آوران ورزش کشــور با 
حضور کیومرث هاشمی وزیر ورزش و جوانان، قهرمانان و مدال آوران 
ورزش، روســای فدراسیون های ورزشی در سالن اجلاس سران برگزار 
شد، تصریح کرد: در ابتدای دولت به جمعی از قهرمانان وپیشکسوتان 
و نــام آوران عــرض کــردم بنــا دارم در وزارت ورزش به ورزش هم 
نگاه مدیریتی شــود و هم کســانی در این کســوت باشند که ورزش 
را بشناســند و سابقه داشته باشــند وبر این وعده خود وفا دار بودیم. 
خوشحالیم مدیران وزارت ورزش عمیقا با ورزش آشنا دارند و ورزش را 
خوب  می شناسند و با مشکلات ورزش آشنا هستند وگام های موثری 
در جهت رفع این مشکلات برداشته اند. وعده مدیریت ورزشی با مدیر 

ورزشی را عملی کردیم.
وعده مدیریت ورزشی با مدیر ورزشی را عملی کردیم

رئیــس جمهور فتوت، مردانگی، ارزش های دیــنی و الهی را نقطه 
تمایز ورزش کشــور دانســت و بیان کرد: این ویژگی ها زیبایی وصف 
ناپذیری به قهرمانی وحضور در میدان می دهد. احســاس مســئولیت 
برای یک قهرمان و ورزشکار امر مهمی است این همان روحیه بزرگان 
این عرصه اســت. بالاترین ســکوی قهرمانی از آن کسی است که در 
مقابل رژیم صهیونیستی ایستادگی کرده و حاضر به رسمیت شناختن 

این رژیم کودک کش نشده است این بالاترین سکوی قهرمانی است.
هزینه کردن برای ورزش، سرمایه گذاری است

آیــت الله سید ابراهیم رئیسی تصریح کــرد: افزایش اعتبارات برای 

ورزش مورد تاکید بنده اســت.از مدیــران بخش های مختلف ورزشی 
می خواهم که به دقت بــر هزینه کرد منابع برای ورزش نظارت کنند، 
چرا که هزینه کردن برای ورزش ســرمایه گذاری برای گسترش یک 

معروف و انجام یک وظیفه مهم ملی است.
تجهیزات ورزشی از استانداردهای لازم برخوردار باشد

رییس جمهور با اشــاره به اینکه اســتعداد یابی و پرورش استعداد 
بسیار مهم اســت ، خاطر نشــان کرد:  تولیدات ورزشی و یا اقتصاد 
ورزش هم باید در کنار ورزش مورد توجه باشــد. اقتصاد ورزش باید 
در خدمت نیاز های ورزشی باشــد. افــرادی که دراین میدان حضور 

دارند بدانند که تمام تولیدات کشور با استاندارد های لازم در خدمت 
ورزشکاران است. ورزشــکار در شهرستان ومرکز استان وروستا باید 
احساس کند تجهیزاتی که در اختیارش است از استاندارد های لازم 
برخودار اســت و هم می تواند این تجهیــزات به وی کمک کند. نباید 
گذاشــت این حرفه و این نیاز در میدان ســوداگری سوق پیدا کند 
زیرا از کیفیت آن کاســته خواهد شــد. ارتقای کیفیت در همه جا 

مورد توجه است.
رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش با قدردانی از ورزشکاران 
کشور که در سال گذشته بیش از هزار مدال رنگارنگ و افتخارآمیز برای 

کشور کسب کردند، گفت: لازم است از همه مربیان و دست اندرکاران 
ورزشی که به ارتقای آمادگی ورزشکاران کمک می کنند نیز صمیمانه 
قدردانی کنم. همچنین تاکید می کنم که پیشکســوتان ورزشی هرگز 
نباید فراموش شوند، چرا که تجلیل و گرامیداشت آنها باعث امیدواری 

و افزایش انگیزه های ورزشکاران جوان ما خواهد شد.
باشــگاه ها باید به دست خود ورزشکاران و پیشکسوتان و قهرمانان 

اداره شود
آیت الله رئیسی متذکر شد: باشگاه ها باید به دست خود ورزشکاران 
و پیشکسوتان و قهرمانان در سراسر کشور اداره شود. گسترش باشگاه 
ها به دست قهرمانان رقم خواهد خورد و دولت امکانات لازم را در این 

زمینه فراهم خواهد کرد وحمایت خواهیم کرد.
تمام زیرساخت ها باید برای ورزش قهرمانی فراهم شود

رئیس جمهور قهرمانان را پیشــتازان ایجاد امید و غرور ملی دانست 
و گفت: حقیقتا قهرمانان برسکوی قهرمانی و با به اهتزاز آمدن پرچم 
پر افتخار ایران دل مردن را شــاد می کند و این شادی بسیار ارزشمند 
و قیمتی است. زیر ســاخت های لازم برای گسترش ورزش قهرمانی 
باید فراهم شود تا قهرمانان هیچ دغدغه ای جز میدان وقهرمان شدن 
نداشته باشند. ورزش همگانی و ورزش حرفه ای و ورزش بانوان بسیار 
اهمیت دارد در کنار اینها باید به ورزش عشــایری و روســتایی توجه 

شود.
عدالت در ورزش تحت هر شــرایطی نکته بعدی مورد اشاره رئیس 
جمهور بود که در تشریح آن تصریح کرد: تلاش کردیم توزیع و تقسیم 
امکانات و ظرفیت های ورزشی بر اســاس سند آمایش سرزمینی انجام 
شــود تا برای مردم آرامش بخش باشــد. این مسئله به عنوان بستری 
مناســب به شناســایی اســتعدادهای ورزشی در نقاط مختلف کشور 
توسط خود شما ورزشــکاران و پیشکسوتان ورزشی کمک می کند و 
از ســوی دیگر باعث ارتقای امید جامعه و ارتقای عدالت در کشــف و 

شکوفایی استعدادها خواهد شد.

رئیس جمهور:

 زیر ساخت های لازم برای ورزش قهرمانی فراهم شود

رئیس ســازمان انرژی اتمی گفت: ایران با حســن نیــت در این توافق 
مانده و الان که کاهش تعهدات داده، ملاکش برجام اســت.

به گزارش باشــگاه خبرنگاران، محمد اسلامی پس از مذاکرات دو جانبه 
فنی با هیات آژانس در نشســت خبری مشــترک با رافائل گروسی ضمن 
قدردانی از ســفر و حضور گروسی در کنفرانس بین المللی هسته ای گفت: 
اگرچه بدخواهان از تعامل ایران و آژانس ناخرســند هســتند و با ادبیات 
مخرب ســعی بر سیاه نمایی و کم ارزش نشان دادن دارند معتقدیم توافق 
مشــترک مبنای خوبی برای تعامل اســت و ما بر این خط مبنا به عنوان 

نقشــه راه خود میان ایران و آژانس تاکید کردیم.
وی  ادامــه داد: ما در این مذاکرات پیشــرفت بیانیه مارس را به عنوان 
خط مبنا مثبت ارزیابی کردیم اگرچه به دلیل شــرایط به وجود آمده در 

مســایل ایران و آژانــس روند همکاری ها کند شــد و هر دو طرف از این 
کندی ابراز ناخرســندی کرده بودند. ما تــداوم تعاملات مان را بر مبنای 
بیانیه مشــترک در ســه بخش از این پس دنبال می کنیــم؛ اول موارد 
گذشته است که در ســند برجام در قالب پی ام دی بسته شده بود اینها 
مسایل خاص خودش را دارد که آغشته به مسائل بیرونی و سیاسی است 
و نباید به دیگر بخش ها تســری داده شــود. در این بخش موضوع مهم ۲ 
مکان باقی مانده اســت، موضوع ناترازی مواد حل شــد و بر حل ۲ مکان 

باقی مانده تمرکز می کنیم.
اسلامی گفت: بخش دوم، درباره وضعیت موجود اســت که در چارچوب 
ان پی تی و پادمــان انتظــارات و کاســتی ها را دنبــال می کنیم و برای 
اقدامات هماهنگ برای پیشــبرد وضعیت موجود اقدامات متقابل لازم را 

انجام می دهیم و بخش ســوم که مدیرکل و شخص آقای گروسی مسئول 
آن است و باید گام هایی بردارند که برای آینده است. نقشی که مدیرکل 
به موجب وظایف قانونی برعهده دارد و باید تســهیل کننده باشــد برای 
برداشــتن موانع و حل مســایل مربوطه که عمدتا سیاسی است، در این 

رابطه حائز اهمیت است.
رییس سازمان انرژی اتمی گفت ما توافق کردیم برای تهیه پیش نویس 
این ســه بخــش معاونان دو طــرف مذاکرات را دنبــال کنند و الان هم 
مذاکرات در حال انجام اســت و همان طــور که زمان پیش می رود نتایج 

مورد انتظار را دریافت کنیم. البته این آغاز یک فرایند اســت.
اسلامی گفت اقدامات خصمانه علیه ایران که پایه گذاری شده با منشاء 

صهیونیســتی باید مراقبت شود تا در تعامل دو طرف تاثیر نگذارد.
وی اظهــار کرد: ایــن موضوع مهم اســت چون آنچــه در امپراطوری 
رســانه ای گفتــه می شــود برخواســته از ایــن القائات اســت که رژیم 

آن هاست. صهیونیستی سردمدار 
اسلامی افــزود: در این مقطع زمانی که ماهیت ایــن رژیم بر جهانیان 
معرفی شده و جامعه کثیری از مردم و نخبگان این ماهیت را دیدند و به 
آن اعتراض می کنند باید توجه کنیم این همان ماهیت است که پشتیبان 
جریان مخرب علیه ایران اســت و نباید مطالب این رژیم ملاک ســازمان 

بین المللی انرژی اتمی علیه ایران قرار گیرد.
رئیس ســازمان انرژی اتمی گفت ما امــروز توافق کردیم که اینها را از 
هم تفکیک کنیم؛ گذشــته حال و آینده. ما هماهنگ و مشترک به سمت 

آینده مشــترک پر تعامل و پر تحرک گام برمی داریم.
اسلامی در پاســخ به اینکه در سالهای اخیر شــاهد تشدید تنش علیه 
ایران بودیم و شــاهدیم که برجام و مذاکرات شکست خورده است با این 
حال حضور آقای گروسی تاثیر مثبتی در از ســر گیری مذاکرات دارد یا 
خیر؟ گفت: حضور ایشــان در امتداد تعاملات جاری در چارچوب ان پی 
تی و موافقت نامه پادمان جامع اســت. ایران از برجام خارج نشــده است، 
آمریــکا خارج شــد و به تعهداتــش عمل نکرد و دیگران هــم به تبع آن 
اقدامی نکردند. ایران با حســن نیت در این توافق مانده و الان که کاهش 
تعهدات داده اســت، ملاکش برجام است. به علاوه قانون اقدام راهبردی 
ملاک عمل ماســت و این ملاحظــات را آقای گروسی مطلع هســتند و 
دیدید که اشــاره کردند چارچوب های مــا الان ان پی تی، موافقت نامه 
پادمان جامع و قانون اقدام راهبردی ایران اســت. شــخص آقای گروسی 
هــم البته جایگاه سیاسی ویژه دارند و یکی از توافقات امروز ما در ســه 
بخش مورد اشاره همین تعاملات سیاسی است که می تواند اثرات متقابل 

باشد. داشته 

رئیس سازمان انرژی اتمی در نشست خبری مشترک با گروسی:

ایران با حسن نیت در برجام مانده

 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....
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 جام جهانی قطر؛ 
 فرصت اقتصادی کیش 

از دست می رود؟ 

رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 
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آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.

خبرخبر
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دبیر شورای عالی مناطق آزاد:

در  تقاضای سرمایه گذاری 
مناطق آزاد ۴ برابر شد

صفحه 3

 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....

 شماره 
1061

صفحه3

صفحه  3

صفحه 3

صفحه  2

صفحه  3

 رونق صنعت گردشگری با واکسیناسیون
فرصتی که به کشورهای همسایه هدیه شد
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 جام جهانی قطر؛ 
 فرصت اقتصادی کیش 

از دست می رود؟ 

رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
صفحه 3 صفحه3

آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.
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برگزاری اولین کمیته تخصصی 
روان شناسان شورای سلامت کیش
صفحه 3

ضرورت دریافت کد اکران برای 
کانون های آگهی وتبلیغاتی کیش

صفحه 3

»انالله و انا الیه راجعون«
جناب آقای عزت اله محمدی

با نهایت تاســف و تاثر فقدان مادر بزرگوار جنابعالی را به شــما و خانواده محترمتان 
تســلیت می گوییم و از خداوند منّان برای آن مرحومه غفــران و رضوان الهی و برای 

بازماندگان صبر جمیل و اجر جزیل خواستاریم.
از طرف علی گلزاری و همکاران در شرکت رساآواکیش



خبر

باقری در دیدار گروسی:

فعالیت های صلح آمیز هسته ای 
ایران در چارچوب تعهدات بین 

المللی است
معــاون سیــاسی وزیــر امور خارجــه کشــورمان گفت: 
فعالیت های صلح آمیز هســته ای جمهــوری اسلامی ایران 
همــواره در چارچوب تعهدات بین الملــلی از جمله معاهده 

عدم اشاعه است.
به گزارش خبرگزاری مهر، رافائل گروسی مدیر کل آژانس 
بین المللی انرژی اتمی که بــرای حضور در کنفرانس علوم 
و فنون هســته ای به ایران ســفر کرده، با علی باقری معاون 
سیاسی وزیر امور خارجه و مذاکره کننده ارشد کشورمان در 

مذاکرات رفع تحریم ملاقات کرد.
در ایــن ملاقات، ابعاد مختلف همکاری های ایران و آژانس 

بین المللی انرژی اتمی مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.
باقری ضمن اشاره به اهمیت همکاری های ایران و آژانس، 
بر ضرورت بی طــرفی و حرفه ای گری آژانس به عنوان یک 

سازمان تخصصی تاکید نمود.
وی همچنین اظهار داشت: فعالیت های صلح آمیز هسته ای 
جمهــوری اسلامی ایران همــواره در چارچوب تعهدات بین 

المللی از جمله معاهده عدم اشاعه است.
رافائل گروسی نیز در این نشســت، سفر خود به تهران را 
نشانه اراده آژانس برای حفظ فضای سازنده در روابط خود با 

جمهوری اسلامی ایران، دانست.

وزیر راه و شهرسازی:

ساخت واحدهای نهضت ملی 
مسکن از ۲ میلیون و ۵۶۸ هزار 

واحد عبور کرد
وزیر راه و شهرســازی گفت: ســاخت واحدهای نهضت 
ملی مســکن از ۲ میلیون و ۵۶۸ هــزار واحد عبور کرد و 
با احتســاب زمین های روستایی، شهری و شهرهای جدید 
۱۰۰ هزار هکتــار زمین برای طرح نهضت ملی مســکن 

تامین شد.
بــه گزارش مهر، مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرســازی 
امروز ۱۷ اردیبهشــت در دومیــن روز همایش گروه های 
جهادی و مردمی ضمن تقدیر از بسیجیان فعال، اقدامات 
امــام راحل را در به خروش آوردن مردم و پیروزی انقلاب 
اسلامی ســتود و گفت: به خروش آوردن مردم، طرز تفکر 
متفاوت و داشــتن روحیه رهبری اجتماعی می خواهد که 

امام راحل این ویژگی ارزنده را داشت.
عضو کابینه دولت سیزدهم یکی از اهداف تشکیل بسیج 
ســازندگی را ترغیــب مردم و آوردن آنهــا به صحنه های 
مختلــف اجتماعی عنــوان کرد و گفت: شــما بسیجیان 
می توانیــد با روحیــه خود به وزارت راه و شهرســازی در 

ترغیب مردم به نوسازی مسکن کمک کنید.
بذرپاش با اشاره به اینکه حضور حلقه های میانی کمک 
قابل توجهی به تشــویق مردم به نوســازی بافت فرسوده 
می کند گفــت: کارهای زیادی در کشــور در حال انجام 
است اما به نظر می رسد رضایت بخش نیست زیرا فناوری 
که باید اســتفاده شود به کار نمی رود و گروه های جهادی 
می توانند در ســرعت دادن به ایــن اقدامات نقش مؤثری 

داشته باشند.
وزیر راه و شهرســازی تصریح کــرد: گروه های جهادی 
صاحب فناوری هســتند و ما در وزارت راه و شهرسازی به 
ایــن فناوری نیاز داریم که ایــن باور من به این همایش و 

رویداد به شمار می رود.
وی بــا تاکید بر اینکه اســتفاده از توانمندی حلقه های 
میــانی و گروه های جهادی ســبب جهت گیری فعالیت ها 
خواهد بــود گفت: ما در وزارت راه و شهرســازی یکی از 
پرتماس ترین وزارتخانه ها به شــمار می رویم و عملکرد ما 
مســتقیماً با زندگی مردم ارتباط دارد. بنابراین بهره مندی 
از روحیه گروه های جهادی در پیشــبرد اهداف در بخش 
راه های روستایی و نوسازی بافت های فرسوده مؤثر خواهد 

بود.
عضو کابینه دولت سیزدهم بــا تاکید بر اینکه دو پروژه 
بزرگ طرح نهضت ملی مسکن و پروژه ایران راه به عنوان 
پروژه های کاربردی دولت سیزدهم در مجموعه وزارت راه 
و شهرســازی است، گفت: پروژه ایران راه به این معناست 
که ایران سرزمین فرصت های لجستیکی و ترانزیتی است. 
همچنیــن با توجه به اینکه مــردم در حوزه بهره مندی از 
فرصت های لجســتیکی و ترانزیتی از مجموعه وزارت راه و 
شهرسازی مطالباتی دارند در این بخش کارهای مهمی در 

حوزه بین الملل انجام شده است
بذرپاش تاکید کرد: ترانزیت به اندازه نفت می تواند برای 
کشور درآمدزایی داشته باشد که تلاش می کنیم تا از این 

ظرفیت بهره لازم را ببریم.
وزیر راه و شهرســازی گفت: بــا تلاش همکاران و همه 
فعالان در ســال گذشــته در حوزه ترانزیت جاده ای ۵۸ 
درصد رشد داشتیم و رکورد ترانزیت در این سال شکسته 
شد. همچنین در فروردین امسال در حوزه ترانزیت جاده ای 
نسبت به فروردین سال گذشته ۴۵ درصد رشد ثبت شد.

بذرپاش به اثربخشی اتخاذ سیاســت های خارجی دولت 
که تحت عنوان سیاســت همسایگی نامیده می شود اشاره 
کرد و گفت: توافقــات بین المللی و توســعه کریدورهای 
شــمال- جنوب جزو برنامه های اصــلی دولت سیزدهم و 
مجموعه وزارت راه و شهرســازی اســت که سیاست های 

خارجی بخشی از آنها را محقق کرده است.
وی با اشــاره به اینکه به توصیــه رئیس جمهور عملکرد 
دولت های قبــل مورد نقد این دولت قرار نگرفته اســت، 
گفت: توسعه راه های مواصلاتی بخشی از سیاست های در 
حال اجرای وزارت راه و شهرســازی به شــمار می رود. به 
برکت انقلاب اسلامی میزان احداث راه های روســتایی از 

۱۱۶ هزار کیلومتر عبور کرده است.
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خبر خوش سرپرست سازمان 
خصوصی سازی برای کارگران:

بیش از ۵ میلیارد سهم به 
نام کارگران شد

از  سرپرســت ســازمان خصوصی ســازی 
آزادسازی وثیقه و به نام شدن سهام ترجیحی 
متعلق بــه ۶۴ هزار و۱۶۱ تن از کارگران خبر 

داد.
به گزارش ایسنا، ابراهیم بازیان با تبریک روز 
جهانی کار و کارگر و هفته کار و کارگر گفت: 
تعداد پنج میلیارد و ۲۲۱ میلیون و ۶۲۷ هزار 
و ۷۱۰ ســهم متعلق به ۶۴ هــزار و ۱۶۱ نفر 
کاگر در ۱۵۴ شــرکت که در ســال های قبل 
واگذار شــده بود؛ از وثیقه آزاد و سهام به نام 

کارگران منتقل شده است.
سرپرست سازمان خصوصی سازی ادامه داد: 
با توجه به سیاســت های کلی اصل ۴۴ قانون 
اساسی مبنی بر گســترش مالکیت در سطح 
عموم مردم به منظور تامین عدالت اجتماعی، 
تشویق اقشار مردم به پس انداز و سرمایه گذاری 
و بهبــود درآمد خانوار و در اجرای تبصره )۳( 
ماده »۲۰« قانون اجرای سیاســت های کلی 
اصــل ۴۴، از ابتدای دولــت سیزدهم تاکنون 
۳۰۵ میلیون و ۸۹۳ هزار و ۵۶۲ ســهم دولت 
در ۱۰ شرکت مشمول واگذاری به ۳۰۰۸ نفر 
از کارکنان و کارگران شــاغل و بازنشسته به 

عنوان سهام ترجیحی واگذار شده است.
طبق اعلام سارما خصوصی سازی، بازیان در 
همین زمینه افــزود: مطابق مقررات، واگذاری 
ســهام ترجیحی به صورت ۱۰۰ درصد اقساط 
با مدت ۱۰ سال صورت می گیرد و بهای سهام 
واگذار شده از محل سود سهام مورد واگذاری 

پرداخت می شود.
ارائــه تخفیف قیمــتی در واگذاری ســهام 

ترجیحی به کارگران
وی در بخــش دیگری از ســخنان خود، از 
برنامه دولت برای حمایت از کارگران خبر داد 
و گفــت: دولت در نظــر دارد با هدف حمایت 
از کارگران؛ قیمت ســهام ترجیحی شرکتهای 
قابل واگذاری را با اعمال تخفیف به آنان واگذار 

نماید.
بازیان در همین زمینــه اضافه کرد: کلیات 
این پیشنهاد به تصویب هیأت واگذاری رسیده 
و پس از تصویب جزئیات و طی مراحل قانونی، 
در واگذاری ســهام ترجیحی مبنای عمل قرار 

خواهد گرفت.
سرپرســت ســازمان خصوصی ســازی از 
یک تصمیم دیگر هیــات واگذاری خبر داد و 
خاطرنشان کرد: به موجب تصمیم دیگر هیئت 
واگذاری؛ ســهام ترجیحی مســتقل از سهام 
بلــوکی به کارکنــان واگذار خواهد شــد و بر 
این اساس کارکنان شرکت مشمول واگذاری؛ 
صرفنظر از فروش یا عدم فروش سهام بلوکی؛ 
قبل از خرید سهام توســط بخش خصوصی، 
سهامدار شرکت محل اشــتغال خود خواهند 

شد.

معاون مرکز مبادله اعلام کرد؛

سهم ۱.۲ میلیاردی 
کالاهای اساسی و دارو

معاون ارزی مرکز مبادله ارز و طلای ایران 
گفت: از اول فروردین تا شانزدهم اردیبهشت 
۱۴۰۳، پنــج میلیارد و ۶۷۹ میلیون دلار ارز 
برای واردات کالاهای اساسی، دارو، کالاهای 
تجاری و بازرگانی، واردات در مقابل صادرات 

و خدمات تامین شده است.
به گزارش ایسنا، علی طرزعلی گفت: برای 
کالاهای اساسی یک میلیارد و ۲۲۸ میلیون 
دلار،  بــرای کالاهای تجاری و بازرگانی مبلغ 
ســه میلیــارد و ۳۰۱ میلیــون دلار و برای 
خدمــات ۱۴۵ میلیــون و بــرای واردات در 
مقابل صادرات  یــک میلیارد و پنج میلیون 

دلار تامین ارز صورت گرفت.
طرزعــلی بیان کرد: بــرای واردات کالای 
دانه های  اساسی کشــاورزی شــامل گندم، 
روغــنی و نهاده های دامی یک میلیارد و ۶۰ 
میلیون دلار، بــرای دارو، مواد اولیه دارویی 
و تجهیزات پزشــکی ۱۶۸ میلیون دلار و در 
مجموع یــک میلیــارد و ۲۲۸ میلیون دلار 

برای کالای اساسی و دارو ارز پرداخت شد.
معــاون مرکــز مبادلــه ارز و طلای ایران 
افــزود: تامین ارز نیمایی برای »صنایع حمل 
و نقــل و خــودرو«  معــادل ۶۲۳ میلیون 
دلار، »صنایع تجهیــزات برق و الکترونیک« 
معادل ۳۳۵ میلیــون دلار، »صنایع معدنی« 
معــادل ۲۳۷ میلیــون دلار، »ماشین آلات 
و تجهیــزات تولیــد« معــادل ۲۰۲ میلیون 
دلار و »منســوجات و پوشاک« معادل ۲۲۶ 
میلیون دلار صورت گرفته اســت. این گروه 
های صنایع همچنیــن به ترتیب ۲۹۷، ۴۰، 
۲۳۷، ۱۳۱ و شــش میلیون دلار ارز توافقی 
یــا واردات در مقابل صادرات تــا پایان روز 
شانزدهم اردیبهشت ماه سال جاری دریافت 

کرده اند.  
علاوه بــر این گروه ها، یک میلیارد و ۶۷۸ 
میلیون دلار ارز نیمایی و ۲۹۴ میلیون دلار 
ارز واردات در مقابل صادرات به سایر صنایع 

اختصاص داده شده است.
گفتنی اســت؛ در روز ۱۷ اردیبهشــت ماه 
۱۴۰۳ در تــالار اســکناس ارز مرکز مبادله 
ایــران، دلار با نرخ ۴۴ هــزار و ۵۸۸ تومان، 
یورو با نرخ ۴۷ هــزار و ۹۸۲ تومان و درهم 
بــا نرخ ۱۲ هــزار و ۱۴۱ تومان مورد مبادله 

قرار گرفت.
به همیــن ترتیب تالار حواله ارز، شــاهد 
مبادلــه دلار با نرخ ۴۱ هــزار و ۶۳۲ تومان، 
یــورور با نرخ ۴۴ هزار و ۸۰۱ تومان و درهم 

با نرخ ۱۱ هزار و ۳۳۶ تومان بود.
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مدیرعامل شــرکت توانیر از محل حادثه خطوط انتقال برق منطقه ای خوزســتان در شادگان و آبادان بازدید کرد و تسریع در اجرای 

عملیات بازسازی با تمام ظرفیت عملیاتی را خواستار شد.
به گزارش خبرگزاری مهر، مصطفی رجبی مشهدی مدیرعامل توانیر به اتفاق جمعی از معاونان و مدیران این شرکت، نماینده منتخب 
مردم شــادگان در مجلس شــورای اسلامی، فرماندار و امام جمعه این شهر از محل حادثه خطوط برق منطقه ای خوزستان در شادگان 

و آبادان بازدید کردند.

طوفان شدید جمعه چهاردهم اردیبهشت موجب بروز خسارت به شبکه خطوط انتقال برق در شادگان و آبادان شده و آسیب تجهیزات 
در این منطقه را به دنبال داشت.

مدیرعامل شرکت توانیر با حضور در محل حادثه از نزدیک خسارت های وارده را بررسی و در جریان روند بازسازی این خطوط انتقال 
برق قرار گرفت. در این بازدید همچنین در مورد چگونگی بازسازی دکل های آسیب دیده و عادی سازی شبکه توصیه های لازم از سوی 

مدیرعامل شرکت توانیر ارائه شد.

خطوط انتقال برق منطقه ای خوزستان سریع تر بازسازی شود

سیاسی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی
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وزیــر اقتصاد با بیان اینکه آماده ســازی 
طرحهــای مهــم اقتصاد مــورد توافق دو 
کشــور برای بهره برداری در ســفر رئیس 
جمهور به عراق انجام شــد، از برنامه ریزی 
برای تجارت ۲۰ میلیــارد دلاری با عراق 

خبر داد.
به گزارش خبرگزاری مهر، سید احســان 
خاندوزی وزیــر امور اقتصــاد و دارایی در 
مشــترک  کمیسیــون  اجلاس  ششــمین 
اسلامی  جمهوری  اقتصــادی  همکاری های 
ایــران و جمهــوری عراق گفــت: امروز ما 
میــراث دار پیوندهای تمــدنی عمیقی بین 
ایران و عراق هســتیم. در دوران جدید میز 
جمهوری اسلامی ایران پشتیبان ملت عراق 
و طوایف بوده است. ما به دنبال عراقی قوی 
و مســتقل هستیم و معتقد هستیم تنها این 
مسئله اســت که می توان امنیت جمهوری 

اسلامی ایران را نیز تضمین کند.
ایرانی ها  افزود: ریخته شــدن خون  وی 
و عراقی ها در کنار یکدیگر نشــان دهنده 
وحدت اســت. توســعه روابط بــا عراق از 
جملــه رویکردهای مهم جمهوری اسلامی 
ایران است. رفع مشکلات موجود می تواند 

سرعت توسعه روابط را افزایش دهد.
وزیر اقتصاد با بیــان اینکه ظرفیت های 
متعددی برای توسعه روابط از جمله روابط 
اقتصادی بین دو کشور وجود دارد تا سطح 
زنــدگی و رفاه دو ملــت را بیش از پیش 
بالا بــرد، گفت: با توجه به پیشــرفت های 
علمی ایــران در حوزه های مختلف، امکان 
همکاری های مختلف وجود دارد. از جمله 
ظرفیت ها، صادرات خدمات فنی مهندسی 
ایرانی در حوزه های سد سازی، ساختمان 
ســازی و … اســت. برای این منظور باید 
مشکلات حل و فصل شــود. از جمله این 
از  ایرانی  شــرکت های  مطالبات  مشکلات 

طرف عراقی است.
خاندوزی با اشــاره به اینکــه توانمندی 
شــرکت های ایرانی نقش مهمی در توسعه 
زیرســاخت های عراق داشــته و می تواند 
نقش بیشــتری داشته باشــد. شرکت های 
ایــرانی در حوزه هــای دارو، کشــاورزی، 
ســاختمان، لیزر و موارد دیگــر از جمله 
مواردی که می تــوان از ظرفیت آنها برای 

توسعه همکاری دو کشور استفاده کرد.
مهم تریــن  جملــه  از  داد:  ادامــه  وی 
شبکه های ریلی، خشروی، خانقین و بغداد 
و همچنین شــلمچه بصره است. در مورد 

راه آهن شــلمچه بصره توافق انجام شــده 
و پروژه در مسیر انجام است اما مشکلاتی 
مانند میــن روبی وجود دارد کــه باید با 

کمک دو کشور حل و فصل شود.
وزیر اقتصاد با اشــاره به اینکه آشــنایی 
فعالان اقتصادی دو کشــور از جمله تجار 
دو کشــور می تواند به توسعه روابط بخش 
خصوصی دو کشور شــود، گفت: از جمله 
برای  راهکارهای ســرمایه گذاری مشترک 
دو کشــور احداث شهرک صنعتی مشترک 
اســت که از جمله توافقــات قبلی اجلاس 
اســت. زمین این کار توســط دولت عراق 
تخصیص داده شــده اســت و درخواست 

توسعه زیرساخت های لازم را داریم.
هدف گذاری توسعه روابط تجاری دو 

کشور تا ۲۰ میلیارد دلار
خاندوزی تاکید کرد: در اجلاس ششــم 
بر توســعه روابــط تجاری بــا ۲۰ میلیارد 
دلار تاکید شــد. این موضوع نیازمند نظام 
حقوقی مناســب، همکاری هــای گمرکی، 
تقویت مکانیزم قابل اتــکا پرداخت و … 
است. در حوزه اســتاندارد، امضای تفاهم 
همکاری الزامی است. ســازمان استاندارد 
ایران پیش نویس لازم را ارســال کرده اما 
هنوز پاسخی از سمت طرف عراقی دریافت 
نکرده اســت. بــه منظور توســعه نجارت، 
ســازمان توسعه تجارت پیشــنهاد معرفی 
تجــار و کالاهای قابل صــادرات عراقی را 
داده اســت تا ظرف ماه های آینده شــاهد 

یک نشست مشترک باشیم.
وی با بیان اینکه توافقات انجام شــده و 
تعیین شده در کمیته های تخصصی ظرف 
دو روز گذشــته می توانــد نقطه عطفی در 
روابط دو کشور باشــد، گفت: ضمن اینکه 
بــرخی تفاهم نامــه های مهــم همکاری 
دو کشــور آماده شــده اســت که در سفر 
قریب الوقوع رئیس جمهور به عراق به امضا 

خواهند رسید.
وزیر اقتصــاد در ادامه گفت: ششــمین 
دور از اجلاس کمیسیون مشترک ایران و 
عراق با همگرایی بالای دو کشــور به پایان 
خود رسیــد. گام عملیــاتی بسیار مهمی 
برای به نتیجه رســاندن توافقات دورهای 
قبلی اجلاس برداشــته شــد. بــرای آنکه 
بتوانیم در جلســه مشــترک مقامات عالی 
دو کشــور دســتاوردهای اقتصادی مهمی 
انجام  توافقات خوبی  را بهره برداری کنیم، 
شد. بر همین اساس شش کمیته تخصصی 

بین کارشناسان دو کشور تشکیل و موارد 
مختلف را بررسی کرد.

پیش بیــنی وزیر تجــارت عراق از 
اجرای پروژه های مشترک

اثیر داود ســلمان وزیر تجارت عراق نیز 
در این اجلاس گفت: پیوندهای دو کشــور 
ایران و عراق عمیق اســت. ظرفیت خوبی 
برای همکاری دو کشور وجود دارد. ضمن 
اینکه منافع مشــترک و روابط مســتحکم 
اجتماعی بین دو کشــور برقرار است. همه 
ایــن مواردی دلیلی اســت برای توســعه 

همکاری های اقتصادی دو کشور.
وی ادامــه داد: در صدد ایجاد پروژه های 
مشــترک تخصصی در دو کشــور هستیم. 
امیدوار هســتیم ایــن پروژه هــا با کمک 
نهادهــای ایــرانی و عــراقی و بــه ویژه 
به درســتی  فعالیت های بخش خصوصی، 
پیش برود. امیدوار هستیم که سطح روابط 
تجاری دو کشــور تا حــدی که آرزوی دو 
کشور است افزایش پیدا کند. در این رابطه 
باید بر سیاســت های همگون دو کشــور 

تاکید کرد.
اثیر داود با اشــاره به اینکه ایران دومین 
شــریک تجاری عراق اســت گفت: برنامه 
دولــت فعلی عــراق گشــودن زمینه های 
همکاری با کشورهای همسایه و استفاده از 
ظرفیت های دو کشــور است. ملاقات هایی 
با بازرگانان بخش خصوصی ایران خواهیم 
داشت و صحبت های آنان را گوش خواهیم 
داد. بــا وزیر و معــاون اول رئیس جمهور 

توافق کردیم تــا در پرتو این مکانیزم یک 
تاجر ایرانی بتواند وارد بازار عراق شود.

وی افــزود: ما به فراهم کردن شــرایط 
ســرمایه گذاری در عــراق توجــه داریم. 
در عراق شــاهد ســاخت و بازسازی های 
مســکونی هســتیم و ایران بایــد در این 
کار ســهم داشته باشــد. در این زمینه نیز 
توافقنامه ای امضا شده است. انتظار ما این 
اســت که بتوانیم از یک شریک قدرتمند 
در این زمینه اســتفاده کنیم. شیوه کار ما 
آشــکار و واضح است و تنها می خواهیم در 

زمینه عملکرد هماهنگ باشیم.
مقدمات سه ماهه برای اجلاس ششم

علی فکری رئیس سازمان سرمایه گذاری 
های خارجی ایران نیز در ششمین اجلاس 
کمیسیون مشترک همکاری ایران و عراق 
گفت: طی یک سال گذشــته شاهد نتایج 
مثبــتی در حوزه تجــارت، صدور خدمات 
فنی و مهندسی بودیــم که از جمله نتایج 
نشست سال گذشته بود. از جمله مواردی 
که در نشســت قبلی مورد توافق دو طرف 
قــرار گرفــت، می توان به پروژه شــهرک 
صنعتی مشــترک و آغاز پــروژه راه آهن 

شلمچه به بصره اشاره کرد.
وی اظهــار کــرد: در اجلاس کمیسیون 
مشــترک فعلی که مقدمات آن از سه ماه 
قبــل آغاز شــد، طرفین ضمــن بررسی و 
تبادل نظر بیــن موضوعات مختلف گفتگو 
کردنــد. موارد در شــش کمیته تخصصی 

مورد بررسی و توافقات انجام شد.

پیش بینی تجارت ۲۰ میلیارد دلاری با عراق

عضو هیات رئیســه مجلس شــورای اسلامی با بیان اینکه 
»امنا« برای تغییر آرایش سیاسی به نفع نخبگان برنامه دارد، 
گفت: برای تغییر شرایط، مجلس آینده باید تصمیمات تاریخی 

و بزرگ بگیرد.
به گزارش ایرنا، سید نظام الدین موسوی در نشست انتخاباتی 
ائتلاف مردمی نیروهای انقلاب)امنا(، انتخابات را حق و تکلیف 
دلبستگان به نظام جمهوری اسلامی و انقلاب اسلامی دانست 
و گفت: برمبنای حقوق شهروندی حضور در انتخابات »حق« 
هر شهروند است. کسانی که به دنبال تعطیلی انتخابات هستند 
در صدد از بین بردن این حق هســتند. از این رو دعوت مردم 
و بسترسازی برای مشــارکت با توجه به وجود برخی گلایه ها 

نیازمند شجاعت و مجاهدت است.
نماینده مجلس شورای اسلامی افزود: شرایط کشور و منطقه 
به نحوی نیست که با همین دست فرمان ادامه دهیم بنابراین 

مجلس آینده باید تصمیمات تاریخی و بزرگ بگیرد.
موســوی با بیان اینکــه در دور اول انتخابــات درصد قابل 
توجهی از مردم در انتخابات شــرکت نکردند گفت: جز تعداد 
معــدودی، اکثریت مردم مدافع انقلابنــد و این مردم با نظام 
مخالف نیســتند اما گلایه هایی داشــتند. یک فرض مردم هم 
این بود که اگر در انتخابات شرکت کردیم بعدش چی؟ آیا قرار 

است همین شرایط ادامه پیدا کند؟
عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: یکی از 
دلایلی که ما تصمیم به تشکیل ائتلاف امنا گرفتیم پاسخ دادن 

به همین مطالبات بود.
وی تصریح کرد: ما به دنبال نفی کلیت مجلس فعلی نیستیم. 
خودمان در بخشی از تصمیمات حتما شریک بودیم. قانون های 
خوبی هم در این مجلس تصویب شده؛ قانون اقدام راهبردی، 
قانون جهش تولید مســکن و جهش تولید دانش بنیان، قانون 
متناسب سازی حقوق معلمان از این جمله اند. بنابراین مجلس 
فعلی، مجلس بدی نیست، اما با همین دست فرمان نمی توان 
تصمیمات بــزرگ را رقم زد. آینده کشــور نیاز به تصمیمات 
بــزرگ دارد و این تصمیمات نیاز به تحول دارد و این تحول از 

مجلس شروع می شود.
موســوی در ادامه این همایش گفت: مردم به هیچ جریان و 
شخصی چک سفید امضا نداده اند. امنا به دنبال اختلاف افکنی 
نیســت فقط به نظام و رهبری وا نقلاب تعهد دارد  و همچنین 

برنامه هم دارد.
عضو هیات رییســه مجلس شورای اسلامی ادامه داد: لیست 
امنا انســجام گفتمانی خوبی دارد و گروههای مختلف به دلیل 
مســتقل بودن امنا و برخوردار بودن از منطق به دنبال قیچی 
کردن و تخریب هستند. کسانی که تا دیروز مرزبندی با رییس 
فعلی مجلس داشتند امروز کنار آن بر علیه جریان امنا هستند

وی گفت: امنا به طور مســتقل و با برنامه تخصصی فهرست 
ارائــه کرد و دنبال رقابت جوانمردانه اســت جریان امنا تلاش 

می کند تا در مجلس به نفع مردم  تحول ایجاد کند.
موسوی اضافه کرد: امنا در حوزه اقتصاد و معیشت، اجتماعی 

و فرهنگی و تغییر آرایش سیاسی به نفع نخبگان برنامه دارد. 
ما پدرخوانده نداریم و به خود متکی هستیم و از کسی هراسی 
نداریم و عقب نشینی نمی کنیم. پای کار انقلاب هســتیم و از 

هجمه ها ترسی نداریم.
وی تاکید کــرد: مجلس با یــک نفر اداره نمی شــود بلکه 
۲۹۰ نفر در اداره مجلس دخیل و پاســخگو هستند. نمی شود 
کمیسیون تصمیمی بگیرد ولی خروجی آن چیز دیگری باشد

موســوی افزود: در پاســخ به آنها که می گویند شــما شب 
انتخاباتی شکل گرفتید، تاکید می کنم پایه های ائتلاف امنا از 
حدود یکسال قبل شکل گرفت و جرقه شکل گیری این ائتلاف 

در مجلس بود. اما نمی خواستیم به اختلافات دامن بزنیم
دبیــر ائتلاف امنا گفــت: در مجلس آینده دنبال شــاخص 
محوری هستیم نه شــخص محوری، نمی شود یک نفر معیار 
حق و باطل و نزدیکی و دوری به او معیار حق و باطل باشــد. 
مجلس برآیند مطالبات مردم اســت و هیچکــس از دیگران 

نماینده تر نیست.
وی افزود: یکی دیگر از موارد مدنظر ما اســتفاده از ظرفیت 
نخبگان طیف های مختلف و شایســته سالاری است. نمی شود 
افراد به دلیل نزدیکی به فلان فرد در لیســت باشــند بقیه با 
کوله باری از تجربه کنار گذاشته شوند. یک فرآیند صوری هم 
تعریف کنند ولی خروجی همان افرادی باشــند که همیشــه 
بودند. آنها معتقد بودند ما ۲۹ چوب خشــک به همراه یک نفر 

در لیست بگذاریم رای می آورد! اینقدر غرور!؟

سید نظام الدین موسوی:
امنا برای تغییر آرایش سیاسی به نفع نخبگان برنامه دارد

نماینــده مردم اهواز در مجلس شــورای اسلامی گفت: دولت 
سیزدهــم با وجود همه تحریم ها و با تکیه بر ظرفیت های داخلی 

پالایشگاه آبادان را احیا کرد.
سید کریم حسیــنی در گفتگو با خبرنگار پارلمانی ایرنا گفت: 
وعده های دولت سیزدهم در حوزه نفت و گاز محقق شــده و ما 

شاهد پیشرفت های خوبی در این حوزه در کشور هستیم.
نماینده مردم اهواز در مجلس شــورای اسلامی اظهار داشت: 
یــکی از اقدامات دولــت در حوزه نفــت و گاز در مورد فعالیت 

پالایشــگاه نفت آبادان اســت که با اقداماتی که در دولت فعلی 
صورت گرفته این پالایشــگاه با ظرفیت خــوبی در حال فعالیت 

است.
وی افزود: وزیر نفت دولت سابق عنوان کرده بود که پالایشگاه 
نفت آبادان زیان ده است و ما حاضریم بدون دریافت ریالی آن را 
واگذار کنیم اما دولت سیزدهم با وجود همه تحریم ها و با تکیه بر 
ظرفیت های داخلی این پالایشــگاه را احیا کرد و امروز پالایشگاه 

آبادان با ظرفیت خوبی در حال فعالیت است.

حسینی خاطرنشــان کرد :پیش از این پالایشگاه نفت آبادان با 
۳۰ درصد ظرفیت خود ار می کرد اما امروز با توسعه این پالایشگاه 
توسط متخصصان داخلی، ظرفیت تولیدی آن افزایش یافته است

نماینده مردم اهواز در مجلس شــورای اسلامی اظهار داشت: 
طبق گزارشی که به بنده رسیده پالایشگاه نفت آبادان ۱۲ همت 
ســودآوری دارد که این نتیجه زحمات و عملکرد دولت سیزدهم 
و متخصصین داخلی اســت که ظرفیت تولیدی پالایشگاه آبادان 

را افزایش داده اند.

عضو مجمع نمایندگان خوزستان:
دولت سیزدهم با وجود همه تحریم ها پالایشگاه آبادان را احیا کرد



خبر

تشکیل کمپین بزن بریم کیش
مدیرعامل جامعه بازاریان و بازرگانان کیش گفت: کنسرسیوم 
جوامــع صنفی و ذینفعان اصلی بخش خصوصی برای برگزاری 

رویداد های گردشگری تشکیل شده است.
به گزارش خبرگزاری صداوسیما کیش، رحمان سادات نجفی 
افــزود: در چند روز آینده اعضای کنســرسیوم، قرارداد اجرای 

رویداد های گردشگری را امضا خواهند کرد.
وی گفت: هدف اصلی تشــکیل کنســرسیوم گردهم آوردن 
ذینفعان بخش خصوصی برای برگزاری برنامه ها در طول سال 

است و منحصر به فصل تابستان هم نخواهد بود.
وی گفــت: کمپین بزن بریم کیش پس از شــش ماه برنامه 
ریزی و مطالعه طرح های گردشگری و جذب گردشگر به جزیره 

کیش آماده شده است.
مدیرعامل جامعه بازاریان و بازرگانان کیش گفت: هزینه های 
برگزاری رویداد های گردشــگری با مشارکت بخش خصوصی و 

بخشی از بودجه های سازمان منطقه آزاد خواهد بود.

معرفی تیراندازان برتر مسابقات 
گرامیداشت روز ملی خلیج فارس

نفرات برتر مسابقات تیراندازی با تفنگ گرامیداشت روز ملی 
خلیج فارس و روز معلم در کیش معرفی شدند.

به گزارش خبرگزاری صداوسیما کیش، مسابقات تیراندازی 
با تفنگ ویژه دانشــجویان، اساتید و کارکنان دانشگاه ها در دو 
بخش آقایان و بانوان در ســالن چنــد منظوره دهکده ورزشی 

المپیک برگزار شد.
مژده شاهو از پردیس بین الملل کیش دانشگاه علوم پزشکی 
تهران، سارا آقاپور از پردیس بین الملل کیش دانشگاه صنعتی 
شریف و فاطمه بهمنی از دانشگاه پیام نور رتبه های اول تا سوم 

بخش بانوان را کسب کردند.
فرحان رضا، راستی محمد و حسن شاکر دانشجویان پردیس 
بین الملل کیش دانشــگاه علوم پزشکی تهران به تربیت اول تا 

سوم شدند.

نقش معلمان در پرورش کودکان و 
تربیت نسل آینده

رئیس مرکز بهداشــت کیش گفت: نقش معلمان در پرورش 
کودکان و تربیت نسل آینده بسیار با اهمیت است.

به گزارش خبرگزاری صداوسیما کیش، اســدالله احمدی در 
دیــدار با مدیــر و کارکنان آموزش و پــرورش از معلمان برای 
پــرورش کودکان و تربیت نســل آینده قــدردانی کرد و گفت: 
معلمــان با صبر و شــکیبایی همــراه با تعهد برای شــکوفایی 
استعداد های دانش آموزان و تربیت نسل کارآمد تلاش می کنند

وی، از تلاش و خدمات معلمان در تعلیم و تربیت نسل آینده 
قدردانی و بر جایگاه معلمان در جامعه و نقش کلیدی آنان برای 

تربیت انسان های عالم، فاضل و متعهد تأکید کرد.
رئیــس مرکز بهداشــت کیش معلمــان را ارکان اصلی نظام 
آموزشی و پرورشی دانست و گفت: معلمان با صبر و تعهد برای 
شکوفایی اســتعداد های دانش آموزان و تربیت نسل فرهیخته و 

کارآمد تلاش می کنند.

طرح نظارت بر بازار لوازم خانگی 
هرمزگان آغاز شد

معاون نظارت، بازرسی و حمایت از حقوق مصرف کنندگان 
ســازمان صنعت، معــدن و تجارت هرمــزگان گفت: طرح 
نظارتی بر واحدهای صنفی فــرش و موکت و لوازم خانگی 
به عنوان وســایل ضروری مردم در استان آغاز شده و تا ۲۵ 

اردیبهشت جاری ادامه دارد.
به گزارش ایرنا، عبدالرضا پیروی منش روز سه شــنبه در 
حاشیه بازدید از اجرای این طرح در ســطح بازار استان، با 
اشاره به اقدامات نظارتی و بازرسی در بازار هرمزگان افزود: 
کالاهــای پرتقاضا همچون فرش، موکــت، یخچال، فریزر، 
یخچــال فریزر، تلویزیون، اجاق گاز، ماشین لباسشــویی و 
لوازم اداری را در راستای صیانت از حقوق مصرف کنندگان 
و حصول اطمینان از استمرار عرضه کالا با قیمت متعارف و 
بر مبنای فهرست قیمت موجود در نمایندگی های فروش و 
منطبق با نرخ های تایید شده به صورت جدی در دستورکار 
قرار گرفته و با هر گونه سوءاســتفاده و بازارســازی کاذب 
توسط ســفته بازان از طریق امتناع از عرضه و گرانفروشی 
وفق قوانین و مقررات جاری برخــورد مؤثر و بازدارنده می 

شود
وی بیان کرد: تعــداد هراز و ۶ واحد صنفی عرضه کننده 
فــرش و موکت، لوازم اداری و خانگی در اســتان مشــغول 
فعالیت هســتند که از ایــن تعداد ۴۱۶ واحــد مربوط به 

بندرعباس مرکز استان است.
معاون نظارت،بازرسی و حمایت از حقوق مصرف کنندگان 
هرمزگان اظهار کرد: همچنین بهره گیری از ظرفیت ســایر 
دستگاه ها و نهادها در قالب انجام گشت های مشترک بازرسی 
با همــکاری تعزیرات حکومتی، پلیــس امنیت اقتصادی و 
دادســتانی از مراکز مهم عرضه در جهــت الزام واحدهای 
صنفی ذیربط از جمله نمایندگی های رسمی فروش به نصب 
برچسب قیمت مصرف کننده مطابق با قیمت های اعلامی و 
همچنین برخورد مؤثر با تخلفات احرازی نظیر گرانفروشی و 

امتناع از عرضه مورد تاکید قرار گرفته است.
پیروی منش تاکید کرد: شــهروندان می توانند در صورت 
مشــاهده هرگونه تخلف واحدهای صنفی اعم از کم فروشی، 
گرانفــروشی و درج نکردن قیمــت مراتب تخلف واحدهای 
صنفی با شماره تلفن ۱۲۴ و یا با مراجعه به ادارات تابعه در 
شهرســتان ها و در مرکز استان به سازمان صنعت، معدن و 

تجارت مراجعه نموده و موارد را گزارش دهند.

یادداشت سردبیر

ضرورت دریافت کد 
اکران برای کانون های 

آگهی وتبلیغاتی کیش
کانون های آگهی و تبلیغاتی جزیره کیش 

باید کد اکران دریافت کنند.
به گزارش روابــط عمومی و اموربین الملل 
ســازمان منطقه آزاد کیش، با هدف مدیریت 
سیمای شهری ، ساماندهی محتوای تبلیغات 
آلودگی وآشــفتگی بصری  محیطی، کاهش 
و افزایــش جلوه های تصویــری در تبلیغات 
محیطی، شــرکت های فعال دراین حوزه به 
منظور نمایش آگــهی های خود در فضاهای 
شهری وعمومی باید ضمن رعایت شیوه نامه  
اطلاع رســانی و تبلیغات محیطی در منطقه 

آزاد کیش، کد اکران دریافت کنند.
کانــون های آگــهی وتبلیغــاتی جزیره 
بیشــتر  اطلاعات  کســب  بــرای  کیــش 
درخصــوص شیــوه نامه اطلاع رســانی و 
تبلیغــات محیطی در منطقــه آزاد کیش 
و کد اکــران می توانند درســاعات کاری 
به اداره تبلیغــات محیطی مدیریت روابط 
عمــومی واموربین الملل ســازمان منطقه 

کنند. مراجعه  کیش  آزاد 
گفتنی اســت تمامی طرح هــای تبلیغاتی 
پیش از چاپ جهت دریافــت کد اکران باید 
advertising. به آدرس پست الکترونیکی

dep@kish.ir ارســال شــود و پیمانکار 
موظف اســت کد اکران دریافتی را درگوشه 
پایین ســمت چپ تصویر به صورت عمودی 

درج کند.
لازم به ذکر اســت اکــران تبلیغات بدون 
دریافــت و درج کد، ممنوع بــوده و تبعات 

قانونی درپی دارد.

برگزاری اولین کمیته 
تخصصی روان شناسان 

شورای سلامت کیش
با هــدف تدوین نقشــه راه سلامت روان، 
کمیتــه تخصصی روان شناســان شــورای 

سلامت کیش آغاز به کار کرد.
به گزارش روابط عمــومی واموربین الملل 
سازمان منطقه آزاد کیش، علیرضا فاطمیان 
پوردرجمع روانشناسان جزیره برلزوم تدوین 

نقشه راه سلامت روان تاکید کرد.
واجتماعی سازمان منطقه  فرهنگی  معاون 
آزاد کیــش افزود: بــه زعم روانشناســان و 
متخصصان علــوم اجتماعی، به دلیل افزایش 
پیچیدگیهای بشر، چالش عصر جدید، چالش 
روان انسان است لذا درجزیره کیش براساس 
ارزیابی ها ونیاز سنجی های انجام شده درنظر 
داریم به مدد حضور متخصصان روانشــناسی 
و برگزاری این کمیتــه ها، درخصوص ارتقاء 
سلامــت اجتماعی شــهروندان برنامه ریزی 

واقدام کنیم.
  مدیرامــور اجتماعی، بهداشــت ودرمان 
معاونت فرهنگی واجتماعی ســازمان منطقه 
آزاد کیش نیزدراین نشست با اشاره به اهمیت 
موضوع سلامت روان گفــت: همگام با ارتقاء 
شاخصه های سلامت جسمی به منظور ایجاد 
سلامت پایدار، باید به موضوع سلامت روان، 
سلامت معنوی و سلامت اجتماعی نیز توجه 

شود.
ســعید زاهدی افزود: دردنیای پرمشــغله 
امروز بحــث سلامــت روان به ویــژه برای 
فرزندانمان از اهمیت بسیاری برخوردار است 
زیرا آینده جامعه به دســت آنان است لذا در 
طرح پایش سلامت پایدار مدارس که از سال 
تحصیلی جدید در دو فاز پایش و مداخله اجرا 
می شــود با بهره گیری از توان روانشناسان 
جزیره کیــش تلاش می کنیم بحث سلامت 

روان دانش آموزان با جدیت پیگیری شود.
وی درپایان با اشــاره بــه راه اندازی پایگاه 
سلامت خانواده در یک ماه گذشته، از افتتاح 

مرکز مشاوره دانش آموزی خبرداد.
روانشــناسی،  اســت صدور مجوز  گفتنی 
نظارت برسلامــت روان درکیش و برگزاری 
دوره های آموزش همگانی از محورهای گفت 
وگو در اولین کمیته تخصصی روانشناســان 

شورای سلامت کیش بود.

طرح ضربتی پلیس برای 
مبارزه با سوداگران مرگ 

در کیش آغاز شد
جانشیــن فرماندهی انتظــامی ویژه کیش 
با اشــاره به اجــرای هفتمیــن مرحله طرح 
آرامش در شهر گفت: معتادان متجاهر، خرده 
فروشان مواد مخدر و پاکسازی مناطق آلوده 

از اهداف اجرای این طرح است.
بــه گزارش ایرنا و به نقــل از پایگاه خبری 
پلیس، ســرهنگ »فرج نظری« در تشــریح 
جزئیات این خبر افزود: طرح آرامش در شهر 
همزمان با سراســر کشور از ۱۸ اردیبهشت و 

به مدت ۲ روز در جزیره اجرا می شود.
وی ادامــه داد: در این طرح که با محوریت 
فرمانــدهی انتظامی ویژه و پایــگاه دریابانی 
کیش، با حمایت ســازمان منطقــه آزاد و با 
همکاری شــورای هماهنگی مبــارزه با مواد 
مخدر کیش و شــبکه بهداشت اجرا می شود، 
معتــادان متجاهر و ولگرد پس از جمع آوری 
و انجام غربالگری، برای درمان به مراکز ماده 
۱۵ )کمــپ ترک اعتیــاد ( بندرعباس اعزام 

می شوند.
وی همچنیــن از جمــع آوری ۵۸ معتاد 
متجاهــر در کیــش طی ۶ طرح اجرا شــده 

پیشین خبر داد.

3
معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی و سرپرســت ســازمان خصوصی سازی، با اشاره به اینکه مولدســازی یکی از برنامه های جدی دولت 
سیزدهم در راســتای بهره وری از منابع راکد و بلااستفاده مازاد است و در سازمان خصوصی سازی بیش از ۲ هزار و ۵۰۰ ملک را شناسایی 

کردیم، گفت: امسال و سال آینده زمان طلایی و موعد ثمردهی طرح های مولدسازی در سراسر کشور است.
ابراهیم بازیان در سفر به هرمزگان طی مصاحبه اختصاصی با خبرنگار ایرنا، ضمن اشاره به آخرین وضعیت مولدسازی در سطح کشور و 
اســتان ها افزود: در این خصوص طی فعالیت دولت سیزدهم اتفاق خوبی در سراســر استان ها و کشور افتاده است و نخستین اقدام مهم در 

این راستا اهتمام به شناسایی املاک مازاد دستگاه های دولتی، بانک ها و مجموعه هایی که به نوعی املاک مازاد هستند، در مسیر مولدسازی 
قرار گرفتند.

وی فرایند مولدسازی را یک فرایند زمانبری دانست و یادآور شد: عمدتا املاکی که تحت عنوان املاک مازاد تلقی می شود، به جهت فعل 
و انفعالات شهری و همچنین تعمیم در ماموریت ها و فعالیت ها و همچنین نوع و تنوع فعالیت ها تغییر ماهیت داده و امروز شاهد یک حجم 

عظیمی از املاک مازاد در سطح کشور هستیم.

شناسایی بیش از ۲ هزار و ۵۰۰ ملک؛ دوره ثمردهی  طرح های مولدسازی فرا رسید

کیش
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

چهارشنبه
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دبیر شــورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
بــا بیان اینکــه تقاضا بــرای ســرمایه گذاری در 
مناطق آزاد چهار برابر شــده اســت، گفت: ایران 
دارای ۵ ویــژگی مهم پایین بــودن هزینه تولید، 
مناسب  دســترسی  توســعه یافته،  زیرساخت های 
ایــن مناطق به بازارها، ســهولت کســب و کار و 

است. گمرکی  و  مالیاتی  معافیت های 
حجت الله عبدالملکی، مشــاور رئیس جمهور در 
بســته های سرمایه گذاری  افزود:  ایرنا  با  گفت وگو 
در مناطق آزاد دارای ســه بخش هســتند که در 
انجام شده  ابتدایی مطالعات امکان ســنجی  بخش 
و در بخــش بعــدی نشــان دادن ســودآور بودن 
پروژه اســت. در بخش پایانی نیــز تامین زمین و 
زیرســاخت هایی مانند انــرژی و در نهایت صدور 
بود که سرمایه گذار معطل مجوزهای  مجوز بی نام 

نشود. اولیه 
بــه گفته وی، ایــران بارها اعلام کــرده مناطق 
آزاد بهشت ســرمایه گذاری هستند و دلیل آن هم 
دارا بودن ۵ ویژگی مهــم و همزمان مانند پایین 
بودن هزینه تولید، زیرســاخت های توســعه یافته، 
دسترسی مناســب این مناطق به بازارها، سهولت 
کســب و کار و معافیت هــای مالیــاتی و گمرکی 

است.
عبدالملــکی افزود: در برخی کشــورهای جهان 
ممکن اســت ســهولت کسب و کارشــان از ایران 

بهتر باشــد، اما هزینه تولیدشــان زیاد اســت. به 
عنوان مثال در برخی کشــورهای آفریقایی هزینه 
دســتمزد نیروی انســانی بسیار پایین اســت، اما 
دســترسی به بازار نــدارد و از انــرژی برخوردار 

نیست.
وی بــا بیان اینکــه امکاناتی که ایــران دارد را 
همه کشــورها به صورت همزمان در اختیار ندارند 
از بهشــت ســرمایه گذاری سخن  گفت: ما مرتب 
گفته ایــم و برای معــرفی آن در رویدادهای مهم 
ســرمایه گذاری خارجی حضور یافتیم که اقدامات 
ما باعث شــد تقاضا برای سرمایه گذاری در سال 
گذشــته نســبت به ســال ۱۴۰۱ ۴.۲ برابر شود. 
همچنین میزان قرارداد در ســال ۱۴۰۲ نسبت به 
ســال ۱۴۰۱ ۳.۲ برابر شد و از ۱۱۲ هزار میلیارد 

تومان به ۳۶۳ هزار میلیارد تومان رسیده اســت.
دبیر شــورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
گفت: طرح هــایی که احداث آنها نیز آغاز شــده 
رشد ۷.۵ برابری داشــته و در سال گذشته ۱۵۷ 
هــزار میلیارد تومان طرح های مختلف ســاخت و 
سازشــان را شــروع کردند در حالی که در سال 
۱۴۰۱ حدود ۲۱ هزار میلیــارد تومان طرح آغاز 

بود. شده 
عبدالملــکی تصریح کرد: بهره برداری در ســال 
گذشته نیز نسبت به سال ۱۴۰۱ رشد ۲.۸ برابری 
داشــته است. البته برخی از این بهره برداری ها در 

ســال های قبل تر آغاز شــده اما برخی از آنها نیز 
در ســال ۱۴۰۲ کلیــد خورده و در همان ســال 
به پایان رسیده اســت. در ســال گذشته ۹۳ هزار 
بهره برداری صادر شده است  میلیارد تومان مجوز 
در حالی که در مدت مشابه سال قبل آن ۳۳ هزار 

بود. تومان مجوز صادر شده  میلیارد 
وی به میزان ســرمایه گذاری تحقق یافته اشاره 
کرد و افــزود: میزان ســرمایه گذاری تحقق یافته 
که موضــوع مهمی برای رصد ســرمایه گذاری در 
مناطق آزاد اســت رشد سه برابری داشته و از ۴۳ 
هزار میلیارد تومان در ســال ۱۴۰۱ به ۱۳۱ هزار 
میلیارد تومان رسیده اســت. در واقع پیشرفت در 
ســرمایه گذاری در ســال گذشته رشــد مناسبی 

است. داشته 
دبیر شــورای عــالی مناطق آزاد ایــران تاکید 
کرد: با توجه به میزان ســرمایه گذاری و پیشرفت 

طرح ها امســال سونامی افتتاح خواهیم داشت.
عبدالملکی با بیان اینکه در ســال ۱۴۰۲ بیش 
از ۱۰۰۰ بســته ســرمایه گذاری معرفی کردیم و 
بــرای ســرمایه گذاران بسیار جذاب بــود، گفت: 
یــکی از اقداماتی که برای جذب ســرمایه گذاری 
انجــام دادیم مقــررات زدایی بود که از زمســتان 
۱۴۰۱ کلید خورد و در ســال گذشــته به صورت 
ویژه پیگیری و پیاده ســازی کردیــم که فرایند 

کرد. تسهیل  را  سرمایه گذاری 

دبیر شورای عالی مناطق آزاد:

تقاضای سرمایه گذاری در مناطق آزاد ۴ برابر شد

مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد کیش با تاکید بر اینکه آرامش 
از جذابیت های جزیره کیش است گفت: مردم جزیره کیش را به 

آرامش، هوای پاک و امنیت آن می شناسند.
بــه گزارش روزنامه اخبار کیش، انتشــار ابلاغیــه ای با عنوان 
ممنوعیت فعالیت موسیقی الکترونیک در مراکز پذیرایی واکنش 
های متفاوتی در فضای مجازی دیده شــد که در پاسخ به شبهه 
های به وجود آمده، نشســتی با حضور مدیرعامل سازمان منطقه 
آزاد کیش ورئیس شــورای تامین، فرمانده انتظامی ویژه کیش، 
معاون گردشگری سازمان منطقه آزاد کیش، رئیس پلیس اماکن 
کیش، مســئولان جامعه پذیرایی و جمعی از اصحاب رســانه در 

مرکز همایش های بین المللی کیش برگزار شد.
در این ابلاغیه لازم الاجرا شمرده شده و برای اجرای کامل آن 

یک هفته مهلت به مراکز پذیرایی داده شده است آمده است؛ 
پیرو دســتوالعمل اجرایی فروش وارئه خدمات مراکز پذیرایی 
در تاریخ ۱۴۰۱/۱۱/۰۲ و نامه ابلاغی به پیوســت فرهنگی برای 
کلیه مراکز پذیرایی، لذا به اســتناد بند ۵ مصوبه سومین قرارگاه 
عفاف و حجاب کیش موردخ ۱۴۰۲/۰۹/۱۳ مبنی بر جمع آوری 
وممنوعیت فعالیت دی جی) موسیقی الکترونیک( در کیلیه مراکز 
پذیرایی مقتضی اســت با قید فوریت به کلیه مراکز تحت پوشش 
جامعه اعلام تا نســبت به جمع آوری و عدم اجرای موسیقی دی 

جی حداکثر ی هفته از تاریخ ابلاغ این نامه اقدام نمایند.
بدیهی است در صورت عدم رعایت موارد فوق نسبت به پلمب 
مراکز متخلف اقدام و متعاقباً نســبت به ابطال مجوز و معرفی به 

مراجع قضایی اقدام می گردد.
موسیقی الکترونیک گونه ای از موسیقی اســت که در مراحل 
تهیه آن از ســازهای الکترونیک و فنــاوری موسیقی الکترونیک 
استفاده می شــود یا در تولید صداها از ادوات آکوستیک استفاده 
نمی شود. به طور کلیّ فرق عمدهٔ آن با انواع دیگر موسیقی در نوع 
صدای ساخته شــده به وسیلهٔ ابزار الکترونیکی است. نمونه هایی از 
دستگاه های تولید صدای الکترومکانیکی شامل تل هارمونیوم، ارگ 
هموند و گیتار الکتریک می باشد. همچنین برای تهیّهٔ صدای کاملًا 
خالص الکترونیک می توان از دستگاه های ترمین، سینث سایزر و 
رایانه بهره جست. موسیقی الکترونیک عموماً به صورت بی کلام 

است.
در پی انتشــار این ابلاغیه براســاس مطالب بیان شده از سوی 
مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد کیش بدون کار کارشناسی و در 
چارچوب قانون اعلام شــده است واکنش های متفاوتی در شبکه 

های اجتماعی صورت گرفت.
در این نشست رحیم سرهنگی مدیرعامل سازمان منطقه آزاد 
کیــش با بیان اینکه آرامش از دارایی های اصلی کیش اســت و 
بسیاری از مردم برای برخورداری از آرامش و دوری از هیجانات و 
شلوغی شهرهای بزرگ به کیش سفر می کنند اظهار کرد: آرامش 
اهرم اصلی توســعه کیش اســت و تصویر اصلی از کیش معرفی 
ظرفیت هایی مانند آرامش، امنیت، اکسیژن و ... کیش باید باشد

وی بــا تاکید بــر اینکه مــا در چارچوب قانــون حرکت می 
کنیم افزود: مــا نباید فرهنگ را فدای ســود اندک برخی که با 
هنجارشکنی به دنبال درآمدزایی هستند کرده و آرامش و آسایش 

جامعه را مختل کنیم.
سرهنگی آرامش را خط قرمز کیش برشمرد و افزود: هر چیزی 

که آرامش جزیره کیش را تهدید کند با آن برخورد می کنیم.
وی با تاکید بر اینکه ما مخالف موسیقی نیســتیم و می توان از 

موسیقی های فاخر در رستوران ها استفاده کرد اما باید در مقابل 
هنجارشکنی ها ایستاد تصریح کرد: تصمیمی که اعلام شد خلق 
الســاعه نبوده و ۶ ماه اســت که روی این مسئله بحث و بررسی 

شده و نتیجه آن ابلاغیه ای بود که اعلام شد و لازم الاجراست.
حجــت الاسلام حسینی امام جمعه موقــت کیش نیز در این 
نشست اظهار کرد: نباید اجازه بدهیم که کیش را اینگونه معرفی 
کنند. کیش جاذبه های فراوانی دارد که می توان با معرفی آن ها 

بسیاری از گردشگران داخلی و خارجی را جذب کرد.
وی ایــن موضوع را کــه جمع آوری موسیــقی الکترونیک به 
کسب و کار رســتوران داران آسیب وارد می کند نادرست خواند 
و افزود: کیفیت غذای رســتوران ها، خدمات مناسب و صرف غذا 
در محیطی خانوادگی و آرامش بخش، از مهمترین دلایل انتخاب 

رستوران توسط گردشگران است.
امام جمعه موقت کیش خاطر نشــان کرد: برگزاری رویدادهای 
فاخر می تواند بر جاذبه های گردشگری کیش اضافه کند ضمن 
اینکه می توانیم با رویکرد گردشگری حلال از کشورهای همسایه 

گردشگران بسیاری را به کیش جذب کنیم.
فرمانده انتظامی ویژه نیز در این نشست با تصریح بر اینکه این 
تصمیم یکباره صورت نگرته و ساعت ها نفر کار کارشناسی بر روی 
این موضوع انجام شده و از آذر ماه سال گذشته جلسات متعددی 
در این خصوص برگزار شــده اســت تاکید کرد: اجرای موسیقی 
دستودرالعمل و شیوه نامه دارد و باید براساس قوانین فعالیت های 

موسیقی صورت گیرد.
وی با تاکید بر اینکه رستوران محل صرف غذا در محیطی آرام 
و در کنار خانواده اســت تصریح کرد: فعالیت های » دی جی« ها 

در رستوران ها غیرمجاز است و باید جمع آوری شود.
ســرهنگ جمالی با بیان اینکه برای اینکــه عده ای با این کار 
آبروی کیش را زیر ســوال می برند تاکید کرد: اجازه نمی دهیم 
عده ای محدود برای کسب سود خود تمام قوانین جامعه را زیرپا 
قــرار داده و با آبروی جامعه پذیرایی که افرادی متدین هســتند 
و برای کســب روزی حلال برای خود و خانواده تلاش می کنند 

بازی کنند.
محسن ناصری رئیس هیئت مدیره جامعه پذیرایی کیش با بیان 
اینکه جامعه پذیرایی رویکردهای هنجارشکنانه را تایید نکرده و 

با آن موافق نیست افزود: بیش از ۴۰۰ رستوران در جزیره کیش 
فعالیــت دارند که تعداد اندکی از آن ها از دی جی اســتفاده می 

کنند.
وی با اشــاره به اینکه جامعه پذیرایی مشکلات عدیده ای دارد 
که رفع آن ها از مهمترین دغدغه های فعالان این صنف اســت 
تاکید کرد: استفاده از موسیقی از گذشته در رستوران های کیش 
وجود داشــته و دی جی ها با شروع کرونا به رستوران ها آمدند و 
ما به هیچ عنوان هنجارشــکنی را تایید نکرده و با چنین اتفاقاتی 
موافق نیستیم و از گذشــته جامعه پذیرایی نشان داده است که 

پیرو قانون بوده و رعایت آن را بر خود واجب دانسته است.
مهدی ادیبان معاون گردشگری سازمان منطقه آزاد کیش نیز 
در این نشست با بیان اینکه این تصمیم به یکباره گرفته نشده و 
جلساتی از قبل در این رابطه برگزار شده است تاکید کرد: مسئله 
موسیقی الکترونیک با نحوه ای که امروز در رستوران ها اجرا می 
شود به یکی از اجزاء انسانیت زدایی در فرهنگ تبدیل شده است

وی در رابطه با اینکه امکان دارد این ممنوعیت به گردشــگری 
آسیب وارد ســازد نیــز تصریح کرد: با توجه بــه اینکه تنها ۲۰ 
رستوران از حدودد ۴۰۰ رستوران جزیره کیش اقدام به استفاده 
از دی جی کرده و به همین بهانه قیمت های فروش خود را بالاتر 
برده یا ورودی می گیرند نه تنها به گردشــگری آسیب وارد نمی 
کند بلکه زمینه ساز یک رقابت سالم بین رستوران ها خواهد بود

ادیبــان با بیان اینکه ما در قبال عناصر فرهنگی تکالیفی داریم 
که باید به آن ها عمل کنیم افزود: ما با موسیقی مخالف نیســتم 
و در همین راســتا به دنبال شکل گیری خانه موسیقی در جزیره 
کیش هســتیم تا به عنوان یک نهاد ناظــر بر روند بهره گیری از 

ظرفیت های موسیقی نظارت کند.
وی از برگزاری برنامه های مختلف با رویکرد فرهنگی و موسیقی 
در جزیره کیش به شکل های گوناگون تاکید کرد و افزود: سالانه 
برنامــه های متنوع بسیاری در حوزه های فرهنگی و موسیقی در 
جزیره کیش برگزار می شود که نشان می دهد ما به هیچ عنوان 

با موسیقی مشکل نداریم.
ادیبان خاطر نشان کرد: به بهانه جوانان نباید به جامعه خیانت 
کرد و برنامه های غیر اصولی و غیر کارشناسی مانند برخی فیلم 
ها در نمایش خانگی و تولیدات موسیقی را به جامعه تزریق کرد

موسیقی فاخر جایگزین دی جی ها/ آرامش اهرم توسعه 
جزیره کیش است 
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کاظم نظری مدیرکل هنر های نمایشی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی خبر استعفای خود را تایید کرد.

کاظم نظری امروز دوشــنبه ۱۷ اردیبهشــت از سمت خود اســتفعا کرد و  گفت: بالاخره هر آمدنی رفتنی دارد. من دو سال پیش از 
دانشــگاه به وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی منتقل شدم. سال گذشته این انتقال تمدید شد و امسال به دلیل خستگی تصمیم گرفتم 

ماموریتم را تمدید نکنم.

نظری افزود: در این مدت همه توانم را برای ارتقای تئاتر گذاشتم و نمی دانم چقدر موفق بوده ام. امیدوارم اهالی تئاتر از عملکرد من 
در این مدت راضی باشند.

وی در پاســخ به این ســوال که آیا با استعفای شــما موافقت می شــود؟ گفت: از نظر من ماموریتم به پایان رسیده و مطمئنم که با 
استعفایم موافقت خواهد شد.

مدیرکل هنر های نمایشی استعفا کرد

گردشگری، فرهنگ وهنر
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

چهارشنبه
19 اردیبشت 1403

 شماره  1670

خبر

احمدوند:

پیشرفتی در خصوص تغییر نام 
مجتمع های تجاری نداشته ایم

اولین جلسه کارگروه دائمی شورای هماهنگی پاسداشت 
زبان فارسی در سال جاری با حضور یاسر احمدوند، دبیر 

شورای هماهنگی پاسداشت زبان فارسی برگزار شد.
یاســر احمدوند، معاون امور فرهنــگی وزیر فرهنگ در 
این جلســه گفت: هدف ما این است که امسال کارگروه 
فعالیت مضاعفی داشــته باشد و بخش رصد کارگروه هم 
برای نظارت بر آنچه در قانون برعهده این کارگروه اســت 

فعال می شود.
وی افزود: امیدوارم بتوانیم بــا برنامه ریزی های صورت 

گرفته، عقب ماندگی ها در حوزه نظارت جبران شود.
احمدوند بیان کرد: از جلســات آینده اقدامات 
صــورت گرفته در حــوزه نطارت، اطلاع رســانی 
خواهد شــد و گــزارش آن ارائه می شــود و لازم 
است همه دستگاه های عضو کارگروه هم با بخش 

نطارتی کارگروه تعامل داشته باشند.
معاون امــور فرهنــگی وزیر فرهنگ ضمن تشــکر از 
دســتگاه های عضو و مدیران کل اســتانی بابت اقدامات 
صــورت گرفته ادامه داد: در ســال جدید با پیگیری های 
صورت گرفته، پاسداشــت زبان فارسی و اجرای قانون در 
حوزه ممنوعیت اســتفاده از اســامی بیگانه در ارزشیابی 

عمومی مدنظر قرار می گیرد.
وی اظهار داشت: متاســفانه ما همچنان پیشرفت قابل 
ملاحظــه ای در خصوص تغییر نــام مجتمع های تجاری 
نداشــته ایم و بایــد پیگیری بیشــتری صــورت گیرد و 
دســتگاه های انتظامی همکاری بیشتری در راستای این 

تغییر نام داشته باشند.
احمدونــد ضمن تاکیــد بر اینکه حفــظ هویت ملی بر 
هرچیزی ارجحیت دارد بیان کرد: واقعا شایســته نیست 
محصولی با ســرمایه گذار و نیروی ایرانی تولید شــود و 

ویژندی با زبان بیگانه داشته باشد.
دبیــر شــورای هماهنگی پاسداشــت زبــان فارسی 
خاطرنشــان کرد: بنده در خصوص برنامه پانتولیگ در 
فضای مجازی واکنشی نشــان دادم که موجب ناراحتی 
برخی از دوستان در صدا و سیما شد در صورتی که این 
واکنش پس از نامه نگاری و حضور نماینده صدا و سیما 

در کارگروه بود.
وی تاکید کرد: در مورد تغییــر زبان تابلوها، منظور ما 
تابلو های راهنمایی و رانندگی نیست بلکه مصوبه کارگروه 
به تابلو های ورودی شــهر ها و روســتا ها است که نام آن 

منطقه به انگلیسی نوشته شده است توجه دارد.

رئیس حوزه هنری:

نامه هشت هزار هنرمند برای 
تحریم رژیم صهیونیستی

رئیــس حوزه هنــری گفت: دوســالانه ونیــز یکی از 
معتبرترین رویداد های هنری دنیاســت. اینکه در چنین 
رویدادی آنچــه در پاویون ایران عرضه می شــود تبیین 

هنرمندانه از مظلومیت غزه است ارزشمند است.
محمد مهــدی دادمان رئیس حــوزه هنری در این 
جلسه با اشــاره به برگزاری دوســالانه ونیز، گفت: از 
معاونت هنری وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی تشکر 
می کنم؛ اتفاقی که در دوسالانه هنر های تجسمی ونیز 
رخ داد ارزشــمند بود چراکه بعد از سال ها به فرزندان 
هنرمند انقلاب مثل مجموعه حوزه هنری اعتماد شــد 
که ایــن رویکرد برآمده از تفکری اســت که در دولت 

سیزدهم وجود دارد.
وی افزود: دوسالانه ونیز یکی از معتبرترین رویداد های 
هنری دنیاست. اینکه در چنین رویدادی آنچه در پاویون 
جمهوری اسلامی عرضه می شود تبیین و ارائه هنرمندانه 
از مظلومیت کودکان غزه است ارزشمند محسوب می شود 

و این اولین نکته ارزشمند است.
رئیس حوزه هنری تصریــح کرد: تهیه آثار هنری 
توســط هنرمندان انــقلابی ارزش دوم بود، این آثار 
دی ماه ســال قبــل در جریان رویــدادی در مرکز 
هنر های تجسمی حوزه هنری انقلاب اسلامی خلق 
شده و نتیجه همکاری هنرمندان بود که ارزش سوم 

محسوب می شود.
وی بــا بیان اینکــه انعکاس جهــانی پاویون جمهوری 
اسلامی قابل اعتنا بود، افزود: نکته دیگر همبستگی شکل 
گرفته میان هشت هزار تن از هنرمندان تجسمی بود که 
به اتفاق نامه ای را به دبیرخانه این رویداد ارسال کردند تا 
رژیــم صهیونسیتی را تحریم کند؛ ولی دبیرخانه این نامه 

را نپذیرفت.
رئیــس حوزه هنری تاکید کــرد: رژیم صهیونسیتی در 
اقدامی پیش دســتانه پاویون خــود را )احتمالا به دلیل 
واکنش های احتمالی هنرمندان( بســته بــود که اتفاقی 

ارزشمند محسوب می شود. 
گفتنی است، دوســالانه ونیز، نمایشگاهی از آثار هنری 
معاصر اســت که هر دو سال یکبار در شــهر ونیز ایتالیا 

برگزار می شود.
این رویــداد فرهنگی از ســال ۱۸۹۵ با هدف حمایت 

هنر های تجسمی معاصر در ایتالیا راه اندازی شد.
شــصتمین دوره بینــال ونیــز از ۲۱ آوریل با شــعار 
»خارجی ها همه جا« با حضور ۹۵ کشــور آغاز شد و این 
تعداد حضور کشور ها از زمان بعد از همه گیری کووید بی 

سابقه بوده است.

خبر

تاثیرگذاری فیلم های 
کوتاه بیشتر است

فرهاد قائمیان گفت: با شرط حضور آثار 
متولدین دهه هفتاد به بعد در جشــنواره 
فیلم دینی رضوی سعی کرده ایم که نسل  
جوان را با فرهنگ رضوی بیشــتر آشــنا 

کنیم.
فرهــاد قائمیان مدیر بیســت و یکمین 
جشــنواره بین الملــلی فرهنگی و هنری 
امام رضــا)ع( درباره اینکــه در بخشی از 
فراخوان جشنواره بین المللی فیلم رضوان 
تنهــا متولدین دهه هفتــاد به بعد امکان 
ارســال آثار خود را به جشــنواره دارند با 
خط فکری همراه بوده است یا خیر گفت: 
واقعیت این اســت که این بخش یکی از 
اهداف ماســت وگرنه ما آن نسل قبلی یا 
مقطع سنی قبل هفتاد را نادیده نگرفته ایم 
و ســعی کرده ایم که این مقطع ســنی را 
پرورش دهیم و با فرهنگ رضوی بیشــتر 
آشنا کنیم تا به همین دلیل در فیلم های 

کوتاهشان بتوانند آموزش هم ببینند.
وی ادامه داد: قبــل از هر چیزی تاکید 
می کنــم آموزش، آموزش و آموزش. برای 
همین کارگاه هایی را که مد نظرمان است، 
گفته شــده و در فراخوان هم اعلام شده 
اســت. از این طریق ما باید بتوانیم روال 
و مسیری را فراهم کنیم که با آن اشــاعه 
فرهنگی در میان نســل جوان که شــاید 
یکــم احتمالا دور شــده اند انجام شــود 
و همچنیــن بتوانیم بــرای فیلم هایی که 
ساخته می شــوند با فیلم های کوتاه، نیمه 
بلند ایــن عزیزان را به ســوی فیلم های 

سینمایی بلند پرتاب شوند.
یکمین جشنواره  و  قائمیان مدیربیست 
بین المللی فرهنگی و هنری امام رضا)ع( 
درباره  وضعیــت کارگاه های برنامه ریزی 
شــده جشــنواره فیلم دیــنی رضوان در 
استان های کشور گفت: در تمامی استان ها 
ایــن اتفاق خواهد افتاد شــاید ما بتوانیم 
کارگاه هایی را که در استان  های مختلف 
انجام شده اســت با افرادشــان گزینش 
کنیم تا این عزیزان هــم برای زیارت آقا 
امام رضا)ع( تشریف بیاورند و هم در یک 
کارگاه مقدماتی کارها را انجام دهیم و در 
نهایت این عزیزان بتوانند برای جشــنواره 

حاضر شوند.
وی دربــاره وضعیت اکــران فیلم های 
نخســتین جشــنواره فیلم دینی رضوان 
پاســخ داد: با ســازمان سینمایی، حوزه 
هنــری و سینماهایی کــه در حیطه این 
بخش ها هســتند صحبت شده است تا ما 
بتوانیم قبــل از اکران فیلم های سینمایی 
این آثار را به صــورت کلیپ کوتاه اکران 
کنیم. بــه نوعی این اتفــاق در تلویزیون 
اتفاق افتاده اســت تا بتوانیــم به عبارتی 
فرهنگ ســازی کنیم که مــا فیلم کوتاه 
و کار نســل جوان هم تماشا کنیم. تاثیر 
گــذاری فیلم هــای کوتاه خیلی بیشــتر 
خواهد بود، صرف موضــوع اینکه ما یک 
فیلم بلند ببینیم نیست بلکه می خواهیم 
ببینیــم جوانان هایی کــه در خانه های 

خودشان هستند چه تفکری دارند.

واکنش معاون فرهنگی 
وزارت ارشاد به تحریف 
شخصیت حسن صباح در 

»حشاشین« 
احمدونــد گفت: طبیعتاً کشــورِ ما که 
دارای تاریخ غنی و مفاخر جهانی اســت، 
مورد طمع کشور های دیگر قرار می گیرد.

یاســر احمدوند، معاون امــور فرهنگی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در واکنش 
به ســریال »حشــاشین« که بــا رویکرد 
سیاسی مغرضانــه و تحریف جهان اسلام 
ساخته شــده، گفت: طبیعتاً کشورِ ما که 
دارای تاریخ غنی و مفاخر جهانی اســت، 
مورد طمع کشور های دیگر قرار می گیرد. 
کشور هایی که چنین سرمایه های تاریخی 
ندارند، مورد طمع قــرار نمی گیرند. البته 
توجه کشور های مختلف به مفاخر ما اتفاق 
مثبتی اســت؛ چراکه منجر به شناساندن 

آنها می شود.
احمدوند درباره مصــادره کردن مفاخر 
ایرانی از ســوی کشور های مختلف گفت: 
مصادره کردن مفاخر ما نامطلوب اســت، 
که بخشی از آن از مجاری رسمی پیگیری 
می شــود و گاهی شناساندن آنها نیازمند 
تلاش های فرهنگی اســت. سال گذشته 
اتفاقات خوبی برای حکیم نظامی شــکل 
گرفت، تا مشــخص شــود این حکیم به 
زبان فارسی شعر ســروده است. اما آنقدر 
تعداد مشــاهیرمان زیاد اســت، که باید 
کار گســترده ای برای معرفی آنها صورت 
گیــرد. تمام این فعالیت هــا هم به عهده 
یک معاونت یا وزارتخانه نیست. از طرفی، 
توجه مردم به چنیــن مفاخری می تواند 
منجر شود مردم قدرشان را بیشتر بدانند

یک نویســنده گفت: باید کسی که وارد نمایشــگاه کتاب 
می شــود، نسبت به قبلش متفاوت شده باشد. اینطور نباشد 

که به پارک رفته است.
احمد شاکری، نویســنده و منتقد ادبی درباره به خدمت 
گرفتن رســانه در ایام برگزاری نمایشگاه کتاب تهران گفت: 
یکی از وجوه نمایشــگاهی و نه فروشگاهی نمایشگاه کتاب 
می تواند ضریب دادن به رســانه یا به خدمت گرفتن رسانه 
برای کسانی باشد، که در تولید کتاب موثر هستند. سال های 
گذشــته تلویزیون، شبکه تلوبیونی کتاب و دیگر رسانه ها به 
صورت فعال در نمایشگاه حضور داشتند. آن ها تلاش کردند 
فضای جامعه در ایام برگزاری نمایشــگاه کتاب رنگ و بوی 

کتاب و کتاب خوانی بگیرد. 
شاکری ادامه داد: لازم است برنامه ریزی هنرمندانه صورت 
بگیرد تا از عموم برای حضور در نمایشــگاه دعوت شود. از 
طرفی، باید کسی که وارد نمایشــگاه کتاب می شود، نسبت 
به قبلش متفاوت شده باشد. اینطور نباشد که به پارک رفته 

است. 
این نویسنده افزود: ممکن است امسال در نمایشگاه کتاب 
تهران درباره »طوفان الاقصی« یا »وعده صادق« غرفه هایی 

تدارک شــود. زمانی این برنامه ها می تواند از آمار کمی یک  
طرفه خارج شــود، که بتوان ارزیابی دقیق از نحوه برنامه ها 
داشت. مهم این نیست چند برنامه برگزار می کنیم، مهم این 

است برگزاری برنامه ها چه کاری می تواند انجام دهد. 
وی در پاســخ به این سوال که ما چه تعریفی از نمایشگاه 
کتاب تهران داریم، گفت: در گذشــته یک نگاه اقتصادی و 
بــازار فروش کلان در حوزه کتاب بر نمایشــگاه حاکم بود. 
یعنی مجموعه ای از ناشران و غرفه داران بیشتر برای فروش 
کتاب به نمایشــگاه مراجعه می کردنــد و فضا رنگ و بوی 
اقتصادی داشــت. هرچه به زمان کنونی نزدیک می شویم، 
چون ابزارهای جدیدی برای خرید و معرفی کتاب به وجود 
آمده، جنبه اقتصادی بودن نمایشــگاه کتاب تضعیف شده 

است.   
شــاکری با بیان اینکه الان به راحتی می توان در سایت ها 
و مجاری مختلف کتــاب را معرفی کرد، گفت: دولت پایگاه 
نمایشــگاه مجازی کتاب را ایجاد کرده، که در اقصی نقاط 
کشور انتخاب، خرید و فروش و معرفی کتاب انجام می شود. 
باید نمایشگاه کتاب تهران به سمت بعُد تعاملی حرکت کند 
و بجای بخش اقتصادی به نفع بخش فرهنگ، تعامل، ارتقای 

عملکرد ناشــران و ... حرکت کند. یعــنی ماهیت فرهنگی 
نمایشگاه کتاب بر ماهیت اقتصادی اش غلبه کند.

این نویســنده در پاسخ به این ســوال که آیا اعلام روزانه 
میزان فروش در نمایشــگاه کتاب مصــداق اقتصادی بودن 
نمایشــگاه اســت؟ توضیح داد: بله، البته متولیان نمایشگاه 
کتــاب در گزارش های خــود فقط به میزان فــروش اکتفا 
نمی کنند و مولفه هــای مختلفی نظیر میزان فروش، میزان 
بازدیدکننــدگان از نمایشــگاه، رونمایی کتــاب و ... را در 

گزارش های خود دخیل می کنند. 
وی بــا بیان اینکه مــا هنوز به جنس مطلــوب تعاملات 
نرسیدیــم، افزود: مثلًا در نمایشــگاه کتاب تهران شــاهد 
برگزاری کلاس آموزشی هســتیم. در حــالی که در هر جا 
می توان این کلاس را برگزار کرد. ســوال این است که این 
جلسات چه تناســبی با زمان و مکان نمایشگاه کتاب دارد. 
ما جلســه نقد کتاب برگزار می کنیم، در حالی که می توان 
همیشه این نوع جلســات را برگزار کرد. ما هنوز نتوانستیم 
اتصال بین برنامه های فرهنگی و نمایشــگاه کتاب را برگزار 
کنیم. برآوردم این اســت که هنوز این جلسات سنخیتی با 

نمایشگاه کتاب ندارد.

نمایشگاه کتاب به مثابه پارک برای گشت وگذار نیست!

سرپرست دبیرخانه کارگروه مد و لباس 
ضمن تشریح جزئیات راه اندازی سکوهای 
دائمی عرضه لباس در عین حال از رشــد 
قارچ گونه ایونت های مد و لباس انتقاد کرد 
و گفت: این فاجعه اســت که یک سکوی 
دائمی عرضه لباس در شهری وجود داشته 
باشــد و حتی اجاره آن بــه تولیدکننده 
پیشــنهاد شود، اما او برای شرکت در یک 

ایونت از خیرِ سکوی فروش دائم بگذرد.
سجاد لطفی در گفت وگو با ایسنا،  با تاکید 
بر اینکه باید به حوزه پوشاک و مد به شکل 
زنجیره ای نگاه کرد،  گفت: در غیر این صورت 
با نگاه نقطه ای به این مسائل با چیزی شبیه 

به کاریکاتور روبرو خواهیم بود.
او فروش و توزیــع را یکی از بخش های 
مهم حوزه پوشاک دانست و اظهار کرد: در 
قانون ساماندهی مد و لباس هم بر این امر 
تاکید شده اما این وظیفه بر عهده وزارت 
بازرگانی وقت و اصناف بوده است که این 
دو نهاد هم آنگونه که باید کاری نکرده اند، 
هرچند کارگروه ساماندهی مدولباس هم 
نظارت شایســته و کافی بر این مســئله 

نداشته است.
سرپرست دبیرخانه کارگروه مد و لباس 
با اشاره به اینکه ســکوی فروش پوشاک 
ایرانی ـــ اسلامی کم اســت ، تاکید کرد: 
در عین حال قیمت برخی هم بالا اســت 
که شاید بخشی از علت بالا بودن قیمت، 
ناشی از هزینه بالای اجاره مکان اســت؛ 
آن هم در شراطی که همه تولیدکنندگان 
در انــدازه و ابعاد بزرگ تولید نمی کنند و 
خیلی از آنها مدت کمی است که شروع به 
کار کرده اند؛ بنابراین نیاز به حمایت دارند

نحوه تامین زمین برای ســکوهای 
عرضه لباس

او بیــان کــرد: این درحالی اســت که 
مکان ها و زمین های مختلفی در کشور در 
اختیار حاکمیــت، دولت و بخش عمومی 
است که بلاتکلیف مانده و می توان از آنها 

استفاده کرد. 
لطفی با اشــاره به اینکــه بانوان زیادی 
مطالبه گر فروش پوشاک ایرانی - اسلامی 
هســتند،  گفت: این مطالبه سبب شد تا 
وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی شــخصا 
توزیع  برای گسترش  پیش قراول حرکتی 
پوشــاک ایرانی ـ اسلامی شوند در حالی 
که متولی اصلی ایــن امر وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی نیست و نهادهای دیگری 
هم باید نقــش آفرینی کننــد. در مورد 
افزایش ســکوهای عرضه فروش لباس به 
جز اینکه ســعی داریم از مکان های بدون 
اســتفاده ســایر نهادها کمک بگیریم، در 
حال تلاش هستیم تا از مجتمع های بدون 
استفاده وزارت ارشاد هم استفاده کنیم تا 
با تغییر کاربری در این راستا بهره برداری 

شوند.
او درباره اقدامــاتی که برای آغاز به کار 
سکوهای فروش لباس در سایر استان ها و 
شهرستان ها انجام می شود،  توضیح داد: در 
شــهرهای دیگر هم اماکن و مجتمع هایی 
وجود دارد که بدون اســتفاده هستند که 
می توان به ایــن کار اختصاص داد؛ البته 
حتی اگر مکان دولتی هم وجود نداشــته 

باشــد، می تــوان از مســاجد و مصلی ها 
اســتفاده کرد. در این زمینــه حتی امور 
مســاجد و مرکــز سیاســت گذاری ائمه 
جماعت هم برای ایــن کار اعلام آمادگی 
کرده انــد. در این شــرایط اداره کل های 
اســتانی درحال ایفای نقش هستند، هر 
چند که اقدامات انجام شــده در استان ها 

یکسان نبوده است.
سرپرست دبیرخانه کارگروه مد و لباس 
با تاکید بر اینکه وظیفه وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی مطالبه گری و تسهیل گری 
اســت، اظهار کرد: در ایــن زمینه بدون 
حمایت کافی ســایر نهادها باز هم شرایط 
مانند گذشته خواهد ماند و مطالبه مردم 

بدون پاسخ می ماند.
پوشاک ارزان تر می شود؟

لطــفی در پاســخ به این ســوال که با 
راه اندازی ســکوهای دائمی عرضه لباس،  
قیمت گذاری و نظارت بر آن چگونه انجام 
خواهد شــد؟ بیان کرد: مسئولیت نظارت 
بر فروش بــا اصناف و اتحادیه ها اســت. 
البته وقتی قرار باشــد پوشاک از محل و 
ســکویی که ارزان اجاره داده می شود به 
فروش برســد، باید با قیمــت کمتری به 
دســت مصرف کننده برسد که برای این 
موضوع باید نظــارت دیگری بر آن وجود 

داشته باشد.
محدودیت  از  تولیدکنندگان  گلایه 

منابع اولیه
او تامین مواد اولیه را هم بخش مهمی از 
نیاز حوزه پوشاک کشور دانست و تصریح 
کرد: تولیدکننــدگان محصولات ایرانی ـ 
اسلامی از این مســئله گلایه دارند و این 
گلایه هم برحق اســت. بــرای پر کردن 
خلاء در زنجیره ســعی کردیــم، پیگیر و 
تسهیل گرِ ایجاد تعاونی هایی باشیم که به 
تولیدکننده کمک کنند. وزارت صمت هم 
اعلام آمادگی کرده است که در ایجاد این 

تعاونی ها با قید فوریت همکاری کند.
جای خالی مدیریت تقاضای یک کالای 

استراتژیکِ فرهنگی
ساماندهی  کارگروه  دبیرخانه  سرپرست 
مد و لباس ادامه داد: مشــکل تامین مواد 
اولیه در برخی زمان ها بیشــتر احســاس 
می شــود. چنانچه در آســتانه پیاده روی 

اربعیــن و مراســم های مرتبــط بــا آن، 
تولیدکنندگان بــرای تامین پارچه چادر 
مشــکی با مشــکل مواجه می شوند چون 
تقاضــای بــازار افزایش می یابــد. در این 
شــرایط قوه اجراییِ عاقله ای تدبیر نکرده 
است که نزدیک به اربعین باید تولید مواد 
اولیه افزایش یابد؛ این درحالی اســت که 
برای تامین میوه و ارزاق شبِ عید و شبِ 
یلدا از مدت ها قبل برنامه ریزی می شود، اما 
برای پوشاک به عنوان کالای استراتژیکِ 
فرهنگی، قوه عاقله اجرایی نداریم تا جانب 

عرضه و تقاضا را مدیریت کند.
مُسکنی که درد اصلی را درمان نمی کند

او در خصوص برگــزاری ایونت های مد 
و لباس یــا نمایشــگاه های موقت عرضه 
پوشاک، گفت: این ایونت ها حالت مُسکن 
دارند. باید دنبال ایجاد فروشــگاه دائمی 
بود. متاسفانه این سال ها نقش نمایشگاه ها 
در حالی پررنگ شده است که شاهد تعدد 
مراجــع صدور مجوز برای آنها هســتیم؛ 
یعنی کارگروه مد و لباس، وزارت صمت،  
شــهرداری ها، اتاق تعــاون و... در زمینه 
صــدور مجوزها ایفای نقــش می کنند و 
این عملکرد ناهماهنــگ، خروجی خوبی 
نــدارد و باعث می شــود عــده ای تحت 
عنوان برگزارکننده نمایشــگاه با رویکرد 
منفعت گرایی، نمایشــگاهی را طی سه یا 
چهــار روز برگزار کنند. در این شــرایط 
منفعت کلان به جیب آنها و منفعت اندکی 
به جیب تولیدکننــده می رود درحالی که 
در آخر خروجی کار هــم برطرف کننده 

نیازِ شهروندان نیست.
فاجعه ای که ایونت ها به بار آوردند

لطــفی ایونت هــای مد و لبــاس را راه ِ 
بی راهه خوانــد و ادامه داد: کارگروه مد و 
لباس یکی از دســتگاه های صدور مجوز 
اســت، اما باید بدانیم اگر به دنبال راهکار 
واقعی هستیم باید به فکر سکوهای فروش 
دائــمی لبــاس باشیم. این فاجعه اســت 
که یک ســکوی دائمی عرضــه لباس در 
شهری وجود داشته باشــد و حتی اجاره 
آن به تولیدکننده پیشــنهاد شــود اما او 
برای شرکت در یک ایونت از خیرِ سکوی 
فروش دائم بگذرد. این خطای محاسباتی 

است که با آن مواجه هستیم.

ساماندهی  کارگروه  دبیرخانه  سرپرست 
مد و لبــاس با تاکید بر اینکه نمی توان به 
یکبــاره برگزاری ایونت هــای مد و لباس 
را کنار گذاشــت،  گفت: رشــد قارچ گونه 
ایونت هــا برای ما منطقی نیســت. گاهی 
خودِ ایونت گذاران بــه ما اطلاع می دهند 
که حتی در یک خیابان به فاصله های کم، 
چند ایونت برگزار می شــود. این موضوع 
به اصنــاف و مغازه داران هــم ضربه وارد 
می کند. کارگروه مد و لباس برای نمایش 
آثار به ایونت ها مجوز می دهد تا محتوای 
نمایش داده شــده مغایر با چارچوب های 
فرهنــگی و اجتماعی ما نباشــد. اگر قرار 
باشد بحث فروش هم وجود داشته باشد، 
باید از طریق اصناف اقدام شود که نظارت 

بر قیمت گذاری هم با آنهاست.
او تاکید کرد: یکی از مشــکلات، تعدد 
مراکز صدور مجوز در همین نقطه اســت 
که از معاونت حقوقی ریاســت جمهوری 
پیگیر آن هستیم تا شاهد وضعیت بهتری 

در حوزه استراتژیک پوشاک باشیم.
خط قرمزی به نام »پوشاک قاچاق«

لطــفی با تاکید بــر اینکه خــط قرمز 
کارگروه ســاماندهی مد و لباس، پوشاک 
قاچاق اســت، بیان کرد: از ســال ۱۳۹۷ 
بــه بعد، واردات پوشــاک دوخته شــده 
غیرقانونی اعلام شده است که به دنبال آن 
عرضه چنین لباس هایی در ایونت های مد 
و لباس هم غیرقانونی است و همه شرکت 
کنندگان ایونت ها و اصحاب رسانه، بازرس 
و ناظر ما هســتند و می توانند این موارد 

تخلف را گزارش کنند.
برای پوشاک آقایان چه کرده ایم؟

او با اشاره به اینکه در حال حاضر عرضه 
پوشــاک آقایان در ایونت های مد و لباس 
چندان جدی گرفته نشــده است، درباره 
برنامه عرضه لباس آقایان در ســکوهای 
دائــمی عرضه لباس، توضیح داد: صادقانه 
در این زمینه هنوز تدبیری نکرده ایم زیرا 
معضلاتی کــه در زمینه پوشــاک بانوان 
داریم بسیار زیاد بوده است؛ البته در نقشه 
کلان و راهبــردی کارگروه مد و لباس به 
این موضوع پرداختیم. در جشــنواره مد و 
لباس فجر هم چند ویژند مطرح پوشاک 

آقایان داشتیم.

سرپرست دبیرخانه کارگروه مد و لباس:

درباره فاجعه ای که ایونت های مد و لباس به بار آوردند 
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نگاهی به اقدامات عملی برای 
جوانی جمعیت در استان هرمزگان

وضعیت جمعیت و فرزندآوری در اســتان هرمزگان در ســه 
سال اخیر تقریبا ریتم ثابتی داشته و کاهش و افزایش محسوس 
نبــوده، برای این حوزه در قالب قرارگاه جوانی جمعیت اقدامات 
مختلف انجام شــده، به نظر می رسد برای بهتر شدن شرایط در 
آینده باید برنامــه منطقی و قابل اجرا در حوزه جوانی جمعیت 

داشته باشیم.
چند ســالی می شــود که وقتی رســانه ها را رصد می کنیم، 
خبرهایی با محتوای جوانی و پیــری جمعیت با فراوانی تقریبا 

بالا به چشم می خورد
اهمیت پرداختن به موضوع جوانی جمعیت بر کسی پوشیده 
نیســت و با نگاه کردن به آمارها و تحلیل آن ها می توان به این 
نتیجه رسید که برای اینکه در سال های پیش رو ایرانی پیر و با 
چالش  نداشــته باشیم باید اقداماتی را در حوزه جوانی جمعیت 

دنبال کنیم.
به گزارش ایســنا و به نقل از ســازمان ثبت احوال کشور و بر 
اساس اطلاعات مرکز رصد جمعیت کشور، در سال گذشته یک 

میلیون و ۵۷ هزار و ۹۴۸ ولادت به ثبت رسیده است.
مرکز رصد جمعیت کشور، میزان نرخ خام فوت کل کشور در 
۹ ماهه ســال گذشته را هم برابر با ۵.۱ در هزار نفر اعلام کرده، 
البتــه در این بخش از آمارها هرمــزگان با نرخ ۳.۹ در هزار نفر 

جمعیت کمترین نرخ فوت را در بین استان ها داشته است.
باتوجــه به اهمیت حوزه فرزندآوری، در تمام کشــور قرارگاه 
جوانی جمعیت شکل گرفته، در هرمزگان هم این قرارگاه فعال 
بوده و ضمن تدوین برنامه های عملیاتی سالانه، در طول جلسات 
مستمر توسط علوم پزشکی موضوعات مختلف این حوزه بررسی 

می شود.
تجهیز و ساماندهی ۱۴ خوابگاه متاهلی

غلامعلی جاودان - رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان- در 
گفت وگو با خبرنگار ایســنا در هرمزگان درباره اقدامات صورت 
گرفته در حوزه جوانی جمعیت در طول ســال گذشــته گفت: 
برآورد اعتبارات مورد نیاز جهت انجــام اقدامات و فعالیت های 
ســالانه و پایش و نظارت کامل برنامه ها و عملکرد کمیته های 
تخصصی بر اساس شــاخص های مرتبط تا سطح شهرستان از 

مواردی است که پیگیری شده است.
وی، ایجاد هماهنگی بین دســتگاهی جهــت تصمیم گیری 
و اجــرای بهتر برنامه ها و مطالبه گــری تمام مصوبات قرارگاه تا 
حصــول نتیجه اجرایی را از دیگر مواردی دانســت که در طول 

سال گذشته انجام شده است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان با بیان اینکه شفاف سازی 
تمامی اقدامات اجرایی معاونت ها و بخش های مختلف دانشگاه 
در خصوص حســن اجرای قانون یکی از موارد مورد تاکید بوده 
است، گفت: برای اطلاع رسانی اقدامات و تبیین موارد مورد نیاز 

الگوی رسانه ای تدوین شد.
وی تامین مســکن را یکی از عوامل تاثیرگذار در فرزندآوری 
برشــمرد و گفت: در این راســتا ۱۴ خوابگاه برای دانشجویان 
متاهل تجهیز شــد، همچنین پیگیری لازم برای تخصیص ۷۰ 
درصد منازل ســازمانی به کارکنان فاقد مســکن با بیش از سه 

فرزند انجام شد.
تدوین شناسنامه جمعیتی استان هرمزگان

این مسئول خاطرنشان کرد: درراستای آگاهی بخشی، ارتقاء 
دانــش خانواده ها و اقناع ســازی، برای مادران، دانشــجویان و 
مربیان، همایش ها و کارگاه های متعددی برگزار شد، همچنین 

برگزاری نمایشگاه هم جزء برنامه های این بخش بود.
جاودان اظهار کرد: برای پایــش دقیق تر اطلاعات در قرارگاه 
اســتانی جمعیت، شناســنامه جمعیتی تدوین شد، درراستای 
ارتقاء توانمندی افراد هم برای تمام زوجین متقاضی، مشــاوره 

رایگان هنگام ازدواج ارائه شد.
وی یادآور شد: راه اندازی سامانه ۱۹۰ برای پیگیری شکایت ها 
و پیشنهادهای حوزه جوانی جمعیت و برقراری تعامل با نهادهای 
مختلف ازجمله استانداری و دادگستری هم از موارد مهمی بود 

که اجرایی شد.
راه اندازی سه مرکز درمان ناباروری در استان هرمزگان

با توجه به اهمیت درمان، مراکز ناباروری در افزایش فرزندآوری 
نقــش قابل توجــهی دارند، در همین راســتا مراکــز ناباروری 

بندرعباس، میناب و بندرلنگه تجهیز و راه اندازی شده اند.
همچنین مواردی مانند استقرار متخصص طب ایرانی در مراکز 
ناباروری بندرعباس و همچنین اجرای برنامه پوشــش بیمه ای 
زوجین نابارور با هماهنگی بیمه های پایه از دیگر مواردی بودند 

که در این راستا مورد توجه مسئولان بود.
البته توسط مجموعه علوم پزشکی، دروه آموزشی با محتوای 
درمان ناباروری و ارجاعــات مربوطه ویژه متخصصین زنان هم 

ارائه شد.
شناسایی بیش از ۱۵ هزار زوج نابارور در استان

به گفته معاون بهداشــت علوم پزشــکی هرمزگان، در کنار 
اقدامات آموزشی و پوشــش های بیمه ای، با پیگیری های صورت 
گرفته ۱۵ هزار و ۱۶۰ زوج نابارور در سطح استان شناسایی شد

وی عنــوان کرد: پیگیری برنامه ریــزی جهت افزایش زایمان 
بدون درد دارویی و غیردارویی در بیمارســتان های استان هم از 

برنامه هایی است که در حوزه فرزندآوری مورد توجه قرار دارد.
عبدالجبــار ذاکری ادامه داد: انتخاب بیمارســتان شــریعتی 
به عنوان بیمارستان مرجع زایمان بدون درد و حضور متخصص 
بیهــوشی و فلوشیپ درد در برنامه آموزشی از دیگر مواردی بود 

که اجرا شد.
وی اظهار کرد: در طول ســال گذشــته مرکــز مردمی نفس 
برای پیشــگیری از سقط راه اندازی شد، همچنین داروخانه های 
بیمارستان ها برای نظارت بر توزیع داروهای سقط جنین تحت 

پوشش سامانه رهگیری قرار گرفت.
بررسی نرخ باروری در چند سال اخیر

براســاس پایش های انجام شده روند نرخ باروری در سال های 
۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ در برخی شهرســتان های استان کاهشی و در 
برخی دیگر تاحدودی افزایشی بوده، البته در هر دو مورد کاهش 

و افزایش، میزان تغییرات زیاد نیست.
این تغییرات در ســال ۱۴۰۱ بیــن ۸۳/۰ در کیش تا ۲.۳ در 

بشاگرد متغییر بوده است.
کمترین میزان نرخ باروری در سال ۱۴۰۰ هم با ۱.۱ در کیش 

و بیشترین میزان با ۲.۳ در سیریک بود.
روند میزان باروری از سال ۱۳۹۵ تا سال ۱۴۰۱ هم بین ۲.۸ 
تا ۲.۱ متغییر بوده که از ســال مبدا تا سال ۱۴۰۰ روند تقریبا 
کاهشی بوده و در ســال پایانی هم میزان افزایش یافته  که البته 

در این مورد هم روند تغییرات خیلی محسوس نبود.
با توجه به آمارهای موجود، می توان گفت شاید در حال حاضر 
وضعیت باروری و فرزندآوری در هرمزگان، کاهش محســوسی 
نداشته اما باید توجه داشــت که نسبت به بلند مدت این روند 
قابل توجه است و نمی توان به طور کامل این استان را از تهدید 

پیری جمعیت دور دانست.
در کنار عوامل فرهنگی، آماده بودن زیرساخت های اقتصادی، 
سلامت، بهداشــت و درمان، زیرساخت های شهری و بسیاری از 
موارد دیگر در فرزندآوری نقش آفرین هســتند و برای اینکه در 
آینده با کاهش جمعیت مواجه نشویم، باید مسئولان برای این 

حوزه ها برنامه جدی و قابل اجرا داشته باشند.
نکتــه قابل توجه این اســت که قوانین ســلبی در این حوزه 
می تواند آسیب های جدی را به دنبال داشــته باشــد و بیشــتر 

برنامه ها باید به سمت ایجابی بودن باشد.

خبر

خرید تضمینی ۳۰ هزار تن 
گندم در هرمزگان

روســتایی  تعاون  بــازرگانی  اداره  رئیــس 
هرمزگان گفت: خرید تضمینی گندم هرمزگان 
توسط شــبکه تعاون روســتایی در ۱۱ مرکز 

خرید گندم از مرز ۳۰ هزار تن گذشت.
محمدرضــا ماندگاری در حاشیــه بازدید از 
مراکــز خرید گندم در شهرســتان حاجی آباد 
اظهــار کرد: خریــد تضمینی گنــدم در ۱۱ 
مرکز شــبکه تعاون روســتایی شامل ۶ مرکز 
گهکم، شمیل، طاشــکوئیه، فارغان و احمدی 
در شهرســتان حاجی آباد و دو مرکز خرید در 
تیرور و هشتبندی میناب، سه مرکز خرید نیز 
در زیارتعلی رودان، بســتک و پارسیان انجام 

می شود.
وی با بیان اینکــه میزان خرید گندم تا ۱۶ 
اردیبهشــت ماه توســط این ۱۱ مرکز شبکه 
تعاون روستایی در ســطح استان به ۳۰ هزار 
و ۱۲۰ تن رسیده اســت، افــزود: گندم های 
خریداری شــده به سیلوهای اســتان تحویل 
می شود و ما تلاشــمان بر این است تا شرایط 
مطلوبی را در فرآیند خرید گندم شاهد باشیم

ماندگاری با اشاره به اینکه تاکنون ۲۴ هزار 
تن از گندم های خریداری شــده در ســامانه 
ثبت شده است، افزود: پیگیری های لازم جهت 
ارســال لیســت به بانک و پرداخت مطالبات 
گندم کاران انجام شده است و امیدواری بزودی 

نخستین واریزی انجام شود.
وی یادآور شــد: شهرســتان حاجی آباد با 
خرید ۱۶ هــزار و ۲۰۰ تن گندم بیشــترین 
میزان خرید را در سطح شبکه تعاون روستایی 

استان هرمزگان داشته است.
روســتایی  تعاون  بــازرگانی  اداره  رئیــس 
هرمزگان گفت: گنــدم معمولی به قیمت ۱۷ 
هــزار و ۵۰۰ تومان و گنــدم دروم ۱۸ هزار 

تومان هزار از کشاورزان خریداری می شود.
خریــد تضمینی گنــدم در مراکــز تعاون 
روســتایی از اواخر فرودین ماه آغاز شده و تا 

پایان خردادماه ادامه دارد.

برنامه های دهه کرامت در 
قشم اعلام شد

از برگزاری  رییس تبلیغات اسلامی قشم 
برنامــه های مختلــف دیــنی و آیینی به 
مناســبت آغاز دهه کرامت در بزرگ ترین 

جزیره ایرانی خلیج فارس خبر داد.
حجت الاسلام غلامعلی کاظمی در گفت و 
گو با ایرنا افزود: ایام فرخنده و مبارک بین 
ســالروز میلاد بانوی کرامت، کوثر فاطمی 
ســالروز  و  معصومه)س(  فاطمــه  حضرت 
میلاد با ســر ســعادت هشــتمین آفتاب 
ســپهر امامت و ولایت، خورشید درخشان 
خــاوران و ولی نعمت مــا ایرانیان حضرت 
امام رضا)ع( به نــام دهه کرامت نامگذاری 
شده و همه ســاله در این ایام ویژه برنامه 
های مختلفی در ســطح این جزیره برگزار 

می شود.
وی گفت: امســال برنامه های این دهه با 
انتخاب شعار محوری »با شما، سربلندیم« 
در تمامی مســاجد و هیــات های مذهبی 
سطح شــهرها و روســتاهای جزیره قشم 

نگین خلیج فارس اجرا می شود.
رییس تبلیغات اسلامی قشم ویژه برنامه 
های امســال این دهه را متفاوت و پربارتر 
از ســال های پیــش عنوان کــرد و اظهار 
داشت: برافراشــتن پرچم حضرت علی بن 
موسی الرضــا )ع( و حضرت معصومه)س( 
در شــهرک نریمان، برگزاری جشــن روز 
دختر در پــارک بانوان، غبــار روبی گلزار 
شــهدا با حضور کاروان زیر سایه خورشید، 
اعزام زائــر اولی ها به حرم امــام رضا)ع( 
و برگــزاری گفتمان های دیــنی پیرامون 
مســایل اعتقادی و اخلاقی برای نوجوانان 
و جوانــان از دیگر ویژه برنامه های این ایام 
در جزیره قشم سرزمین آب و آفتاب است

کاظــمی اضافه کــرد: در شــب ولادت 
حضرت فاطمه معصومه)س(، زیارتنامه این 
بانوی کرامت در همه مساجد منتخب شهر 
قشــم قرائت خواهد شــد و روز جمعه نیز 
در نماز جمعه  این شهرستان مرزی، عرض 
ارادت و توســل به این بانوی صاحب مقام 
عصمت و اقیانوس بی کــران معارف الهی 
با انجام ســخنرانی و خطبــه پیرامون این 

موضوع برگزار می شود.
وی گفــت: آذین بنــدی خیابــان ها و 
مساجد به مناســبت میلاد مسعود شفیعه 
روز جــزا، مریم آل رســول)ص(، حضرت 
فاطمــه معصومه)س(، خجســته زاد روز با 
برکت میــراث دار گنج عصمت و ســکان 
دار ســفینه ولایت حضرت امــام رضا)ع( 
و حضــرت احمد بن مــوسی)ع( با برپایی 
کاروان شــادی در سطح شهر قشم و اعزام 
کاروان زیر ســایه خورشید به جزایر هنگام 
و لارک از دیگــر برنامه های امســال دهه 

کرامت در این جزیره است.

رییس کل دادگستری استان هرمزگان گفت: 
در بندر شهید باهنر از شهریور سال قبل تاکنون 
حدود ۲۵۰۰ دســتگاه خودرو ســواری وارداتی 

وجود داشت که ترخیص و روانه بازار شد.
به گزارش ایســنا، مجتبی قهرمانی در بازدید 
از  بندر شهید باهنر در هفتمین تور نظارتی قوه 
قضاییه  در جمع خبرنگاران گفت: بندر شــهید 
باهنر دومین بندر بزرگ استان بعد از بندر شهید 
رجایی اســت که هم مسافری است و هم بخشی 
از صادرات و واردات و بیشتر کالاهای غیر کانتینر 
در این بندر انجام می شود و بخش اعظمی از تره 

بار و احشام و ... ازهمین بندر است .
وی افــزود: امــروز در این بازدیــد، چند لنج 
هستند که مشــکل ته لنجی دارند که ته لنجی 
ناشی از عرف و سنت در قانون و  مقررات  است. 
از قدیم که ملوانانان می رفتند و ســفر می کردند 
هدیه و ســوغاتی همراه خود  به خانه می آوردند 
که این را قانون نیز به ان احترام گذاشته و گفته 
کسی که به ســفر دریــایی می رود و برمی گردد 
همراه کردن بار ته لنجی با خود بدون مانع است 

تا کمک معیشتی برای این قشر باشد.
قهرمــانی مطرح کرد: امروز کالاها مشــخص 
و حجم  آن هم مشــخص اســت، قدیم مقررات 
دقیقی نداشــتند و هرکس به توان خود حجمی 
وارد می کرده و تا همین چند وقت پیش به اندازه 
نیسان بارگیری می کردند که اخیرا قانونمند شده 
و ۷۵ تــن کالا می توانند برگردانند اما باید آن را 

ثبت کنند.
رئیس کل دادگســتری هرمزگان در خصوص 
چالش های ته لنجی، گفت: یک  چالش جدی در 
کنار این ته لنجی اســت که آن هم بحث قاچاق  
اســت، به بهانه ته لنجی به جــای ۷۵ تن ۷۰۰ 
تــن تخلیه می کنند و ما در اینجا در لبه کار گیر 
کردیــم و از طرفی بحث حــق و حقوق ملوانان 
است و طرفی دیگه بحث قاچاق و آسیبی که به 

اقتصاد و تولید داخل می زند، مطرح است.
وی با تاکید بر اینکــه بحث ته لنجی در حوزه 
ســتاد پیشــگیری و مبارزه با قاچاق کالا و ارز  
اســت، مطرح کرد: اخیرا بر این مســئله مکررا 
نظارت می کنند و همین محدودیت هایی که بر 
سفرها ایجاد می کنند در راستای قانونمند کردن 
اســت که این ضعف در نظارت به ضرر ملوان هم 
بود، چون یک حق ناچیزی به ملوان می دهند و 
یک تاجر از حق ملوان سو استفاده می کند و در 

آخر به اسم ملوان و به کام تجار می شود.
رئیس کل دادگستری استان هرمزگان درباره 
خودروهــای خــارجی در گمرک شــهید باهنر 
اظهار کرد: پیش از این، دســتگاه قضایی درباره  

کالاهایی که مدت زمان طولانی در بنادر معطل 
مانده بود، ورود داشت؛ به عنوان نمونه کالاهایی 
از ســال ۱۳۶۱ در گمرک معطل مانده بود که با 
همکاری دولت تعیین تکلیف شــد و جز دو سه 
مورد نادر بخش گســترده ای از کالاهای رسوبی 

تعیین تکلیف شده است.
قهرمــانی با تاکید بر رصد مســتمر موجودی 
کالاهــا در بنادر و گمرکات با هدف پیشــگیری 
از رســوب کالاها اظهار داشــت: در بندر شهید 
باهنر از شهریور سال قبل تاکنون حدود ۲۵۰۰ 
دســتگاه خودرو سواری وارداتی وجود داشت که 

ترخیص و روانه بازار شد.
رئیس کل دادگســتری استان هرمزگان اضافه 
کرد: اکنون نزدیک ســه ماه اســت که یکهزار و 
۲۰۰ خــودرو خــارجی وارداتی در بندر  موجود 
اســت و اگر بیــش از ایــن زمان بگــذرد وارد 
ماندگاری نامتعارف می شــود ؛ از این رو دستگاه 
قضایی ورود کرده است تا کالایی ماندگاری زیاد 

در گمرک نداشته باشد.
به گفته قهرمانی، مشــکل خودروهای خارجی 
وارداتی مربوط به منشــأ ارز اســت که در حال 

پیگیری است.
وی درباره نوع خودروهای وارداتی افزود: اغلب 
این خودروها برند تویوتا است و ثبت سفارش آنها 

مربوط به معین خودرو است.
قهرمــانی گفت: چالش جدی حــوزه تجارت 
)صادرات و واردات( بخشــنامه هایی اســت که 
در فاصلــه های زمانی کم صادر می شــود. این 
بخشــنامه ها گاهی متناقض و معارض یکدیگر 
و مبهم هســتند. این بخشنامه ها تجار و فعالان 
اجتماعی را گرفتار میکند و آن ها به علت صدور 
همین بخشــنامه هــا نمیتوانند اینده ســرمایه 
گذاری خود را پیش بینی کنند و دچار بی ثباتی 
می شــوند و در قراردادهــای خــود برای وجود 

چنین بخشنامه هایی به مشکل بر میخورند.
وی ادامــه داد: در بازدیــد امــروز مقــرر بود 
خبرنــگاران تنها از اســکله و ماشیــن های دپو 
شــده بازدید کنند اما در ایــن بازدید دو نفر از 
تجارب به مــا اعلام کردند کــه محموله پیاز را 
صادر میکردیم و بارگیری های لازم انجام شــده 
و تنها چند ماشیــن از انتقال این محموله باقی 
مانده که متوجه شــدیم بخشنامه ای صادر شده 
که صادرات پیاز ممنوع است! درحالی که نیمی 
از مجموله پیاز در لنج و مابقی آن در ماشین ها 
باقی مانده است. با توجه به گرمی هوا نگهداشت 
این محموله در لنج منجر به خرابی آن می شود

قهرمانی اظهار کرد: امــروز رئیس قوه قضائیه 
به دیوان عدالت اداری و سازمان بازرسی دستور 

دادند تا بخشنامه های خلق الساعه را پیگیری و 
ساماندهی کنند.

وی با بیان پرسش هایی ادامه داد: یک سازمان 
تا چه میزان می تواند بخشنامه صادر کند؟ یک 
ســازمان میتواند بخشــنامه ای صــادر کند که 
معارض بخشــنامه قبلی باشــد؟ هر سازمان می 

تواند سالانه چند بخشنامه صادر کند؟
قهرمانی با اشــاره به ماده ۳۰ قانون تســهیل 
کســب و کار گفت: تجار و فعــالان اقتصادی از 
بسیاری از این بخشــنامه ها بی اطلاع هستند. 
اخیرا در خصوص یک محموله گوجه فرنگی نیز 
شــاهد این موضوع بودیم که به صورت مصداقی  

ورود می کنیم.
در ادامــه ایــن بازدید صاحــب محموله پیاز 
گفت: ایــن محموله پیاز را نیــم میلیارد تومان 
خریداری کردم تا صادر کنم. هر ساعتی که این 
بار بلاتکلیف است از کیفیت ان کاسته می شود 
و حــتی در صورت صادرشــدن آن نیز من باید 
پاسخگوی خریدار باشــم.  از چهارشنبه این بار 
بلاتکلیف بــاقی مانده بود در صورتی که اگر قوه 
قضائیه ورود نمی کرد، ایــن محموله را باید در 

بیابان خالی می کردم.
رئیس کل دادگستری استان هرمزگان درباره 
محموله ۴۴ هزار تنی روغــن آفتابگردان اظهار 
داشت: این محموله نهم مرداد ۱۴۰۰ با پرداخت 
۷۰ میلیون یورو وارد کشور شده بود و حدود سه 

سال است که بلاتکلیف مانده است.
قهرمــانی ادامــه داد: این محموله از ســوی 
سازمان غذا و دارو غیرقابل مصرف انسانی اعلام 
شــد و شــرکت بازرگانی دولتی هم اعلام کرده 
است که شرکت فروشنده خارجی که آرژانتینی 
است این محموله را پس می گیرد و حتی هزینه 

انبارداری نیز پرداخت می کند.
وی درباره تشکیل پرونده قضایی برای مدیران 

مربوطــه گفت: این پرونده اکنون در دادســرای 
عمومی و انقلاب بندرعبــاس در حال رسیدگی 

است.
رئیس کل دادگستری استان هرمزگان با اشاره 
به کش وقوس هــای زیاد در ایــن پرونده اظهار 
داشــت: واردکنندگان درخواست های مکرر برای 
این محموله داشــتند اما ســازمان غذاودارو به 
درســتی و با قاطعیت و جدیت رســالت خود را 

انجام داد و هر سه محموله را تایید نکرد.
در ادامــه همچنین مجتبی قهرمانی در بازدید 
از بندر شهید رجایی در هفتمین تور نظارتی قوه 
قضاییه گفت: شهریور ماه یک بخشنامه از سوی 
مدیــران میانی گمرک  صادر شــد که کالا ها از 
طریق اموال تملیکی ترخیص  نشــود و  ماشین 
الات راهســازی که طی ۱۲ سال بعنوان کالای 
ممنوعه دولتی بود، طبق این بخشــنامه  اعلام 
شــد که ممنوعه قانونی است و باید ضبط شود و 
قیمت آن به حســاب دولت برود یا مرجوع شود. 
نتیجه این شــد که یا ماشین الات ســنگین که  
هزار دستگاه بود یا  باید به مبدا برمی گشتند یا  

ضبط می شدند.
وی افزود: همان موقع صادرکنندگان را  دعوت 
کردیم و گفتیم که این بخشــنامه موافق قانون 
نیســت و توجه کنید که کالاها رسوب نکند. اگر 
ما ورود نکرده بودیم  این مشــکل به این زودی 
حل نمی شد و چند روز پیش  این بخشنامه در  

هیات عمومی  دیوان عدالت اداری باطل شد.
وی در پایان گفت: در سفر رییس قوه قضاییه 
موضوع بررسی شــد و رای هیات دیوان عدالت 
ابلاغ و لازم الاجراشد و با همکاری دولت و اموال 
تملیکی این کار انجام شــد. ما به عنوان دستگاه 
قضا و مردم باید قانون مند باشیم و  مدیران هم 
باید رفتارشــان قانونی باشد. شاید قانون هم نیاز 

به بازنگری دارد.

رییس کل دادگستری استان هرمزگان:

در بندر شهید باهنر هرمزگان، ۲۵۰۰ دستگاه خودرو سواری 
وارداتی ترخیص شد

روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

جزیره هرمز نخستین شهرِ بدون مجوزِِ کاغذی
مدیرکل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان گفت: در جزیره هرمز تمام کسب و کارها مجوز الکترونیکی دریافت کرده اند و نخستین 

شهر بدون مجوز کاغذی در کشور نام گرفته است.
 مهدی دسینه با اعلام اینکه ۲۵ اردیبهشت، آخرین مهلت دریافت مجوزهای الکترونیکی صنفی است، افزود: از ۴۱ هزار مجوز 

معتبر کاغذی موجود در هرمزگان، ۷۰۰۰ مجوز به الکترونیکی تبدیل شده است.

وی گفت: براســاس قانون صاحبان همه مجوزهای کاغذی باید مجوز الکترونیکی دریافت کنند و کسب و کارهایی که شناســه یکتا 
نداشتــه بــاشند، به لحاظ قانونــی بدون مجوز محسوب می شوند.دسینه افزود: متقاضیان می توانند تــا بیست و پنجم اردیبهشت  به وسیله 
http:// گوشــی همراه خود و ورود کد شماره سریال کارت ملی، شناســه، کد صنفی و کد پستی محل کسب، در درگاه ملی مجوزها

mojavez.ir به سرعت، رایگان و غیرحضوری مجوز الکترونیکی دریافت کنند.

بیمه شــده های تامین اجتماعی کــه دارای بیماری 
مزمن آســم هســتند یا علائم آن را دارنــد با مراجعه 
به مراکز درمانی تامین اجتماعی در اســتان هرمزگان 
با تشــکیل پرونــده الکترونیک می تواننــد از خدمات 
درمانی شــامل بستری، ویزیت سرپایی، دریافت ماهانه 

دارو بصورت استنشــاقی و خوراکی استفاده کنند.
 ۱۲ اردیبهشــت روز جهانی آسم نامگذاری شده که 
فرصتی است برای افزایش آگاهی در مورد این بیماری 
التهــابی مزمن و غیر واگیر ریــه و همچنین کمک به 
افــراد مبتلا به آســم بــرای یادگیری نحــوه مدیریت 
بیماری با رعایت نکات پیشــگیرانه و کنترلی تا بتوانند 

باشند. داشته  پرباری  و  زندگی سالم 
خدیجــه زمانی -معــاون خدمات درمــانی مدیریت 
درمــان تامین اجتماعی- در خصــوص معرفی بیماری 
آســم و علائم آن در بیماران یا افراد مشــکوک به آن 
گفت: آســم یک بیماری مزمن تنفسی اســت که باعث 
التهاب و تنــگی مجاری تنفسی می شــود که این امر 
می تواند منجر به ســرفه به خصوص در شــب یا صبح 
زود ، خس خس سینه، تنگی نفس، خســتگی، مشکل 
در خــواب و درد قفســه سینه شــود و عوامل محرک 
آســم، از جملــه آلرژن ها، دود، هوای ســرد، ورزش و 

باشد. می تواند  تنفسی  عفونت های 
اقدامات ساده با  کنترل آسم 

زمانی در خصوص راه های کنترل آســم، بر استفاده 
منظم از داروهای تجویز شــده توســط پزشک، شامل 
داروهای استنشــاقی و خوراکی، تأکیــد و اظهار کرد: 
دوری از عوامل محرک، داشــتن برنامه مدیریت آســم 
و انجــام معاینــات منظم با پزشــک از جمله اقدامات 

بیماری است. این  برای کنترل  ضروری 
از آسم، به خصوص در کودکان پیشگیری 

معــاون خدمــات درمــانی مدیریت درمــان تامین 
اجتماعی هرمزگان، در ادامه به ارائه توصیه هایی برای 
پیشــگیری از آســم، به خصوص در کودکان، پرداخت 
و گفت: به افرادی که ســابقه خانوادگی آســم دارند، 

توصیه می شــود در مورد راه های پیشگیری از ابتلای 
فرزندشــان به این بیماری با پزشــک مشورت کنند و 
همچنین برای نوزاد تا شــش ماهــگی محیطی عاری 
از گــرد و غبار، گــرده و موی حیوانــات، عدم سیگار 
کشیدن در اطراف کودکان و قرار دادن آنها در معرض 
هــوای تازه را از جمله اقدامات موثر در پیشــگیری از 

برشمرد. در کودکان  آسم 
است کنترل  قابل  آسم 

زمانی بــا تأکید بر اینکه آســم یــک بیماری مزمن 
با اقدامات پیشگیرانه و درمانی  است، خاطرنشان کرد: 
مناســب، می توان آن را به خوبی کنترل کرد و زندگی 

عادی و سالمی داشت.
معاون خدمــات درمانی تامین اجتمــاعی هرمزگان 
گفــت: از ســال ۱۳۹۶ تا کنون کــه در مراکز درمانی 
تامین اجتماعی برای بیماران مزمن پرونده الکترونیک 
تشــکیل می شود ۱۰۶۵ نفر با تشــخیص بیماری آسم 
برای آنها پرونده تشــکیل شــده و قطعــا مبتلایان به 
این بیماری بیشتر هســتند که از تمامی بیمه شدگان 
تامیــن اجتمــاعی درخواســت داریم کــه در صورت 
مشاهده علائم آســم در خود یا فرزندانشان، به پزشک 
مراجعــه کرده و بــا معاینات لازم تحــت درمان قرار 

بگیرند.

خدمات درمانی بیمه تامین اجتماعی برای بیماران مبتلا به آسم 
در هرمزگان



در کمیسیون مشترک ایران و عراق مطرح شد؛

۲۳ تفاهم  اقتصادی میان ایران و 
عراق

وزیــر اقتصاد گفت: اتصــال راه آهن-شــلمچه بصره 
و توســعه شــهرک های صنعتی در اولویــت برنامه های 

اقتصادی ایران است.
به گزارش ایسنا، ششمین اجلاس کمیسیون مشترک 
همکاری های اقتصادی جمهوری اسلامی ایران و عراق با 
حضور احســان خاندوزی - وزیر امور اقتصادی و دارایی 
و وزیــر تجارت عراق برگزار و با امضای ســند نهایی ۱۰ 
یادداشــت تفاهم نامه و همچنین پیش نویس ۱۳ تواهم 

نامه میان طرفین به پایان رسید.
در این نشست سید احســان خاندوزی - وزیر امور 
اقتصــادی و دارایی در رابطه با همکاری های اقتصادی 
میــان ایــران و عراق گفــت: خوشــبختانه همکاری 
اقتصادی میان دو کشور در حال رشد است که باید با 
اتخاذ سیاست های هدفمند در جهت توسعه و تقویت 

آن گام برداشت.
وی افزود: برای ســال جاری تجارت ۲۰ میلیارد دلاری 
میان ایران و عراق هدف گذاری شــده اســت که دو برابر 
میزان تجارت میان طرفین در ســال گذشته است. ایران 
در حوزه های راه سازی، فنی و مهندسی، علمی، پزشکی، 
نانو، برق، سلول های بنیادی، کشاورزی و دیگر حوزه ها 
دارای دســتاوردها و ظرفیت های کلان است که میتوان 
از این ظرفیت ها در زمینه بالابردن همکاری اقتصادی با 

عراق استفاده کرد.
وزیر اقتصاد خاطر نشــان کرد: صــدور پروژه های فنی 
و مهندسی در زمینه سدســازی، پالایشــگاه، نیروگاه و 

کارخانه جات در دستور کار این نشست قرار داشت.
خاندوزی افزود: همچنین در این نشســت روابط مالی 
و بانکی برای گســترس زمینه همــکاری اقتصادی میان 
ایران و عراق و تاسیس شــهرک های صنعتی مشترک از 
موضوعات توافق نامه ها بود که با شــناخت ظرفیت ها و 
معرفی نیازهای طرفین زمینه گســترش این همکاری ها 

فراهم می شود.
وی تاکید کرد: البته مشــکلاتی در زمینه اســتاندارد، 
هماهنگی گمرکات، حمل و نقل، نرخ تعرفه های گمرکی 
وجود دارد. همچنین، پرداخت مطالبات شرکت های فنی 
مهندسی ایرانی حاضر در عراق ضروری اســت و با توجه 
به توانمندی شرکت های ایرانی در حوزه زیرساختی، باید 
مشــکلات موجود میان روابط تجاری و اقتصادی طرفین 

در کوتاه ترین زمان ممکن حل و فصل شود.
وزیر امور اقتصادی و دارایی اظهار کرد: هیچ محدودیتی 
برای توسعه همکاری دو کشور به عنوان شرکای تجاری 
وجود نــدارد و اولویت ایران در روابــط تجاری با عراق، 
اتصال مسیر ریلی و راه آهن شــلمچه - بصره، توســعه 
شهرک های صنعتی دو کشــور و توسعه پروژه های فنی 

مهندسی است.
همچنیــن علی فکری - معاون وزیــر اقتصاد و رئیس 
ســازمان ســرمایه گذاری و کمک های مالی کشور - در 
این اجلاس گفت: ســه ماه پیش زمینه اجلاس فعلی در 
شــش کمیته تخصصی تجاری ایران و عراق فراهم شد و 
زمینه انعقاد ۲۳ تفاهم نامه که مقرر است در سفر رئیس 
جمهوری اسلامی ایران به عراق به امضا برسد، فراهم شد

تعرفه های جدید برقراری و تخلیه 
خط اینترنت اعلام شد

طبــق جدیدترین مصوبه رگولاتــوری تعرفه جدید 
برقراری خط اینترنــت ثابت، حداکثر ۹۰ هزار تومان 
و تخلیــه آن حداکثر ۳۰ هزار تومان تعیین شــده و 
اپراتورها ۴۸ ساعت برای برقراری و تخلیه خط فرصت 

دارند.
به گزارش ایسنا، کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات 
در جلسه شماره ۳۵۳ تاریخ ۱۳/۱۲/۱۴۰۲، با توجه به 
درخواست و پیشنهاد شرکت مخابرات ایران، دارندگان 
پروانه ایجــاد و بهره برداری از شــبکه ارتباطات ثابت 
)FCP( و پروانه یکپارچه شــبکه و خدمات ارتباطی 
)UNSP(، تعرفــه و الزامات برقراری )رانژه( و تخلیه 
)درانژه( خط ارتباطی مشــترکین ارتباطات ثابت برای 
تامین دســترسی به خدمات شــبکه ملی اطلاعات را 

بررسی و تصویب کرد.  
براســاس این مصوبه ســقف تعرفه برقــراری خط 
ارتباطی مشــترکین مبلغ ۹۰۰ هــزار ریال )۹۰ هزار 
تومان(  و تخلیه خط  مشترکین مبلغ ۳۰۰ هزار ریال) 

۳۰ هزار تومان( تعیین می شود.
شــرکت مخابرات ایران موظف اســت در چارچوب 
مقــررات ارایه امکانات پایه  ای موضوع مصوبه شــماره 
۳ جلسه شماره ۲۳۰ تاریخ ۰۹/۱۲/۱۳۹۴ کمیسیون 
و اصلاحات بعدی آن، بــرای برقراری و یا تخلیه خط 

ارتباطی مشترکین اقدام کند.  
و  مقــررات  تنطیــم  اعلام ســازمان  براســاس 
ارتباطــات رادیویی، شــرکت مخابــرات ایران یا 
دارنــده پروانه موظف اســت حداکثر ظرف مدت 
۴۸ ســاعت از تاریخ درخواســت مشترک خود یا 
دارنده پروانه یا شــرکت مخابرات ایران نسبت به 

برقراری یــا تخلیه خط ارتباطی اقدام کند.

معاون سازمان بورس:

لیست سهامداران 
مشکوک در سقوط بورس 

به دادسرا ارسال شد
معاون سازمان بورس و اوراق بهادار اعلام 
کرد: در زمینه ســقوط شاخص بورس، به 
لیست مشــکوک از افراد با اطلاعات نهانی 
رسیده ایم و این اطلاعات به دادسرا ارسال 
شده، اما تخلف آنها هنوز ثابت شده نیست

به گزارش ایســنا، سال گذشــته ۱۷ و 
۱۸ اردیبشــهت بازار ســرمایه سقوط کرد 
و شــاخص کل بورس با بیــش از ۹۰ هزار 
واحد نزول در یک روز، به کانال دو میلیون 
و ۴۰۰ هــزار واحــد ریزش کــرد. در این 
میان مباحثی مبنی بــر اینکه این ریزش 
پشــت پرده ای داشته و افرادی با اطلاعات 
نهانی اقدام به معاملات در حجم گســترده 
داشــته اند مطرح شــد که این موضوع در 

سازمان بورس در حال پیگیری است.
در این زمینه ســازمان بــورس در یک 
نشســت خبری با حضور رضــا عیوض لو، 
معاون نظارت بر بورس ها و ناشــران، قادر 
معصومی خانقاه، مدیر نظارت بر بورس های 
ســازمان بورس و محمد جوانمردی، مدیر 
امور حقــوقی و انتظامی ســازمان بورس 
به ارائــه توضیحــاتی از مجموعه اقدامات 
سازمان بورس درباره معاملات مشکوک در 
تاریخ ۱۷ و ۱۸ اردیبهشت ماه سال گذشته 

پرداخت.
عیوضلو در این نشست اعلام کرد: سازمان 
بورس و معاونت نظارت بر بورس ها پس از 
بروز معاملات مشکوک طی چندین مرحله 
بررسی به فهرســتی از اشخاص و کدهای 
معاملاتی مشــکوک به معــاملات نهانی و 
مضنون بــه برخورداری از اطلاعات پنهانی 

رسیده است.
پرونــده ۴۰ نفر بــه مراجع قضایی 

ارسال شد
وی ادامه داد: معاملات اشخاص مشکوک 
به اطلاعات نهــانی و همچنین IP برخی 
مراجع و نهادهای دولتی مربوطه رصد شد 
و به دنبال آن اشخاص مشکوک به معاملان 
نهانی مشخص شدند. در گام بعدی لیست 
افرادی که بیشترین خرید و فروش را در آن 
بازه زمانی داشته اند تهیه شد که فهرستی 
از ۲۴۰۰ فرد و کد معاملاتی به دست آمد

معاون ســازمان بورس افزود: ســپس با 
بررسی های مجدد یک لیست ۵۰۰ نفره و 
الگوی معاملاتی آنها بررسی شد و با بررسی 
الگوی معاملاتی اشــخاصی که بیشــترین 
فروش را داشتند به لیست ۴۰ نفره دست 
یافتیم که مشکوک به استفاده از اطلاعات 
نهانی بودند و در پایان اطلاعات این ۴۰ کد 
در تیر ماه ســال گذشته به مراجع قضایی 
و دادسرا ارســال و در آنجا بررسی ها برای 

پیگیری این پرونده آغاز شد.
عیوضلو خاطر نشان کرد: به این فهرست 
رسیده ایم اما تخلف آنهــا هنوز به صورت 
قطــعی ثابت نشــده اســت و در صورت 
رسیــدن مراجع قضایی به شــواهد کافی 
نســبت به تخلف این کدهای معاملاتی بی 
شــک اطلاعات این افراد و جنبه های دیگر 
این پرونده در اختیــار جامعه و مردم قرار 

می گیرد.
۲.۵ همت معامله با ۲۶۰ کد معاملاتی

در ادامــه قادر معصــومی خانقاه - مدیر 
نظارت بر بورس های ســازمان بورس - در 
رابطه با این پرونده گفت: ســازمان بورس 
بــا بررسی IP های ســازمان ها و نهادها و 
همچنیــن کدهــای معــاملاتی حقیقی و 
حقوقی به تهیه این فهرست پرداخت که با 
فیلتر معاملات با مبلغ یک میلیارد تومانی 
به یک لیست ۲۴۸۸ نفری دست یافت که 
در مجموع و در آن تاریخ ۸.۶ همت )هزار 
میلیارد تومان( معامله انجام داده بودند که 
از این میــان ۶ همت مربوط به ۲۲۲۸ کد 
معــاملاتی و ۲.۵ همت مربوط به ۲۶۰ کد 

معاملاتی بود.
معصومی خانقاه اظهار کرد: این لیســت 
شامل دو دسته معاملات مشکوک با سطح 
بالا و معاملات مشــکوک با ســطح پایین 
اســت و انجام مکاتبات با دادســتانی کل 
کشور برای رسیدگی به این پرونده از مرداد 
ماه سال گذشــته در جریان است و آنچه 
ســازمان بورس تکلیف خود می داند انجام 
داده و اگر تا امروز به نتیجه نهایی نرسیده 
به علت طولانی بودن روند رسیدگی به این 

پرونده است.
پرونده در مراجــع قضایی در حال 

پیگیری است
در پایان محمــد جوانمردی - مدیر امور 
حقوقی و انتظامی ســازمان بــورس - در 
رابطــه با پرونده مذکور گفت: از تاریخ یکم 
مردادماه سال گذشته بعد از آغاز مکاتبات 
با دادستانی کل کشــور روند رسیدگی به 
این پرونده آغاز شــده اما از آنجایی که این 
پرونده جنبه های فــنی و اطلاعاتی بالایی 
دارد و همچنین دســترسی بــه برخی از 
با  معــاملاتی  اطلاعات شــخصی کدهای 
دســتور قضایی و با نظارت مراجع قضایی 
امنیــتی امکان پذیر اســت و از اختیارات 
ســازمان بورس خــارج اســت، پرونده به 
دادســرای رسیدگی به جرائــم اقتصادی 

ارجاع شده و در حال پیگیری است.

6
معاون ارزی مرکز مبادله ارز و طلای ایران گفت: از اول فروردین تا شانزدهم اردیبهشت ۱۴۰۳، پنج میلیارد و ۶۷۹ میلیون دلار ارز برای واردات کالاهای اساسی، دارو، کالاهای تجاری و بازرگانی، 

واردات در مقابل صادرات و خدمات تامین شده است.
به گزارش ایسنا، علی طرزعلی گفت: برای کالاهای اساسی یک میلیارد و ۲۲۸ میلیون دلار،  برای کالاهای تجاری و بازرگانی مبلغ سه میلیارد و ۳۰۱ میلیون دلار و برای خدمات ۱۴۵ میلیون و برای 

واردات در مقابل صادرات  یک میلیارد و پنج میلیون دلار تامین ارز صورت گرفت.
طرزعلی بیان کرد: برای واردات کالای اساسی کشاورزی شامل گندم، دانه های روغنی و نهاده های دامی یک میلیارد و ۶۰ میلیون دلار، برای دارو، مواد اولیه دارویی و تجهیزات پزشکی ۱۶۸ میلیون 

دلار و در مجموع یک میلیارد و ۲۲۸ میلیون دلار برای کالای اساسی و دارو ارز پرداخت شد.

تامین ۵.۶ میلیارد دلار ارز برای واردات

اقتصادی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

چهارشنبه
19 اردیبشت 1403

 شماره  1670

با توجه به فرصت ۱۰۰ روزه ســفرهای عتبات 
اما هنوز مشــکل کمبود ناوگان جاده ای برطرف 
نشده و مشخص نیست که این مشکل چگونه در 
مدت زمان کوتاه باقی مانده برطرف خواهد شد

به گــزارش خبرنگار مهر، ناوگان حمل و نقل 
عمــومی »اتوبوس« به واســطه هزینه پایین در 
قیاس با ســایر روش هــای حمل ونقل عمومی، 
یکی از وســایل نقلیه محبوب برای ســفر بین 
عموم مردم محسوب می شــوند؛ البته با وجود 
اینکه در ســال های اخیر یــکی از دغدغه های 
مردم، خریــد بلیــت اتوبوس در بــازه زمانی 
سفرهای پیک تقاضا است؛ مسافران اگر حداقل 
یــک هفته قبل اقــدام به خرید بلیــت نکنند، 

امکان سفر و تهیه بلیت تقریباً محال است.
هم اکنون در کشــور با کمبود جدی ناوگان 
عمــومی اتوبوس مواجهیم و در همین راســتا 
اتحادیه شــرکت های  رئیس  عامری  احمدرضا 
تعــاونی مســافربری اعلام کــرد »کل ناوگان 
اتوبوسرانی فعال بین شهری در ایران، در حال 

حاضر ۶۵۰۰ اتوبوس است«
اســتفاده از حمل ونقل جاده ای در سال های 
گذشــته یــکی از مهم تریــن گزینه هــا برای 
ســفرهای اربعین بــوده؛ البته بخــشی از این 
سفرها با ماشین های شخصی انجام می شود اما 
به طور میانگین ۳۵ درصد از زوار با حمل ونقل 
عمومی »اتوبوس« به عتبات مشرف می شوند؛ 
جاده ای  توســعه حمل ونقل  اســاس  برهمین 
حائز اهمیت اســت؛ البته از سال های گذشته 
مشــکلات متعددی زیــادی در زمینه کمبود 
اتوبــوس برای ســفرهای اربعین و ســفرهای 
داخلی به خصوص در بــازه زمانی پیک تقاضا، 

وجود داشت.
براساس این گزارش، با توجه به کمبود جدی 
اتوبوس در بــازه زمانی اربعین، طبق تمهیدات 
وزارت راه و شهرســازی بنا بود تا برای تسهیل 
تردد زوار، سال گذشته پیش از فرا رسیدن بازه 
زمانی سفرهای اربعین ۲ هزار دستگاه اتوبوس 

با عمر کمتر از پنج سال وارد شود.
ابلاغ مصوبه واردات اتوبوس کارکرده در 

خردادماه!
با توجه به سیاســت گذاری های دولت برای 
جبران کمبــود اتوبوس کشــور، در خردادماه 
ســال گذشــته محمد مخبر معاون اول رئیس 
جمهور، مصوبــه دولت بــرای واردات ۲ هزار 

دســتگاه اتوبوس بین شــهری کارکرده با عمر 
کم تر از پنج ســال را به دســتگاه های اجرایی 

ابلاغ کرد.
طبق مصوبه ابلاغ شــده و به منظور توسعه 
حمل و نقل عمومی مسافر، تنظیم بازار و ارائه 
خدمات بهینه بــه زائران و مســافران اربعین 
حسینی، به وزارت صمت مجوز داده می شــود 
با تأیید و تشخیص سازمان راهداری و حمل و 
نقل جاده ای نسبت به ثبت سفارش واردات ۲ 
هزار دستگاه اتوبوس برون شهری با عمر کمتر 
از پنج سال و تأیید تأمین قطعات، وجود شبکه 
خدمات پــس از فروش و معاینه فنی توســط 
وزارت صمــت بر اســاس اســتاندارد کارخانه 

سازنده در زمان ساخت خودرو اقدام کند.
همچنین وزارت راه و شهرســازی )سازمان 
راهــداری و حمل و نقل جاده ای( مجاز اســت 
بــه منظور ایجــاد انگیزه و تســریع در فرآیند 
واردات از محــل منابع داخلی خــود در قالب 
وجوه اداره شــده موضوع بنــد )ت( ماده ۳۰ 
برنامه های توســعه کشور  قانون احکام دائمی 
مصوب )۱۳۹۵( یارانه ســود و تسهیلات بانکی 

را پرداخت کند.
ســود بازرگانی هرگونــه واردات اتوبوس که 
با تأیید وزارت کشــور برای جابجایی مسافران 
اربعین حسینی اســتفاده می شود، مشمول ۵۰ 
درصد تخفیف است. دستورالعمل نحوه اجرای 
این بند توســط وزارت کشــور و بــا همکاری 

وزارت صمت تهیه و ابلاغ می شود.
اتوبوس  دستگاه  هزار  هفت  زمین گیری 

طی چهار سال گذشته
داریوش امــانی رئیس ســازمان راهداری و 
حمل ونقــل جاده ای نیز در اســفندماه ســال 
گذشــته، درباره وضعیت ناوگان اتوبوســرانی، 
گفت: از ابتدای کرونا تا به امروز، هفت دستگاه 
اتوبوس زمین گیر و از ناوگان اتوبوسی کشــور 
کم شــده اســت. تنها وسیله نقلیــه عمومی 
که مــردم دســترسی راحتی به آن داشــتند 
و در لحظــه امــکان خرید بلیت داشــتند، اما 
هم اکنون بخشی از اتوبوس ها فرســوده شــده 
و در مسیرهای دور نمی توانند ســرویس دهی 

داشته باشند.
امانی با بیــان اینکه قیمت گذاری دســتوری 
باعث شده بخشی از اتوبوس ها از سرویس خارج 
شوند و جای دیگری بروند، گفت: ما از شش ماه 

گذشته نوسازی ناوگان را شروع کردیم و برنامه 
واردات ۸۰۰ دســتگاه اتوبوس و همچنین خرید 
۲۰۰ دستگاه اتوبوس را از داخل داریم، اما پس 
از گذشــت شــش ماه هنوز یک ثبت سفارش را 
هــم انجام ندادیم و هــر روز با یک گرفتاری در 

وزارت صمت مواجه هستیم.
وی درباره میزان واردات اتوبوس ها نیز عنوان 
کرد: تا کنون ۵۰ اتوبوس به گمرک وارد شــده 
اما هنوز ترخیص نشــده؛ اگر ایــن اتوبوس ها 
ترخیص شــود، به ناوگان اتوبوســرانی کشور 

اضافه خواهد شد.
واردات اتوبوس در محاق

همچنین براین اســاس، تیرماه سال گذشته 
معاون ســابق وزیر راه و شهرســازی از انجام 
اقدامــات لازم بــرای واردات ۲۰۰۰ دســتگاه 
اتوبــوس ویژه ایام اربعیــن ۱۴۰۲ خبر داده و 
گفته بود: بــا همکاری وزارت صمت و ســایر 
دســتگاه ها اقدامــات لازم در خصوص اجرای 
مصوبــه هیئت دولت مــورخ ۰۷/۰۳/۱۴۰۲ با 
موضوع واردات اتوبوس بین شــهری با کارکرد 

تا ۵ سال در حال انجام است.
شهریار افندی زاده افزود: در راستای اجرایی 
شدن مصوبه موصوف، فرآیند جذب متقاضیان 
واردات نــاوگان با دارا بودن کارت بازرگانی، از 
طریق فراخوان ســازمان راهداری و حمل ونقل 
جاده ای در دســتورکار قرار گرفت و متقاضیان 
واجد شــرایط برای امکان ثبت سفارش ناوگان 

مشــخص شــده اند، در همین زمینه از محل 
منابع داخلی ســازمان راهــداری و حمل ونقل 
جاده ای و با همکاری صندوق کارآفرینی امید، 
۱۵ میلیارد ریال تســهیلات بانکی با ســود ۹ 
درصد برای هر دستگاه ناوگان وارداتی در نظر 

گرفته شده است.
تعییــن و ابلاغ منابــع ارزی مورد نیاز 
آئین نامه واردات اتوبوس از ســوی بانک 

مرکزی
منابــع ارزی مــورد نیاز آئین نامــه واردات 
اتوبوس، باید از ســوی بانک مرکزی جمهوری 

اسلامی ایرانی تعیین و ابلاغ شود.
البته در بهمن ماه ســال گذشــته هادیان فر 
معــاون حمل ونقــل وزیر راه و شهرســازی در 
نشســت هم اندیشی با رئیس سازمان راهداری 
و حمــل و نقل جاده ای، گفت: بــا توجه به نیاز 
کشور به افزایش ناوگان اتوبوسرانی، برنامه ریزی 
برای تأمین ۲ هزار دستگاه اتوبوس و افزودن به 

ناوگان فعال در این بخش انجام شده است.
به گــزارش مهر، کمبود نــاوگان اتوبوس در 
اربعین سال گذشته به قدری چشم نواز بود که 
ایران برای جبران این مســاله دست به دامان 
ناوگان جاده ای کشــور همســایه ترکیه شد و 
حدود ۷۰۰ دستگاه ناوگان خارجی استیجاری 
بــرای جابه جــایی زائران در دســتور کار قرار 

دادند.

کمبود اتوبوس بین شهری چگونه درمان می شود؟ اخبار

اخبار

در لایحــه بودجه ۱۴۰۳ برای کمک به طرح احداث راه آهن 
شــملچه - بصره، ۴۰ میلیارد تومان پیش بینی شده است و با 
آغاز این طرح از شهریورماه ســال گذشته، باید دید این خط 

ریلی اکنون در چه مرحله ای قرار دارد.
به گزارش ایسنا، برای کمک به طرح احداث راه آهن شملچه 
- بصره در جدول اعتبار طرح های تملک دارایی های سرمایه ای 
)بودجه عمرانی( دستگاه های اجرایی در لایحه بودجه ۱۴۰۳، 

بالغ بر ۴۰ میلیارد تومان پیش بینی شده است.
راه اندازی خط ریلی شــلمچه - بصره از ۲۰ ســال گذشته 
مطرح بوده و در این  ســال ها همــواره فرآیند پرفراز و نشیبی 
داشته است، اما به دلایل متعدد از جمله حضور داعش در عراق 
تــا نبود اعتبار و عدم توافق با عراق برای واگذاری اراضی مورد 

نیاز، این پروژه  بارها به تعویق افتاده است.
آغاز مطالعات نهایی و عملیات اجرایی پروژه ریلی شــلمچه 
- بصره در ســال ۱۴۰۰، به نتیجــه تصمیمات مقامات عراقی 
موکول شده بود؛ به خصوص اینکه مسیر مورد نظر برای ساخت 
راه آهن میان دو کشــور به مین روبی نیاز داشــت؛ همان زمان 
رستم قاســمی - وزیر فقید راه و شهرســازی - دیدارهایی با 
مســئولان عراقی داشــت تا زمینه توافق با عراق در خصوص 

اتصال ریلی ایران با این کشور را فراهم کند.
البته در این میان از گوشــه و کنار هم اخباری مبنی بر عدم 
تمایل عراق به ادامه این پروژه شــنیده می شد؛  اما از آن زمان 
دیدارها بین مقامات دو کشور ادامه یافت و مسئولان جمهوری 
اسلامی کشور از جمله مهرداد بذرپاش - وزیر راه و شهرسازی 
- و سیــد میعاد صالــحی - مدیرعامل شــرکت راه آهن - به 

پیگیری ها درباره این پروژه ادامه دادند.
فروردین ماه ســال گذشــته، وزیر راه و شهرســازی از آغاز 
عملیــات اجرای مسیر ریــلی راه آهن شــلمچه - بصره و پل 
متحرک توســط دو کشــور خبر داد و در عین حال اعلام شد 
که عراق وعده داده بابت احداث این پروژه ۲۱۵ میلیارد دینار 
عراقی هزینه کند. همچنین اینطور مطرح شد که کشور عراق 
به انجام این پروژه در ســال ۲۰۲۳ تاکید کرده است؛ هرچند 
که به نظر می رسد فرآیند احداث خطوط ریلی در این ناحیه تا 

کنون به مین روبی زمین ها محدود شده است.
درنهایت شــهریورماه ســال گذشــته عملیات اجرایی ۳۲ 
کیلومتر راه آهن شلمچه تا بصره در نقطه صفر مرزی در خاک 
عراق،  با حضور معاون اول رئیس جمهور ایران و نخســت وزیر 
عراق آغاز شــد. همان زمان اعلام کرد طبق تفاهم امضاشده، 

برای کل پروژه بدون در نظر گرفتن مدت زمان ســاخت پل، 
۱۸ ماه در نظر گرفته شده است. مدت زمان احداث پل بازشو 

به طور موازی، حدود ۱۸ ماه تا حداکثر ۲ سال اعلام شده.
در آخریــن اظهار نظــرات درباره راه آهن شــلمچه - بصره، 
سیدمیعاد صالحی -مدیرعامل شــرکت  راه آهن- فروردین ماه 
ســال جاری بیان کرد: سال گذشــته راه اندازی قطار ترکیبی 
ایران - کربلا به صورت مســتمر در طول سال انجام شد و این 
کار از مقدمات راه آهن شــلمچه - بصره است و اکنون در حال 

مین روبی زمین های باقی مانده هستیم.
به گفته او، طی جلســاتی که برگزار شده، مقرر شده زمین 

این مسیر ریلی را برای احداث به ایران تحویل  دهند.  
هرچند این مسیر به گفتــه مقامات عراقی،  نمی تواند برای 
انتقال کالا مورد استفاده قرار گیرد که دلیل آن دور بودن بنادر 
ایران از مســافت تعیین شده اســت؛ اما با راه اندازی خط ریلی 
شلمچه - بصره،  این مسیر می تواند به عنوان یک مسیر خوب 
برای جابه جایی زائران ایرانی به سمت کربلا در طول سال مورد 
استفاده واقع شود؛ همچنین زائران عراقی می توانند با استفاده 
از قطار به ایران ســفر کنند و به شهرهای زیارتی قم و مشهد 

مشرف شوند.

بودجه ۴۰ میلیارد تومانی شلمچه - بصره این خط آهن را به کجا 
می رساند؟

میلیاردرهای جهان در ســال های اخیر ثروتمندتر و ثروتمندتر 
شده اند و سرمایه آنان همچنان در حال صعود است.

به گزارش ایسنا، اکنون تعداد میلیاردرها بیشتر از همیشه شده 
اســت و در مجموع به ۲۷۸۱ نفر می رسند که ۱۴۱ نفر بیشتر از 
سال گذشــته و ۲۶ نفر بیشتر از رکورد ثبت شده در سال  ۲۰۲۱ 
هستند. این افراد در مجموع ۱۴.۲ تریلیون دلار سرمایه دارند که 
۲ تریلیون دلار نسبت به سال ۲۰۲۳ و ۱.۱ تریلیون دلار از رکورد 

قبلی ثبت شده در سال ۲۰۲۱، بیشتر است.
سرمایه دو سوم اعضای فهرست منتشرشده از ثروتمندان جهان، 
بیشتر از یک سال پیش شده است و فقط یک چهارم آنان سرمایه 
خود را کاهش دادند. بیشــترین میزان سرمایه، مربوط به ۲۰ نفر 
برتر فهرست است که در مجموع ۷۰۰ میلیارد دلار ثروت از سال 
۲۰۲۳ به رقم پیشین افزودنــد، اکنون ایالات متحده رکورد ۸۱۳ 

میلیاردر به ارزش ۵.۷ تریلیون دلار دارد.
چین با وجود رقم ضعیف شــاخص مصرف کننده و رکود املاک 
و مســتغلات که منجر به از بین رفتن حــدود ۳۰۰ میلیارد دلار 
سرمایه شــد، با ۴۷۳ نفر به ارزش ۱.۷ تریلیون دلار در رتبه دوم 
قــرار دارد و هند با رقم ۲۰۰ میلیاردر در رتبه ســوم قرار گرفته 

است.
میلیاردرهای بسیاری از کشورها با روش های مختلف از پرداخت 
مالیات بر عایدی ســرمایه خود اجتناب می کننــد و دولت ها در 
جستجوی طرح ها و روش هایی برای این مورد هستند. رئیس جمهور 
ایالات متحده، جو بایدن اشاره کرده است، میلیاردرهای آمریکایی 
ســرمایه خود را از راه هایی به دست می آورند که اغلب با نرخ های 

کمتری نســبت به درآمد معمولی دســتمزد کارگران آمریکایی، 
مشمول مالیات می شوند.

به طور عمده، ســرمایه آنان از افزایش ارزش دارایی هایشــان به 
دســت می آید و از خلاءهای مالیاتی و اقدامات حسابداری قانونی 
برای به حداقل رساندن مالیاتی که می پردازند، استفاده می کنند. 
آمریکایی های ثروتمند فقط هشــت درصد نرخ مالیات بر عایدی 
ســرمایه می پردازند و بایدن معتقد اســت کــه حداقل پرداختی 
آنان باید ۲۵ درصد باشــد.دولت برزیل پیشنهاد بلندپروازانه تری 
برای مالیات ســالانه جهانی دارد در این طرح ۲ درصد از سرمایه 
میلیاردرهای جهان اخذ می شود، به همین دلیل از گابریل زوکمان، 
اقتصاددان فرانسوی خواسته شده است تا طرحی دقیق برای نحوه 
عملکرد مالیات بر عایدی ســرمایه میلیاردرها برای نشست وزرای 
دارایی گــروه ۲۰ در ماه جولای تهیه کند.قبل از همه گیری، ایده 
زوکمان مبنی بر مالیات ۲ درصدی ســالانه بر سرمایه میلیاردرها 
احتمالا رد می شــد، اما کووید-۱۹ و شوک انرژی ناشی از حمله 
روسیه به اوکراین، دولت های کشــورهای توســعه یافته و در حال 
توســعه را به شدت در برابر این مورد نرم کرده است زیرا طی پنج 
سال گذشته بیشترین آسیب بر فقیرترین کشورها وارد شده است 
همچنین کشورها سرمایه لازم در سرمایه گذاری برای بهداشت یا 

آموزش را ندارند، چه رسد به مقابله با گرمایش جهانی.
تعداد میلیاردرها در دهه ۲۰۱۰ تقریبا ســه برابر شد و در چهار 
سال گذشته همچنان رو به افزایش بوده، زیرا ارزش سرمایه آنان 
که عمدتا شامل ســهام و دارایی است، به دلیل سیاست هایی که 
بانک های مرکزی در طول شرایط اضطراری سلامت دنبال کردند، 

افزایش یافته اســت. با رونق بازار سهام و املاک حتی اگر افرادی 
که درآمد بسیار کمتری داشــتند نیز شاهد افزایش ارزش املاک 
و برنامه های بازنشســتگی خود بودند، کســانی که در ابتدا دارای 

سطوح بالایی از سرمایه بودند، بیشترین سود را داشتند.
حمایت عمومی قوی از عایدی ســرمایه میلیاردرها مشــاهده 
می شود که جای تعجب نیست زیرا مردم می خواهند برای خدمات 
عمومی بیشــتر هزینه شود و ترجیح می دهند که وضعیت بهتری 
برای این مورد ارائه شود. بحران هزینه های زندگی، مردم را نسبت 
به شــکاف ثروت فزاینده بین ابرثروتمندان و بقیه حساس تر کرده 
اســت. زاکمان معتقد است که بسیاری از افراد طرفدار سیستمی 
نیســتند که در آن کســانی که بیشــترین توانایی برای پرداخت 
مالیات را دارند، کمترین پرداخت را داشته باشند.او تخمین می زند 
که مالیات ۲ درصدی بر عایدی ســرمایه میلیاردرها سالانه ۲۵۰ 
میلیــارد دلار افزایش می یابد در حالی که دولت های غربی ناگزیر 
بیشتر درآمدهای جمع آوری شــده را برای خود نگه می دارند، او 
می گوید بخشی از این ســرمایه از شمال جهانی به جنوب جهانی 
راه پیدا می کند.مالیات بر عایدی ســرمایه میلیاردرها به واقعیت 
تبدیل می شود؟بر اساس آنچه گفته شد، راه درازی در پیش است 
تا مالیات بر عایدی ســرمایه میلیاردرها به واقعیت تبدیل شــود. 
یکی از مشــکلات مطرح شده این است که نوآوری و رشد متوقف 
می شــود اما این اســتدلال قانع کننده تر خواهد بود اگر شواهدی 
وجود داشــته باشــد که افزایش عظیــم ســرمایه ابرثروتمندان 
در دهه گذشــته باعث رونق سرمایه گذاری شــده است؛ در واقع 

سرمایه گذاری از نظر تاریخی ضعیف بوده است.

چرا میلیاردرها از برنامه جدید مالیات بر عایدی سرمایه هراس دارند؟
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معــاون حقــوقی و پارلمانی وزیر آموزش وپــرورش با بیان 
اینکه ســال گذشته این وزارتخانه کسری ۱۲ درصدی بودجه 
را با پیگیری هایی در اواخر سال توسط دولت حل کرد، گفت: 
اگر ارقام اعلام شده بودجه امسال توسط مجلس تایید نشود، 

باز هم مشکلاتی پیش روی این وزارتخانه خواهد بود.
قاسم احمدی لاشــکی در گفت وگو با ایسنا، طبق آنچه در 
بودجه های گذشــته دیده شده در سال ۱۴۰۳ نیز قطعا رشد 
بودجه ای را خواهیم داشت گفت: نکته مهم این است، آیا این 
افزایــش بودجه کفاف هزینه های آموزش وپرورش را می دهد 

یا نه؟ که این موضوع جای بحث و محل تامل اســت.
چالش کسری بودجه پیش پای آموزش و پرورش 

وی با بیان اینکه در سال گذشته بودجه عملکردی وزارتخانه 
بــه بیش از ۱۱۰ درصد رسید افزود: کســری به گونه ای بود 
که با پیگیری های اواخر ســال، دولت قسمت اعظم مشکلات 
را حل کــرد، معتقدم باز هم دچار چالش هــای این چنینی 

خواهیم بود؛ باید فکری اساسی تر برای آموزش وپرورش شود
معاون حقوقی و پارلمانی وزیر آموزش وپرورش با بیان اینکه 
بیــش از ۹۷ درصد بودجه آموزش و پــرورش بودجه جاری 
است ادامه داد: رئیس جمهور در دیدار با فرهنگیان یک نکته 
بسیار کلیــدی فرمودند که آموزش وپرورش یکی از مســائل 
اولویت دار ما نه بلکه مســئله اول کشــور اســت؛ یعنی باید 
همه اعم از ســازمان برنامه و بودجه، اداری استخدامی، صدا 
و سیما، دســتگاه های فرهنگی و ... به کمک آموزش وپرورش 

بیایند.
لاشــکی با بیان اینکه اگر دقت نشــود در پایان سال بازهم 
چالش هایی به وجود می آید گفت: ســال گذشته حدود ۱۲ 
درصد بیش از آن چه در بودجه پیش بینی شــده بود، اضافه 

بودجه گرفتیم.
درخواســت آموزش و پرورش برای تامیــن بودجه تجهیز 

هنرستانها 

وی با بیان اینکه در حال بررسی بودجه نوســازی مدارس 
در مجلس هســتیم افزود: جداول روزهای پایانی را ســپری 
می کند، در خواســت تامین بودجه برای هنرستان ها و تجهیز 

آن ها داده شده و منتظر هستیم ببینیم چه خواهد شد.
معــاون حقوقی و پارلمــانی وزیرآموزش وپــرورش با بیان 
اینکــه ۱۵۳ میلیــون جلد کتــاب باید چاپ شــود که همه 
این هــا نیازمند بودجه اســت ادامــه داد: اردوی راهیان نور، 
اردوی پیشرفت نیاز به هزینه دارد، اگر این رقم ها در مجلس 
قطعی شــود قسمت اعظم کار راه می افتد در غیراین صورت 

مشکلاتی را خواهیم داشت.
لاشــکی با بیان اینکــه در بحث مولدســازی املاک جزو 
دســتگاه های پیشــرو هســتیم عنوان کرد: بیش از ۵۴ هزار 
مدرســه سند دار داریم، از ۱۰۲ هزار مدرسه، ۳۰ هزار تا ۳۵ 
هزار در سه ســال اخیر مستندسازی شده، بقیه هم در حال 

انجام است و امیدواریم مابقی را هم به نتیجه برسانیم.

معاون وزیر آموزش و پرورش تشریح کرد؛
چالش کسری بودجه پیش پای آموزش و پرورش 

خبر

رئیس مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه 
قضاییه اعلام کرد؛

ورود ۳۶ هزار شاهد »مشکوک« به 
قوه قضاییه در دو ماه

رئیس مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه قضاییه گفت: 
از ابتدای ســال جــاری تاکنون، ۳۶ هزار نفــر از افراد 
مشکوک به »شاهد حرفه ای« به مراجع و مراکز قضایی 

مراجعه کردند.
به گــزارش ایســنا، »کاظمی فرد« رئیــس مرکز آمار و 
فناوری اطلاعات قوه قضاییه در جلسه شورای عالی قضایی 
با اشاره به اقدامات صورت گرفته در زمینه رصد هوشمند 
مراجعین به دســتگاه قضا، گفت: از ابتدای ســال جاری 
تاکنون، ۳۶ هزار نفر از افراد مشکوک به »شاهد حرفه ای« 
به مراجع و مراکز قضــایی مراجعه کردند و ورود و خروج 
این افراد به مجموعه های قضایی به صورت هوشمند مورد 

رصد قرار گرفته است.
کاظمی فرد چند روز پیش در سفر رییس قوه قضاییه به 
هرمزگان گفته بود که  با تجهیز مبادی ورودی مجتمع های 
قضایی استان هرمزگان به سامانه کنترل تردد، کسب و کار 

شاهدفروشی در این استان به شدت کاهش یافته است.

تشکیل پرونده قضایی برای عوامل 
سریال افعی تهران در پی توهین به 

شأن و جایگاه معلم
در پی توهین به شــأن و جایــگاه معلم و امر تعلیم و 
تربیت در یکی از ســکانس های ســریال »افعی تهران« 

برای عوامل ساخت آن پرونده قضایی تشکیل شد.   
به گــزارش ایرنا، در پی توهین بــه جایگاه معلم 
در یکی از ســکانس های قســمت هشــتم سریال 
افــعی تهران و در راســتای صیانت از حقوق عامه و 
پیشــگیری از وقوع جرم و بــه منظور حفظ حقوق 
معلمان و کارکنان نظام آموزش و پرورش کشــور، 
غلامعباس ترکی، معاون حقوق عامه دادســتان کل 
کشــور در نامه ای از دادســتان عمــومی و انقلاب 
تهران خواســت ضمن تشکیل پرونده قضایی جهت 
رسیدگی به تخلفات سازندگان و عوامل تولید سریال 
»افعی تهران«، چگونگی صدور مجوز و نحوه نظارت 
بر تولید و پخش مجموعه مذکور از ســوی ساترا به 
عنوان متولی قانونی موضوع نیز در دســتورکار قرار 

گیرد.
صبح امروز امید رضاوند مدیــرکل حقوقی، املاک و 
معاضدت قضایی وزارت آموزش و پرورش از شــکایت و 
اعلام جرم رسمی دفتر حقوقی و قضایی وزارت  آموزش 
و پرورش علیه دست اندرکاران اصلی یکی از سریال های 

نمایش خانگی خبر داده بود.
وی با اشاره به شــأن و جایگاه رفیع و والای معلم در 
جامعــه، اظهار کرد: با اینکه این مهم که معلّم به عنوان 
مهمترین و اصلی ترین رکن نظام تعلیم و تربیت، از نقش 
و جایگاه منحصر به فــردی در جامعه برخوردار بوده و 
نقش وی در هدایت آینده ســازان این جامعه غیرقابل 
انکار اســت؛ چندی پیش در یکی از سریال های نمایش 
خانگی نســبت به این قشــر فرهیخته، توهین و اهانت 
و هتک حرمتی صورت گرفته که این رفتار ناشایســت 
موجب جریحه دار شــدن احساسات عمومی جامعه به 

ویژه فرهنگیان شده است.
بر اســاس اعلام وزارت آموزش و پرورش، مدیرکل 
دفتر حقوقی، املاک و حمایت قضایی با تاکید بر اینکه 
وزارت آموزش و پــرورش اولین مدافع حقوق معلمان 
اســت و یکی از وظایــف دفتر حقــوقی و واحدهای 
حقوقی تابعه در سراسر کشــور نیز معاضدت قضایی 
از جامعه یک میلیونی فرهنگیان اســت اعلام کرد: در 
جهــت برخورد با این اقدام ناشایســت و غیر اخلاقی 
نویسنده و کارگردان و عوامل سریال یاد شده، شکایت 
و اعلام جــرم رســمی وزارت آمــوزش و پرورش به 
دادســتان عمومی و انقلاب ارائه و توقف پخش سریال 

مورد اشاره و برخورد قانونی لازم تقاضا شده است.
 

پایش کیفیت روغن خوراکی از 
مزرعه تا سفره

دبیر شورای عالی سلامت و امنیت غذایی گفت: کیفیت 
و سلامت روغن خوراکی از مزرعه تا سفره آحاد جامعه باید 

به دقت پایش شود.
به گزارش مهــر، توجه به رهنمودهای رئیس جمهور در 
هجدهمین جلسه شــورای عالی سلامت و امنیت غذایی 
مبنی بر ضرورت تأمین امنیت غذایی و افزایش دسترسی 
آحاد جامعه به غذای ســالم و بــا کیفیت و ارزان، موضوع 
سلامت و کیفیــت روغن خوراکی به عنــوان یک کالای 
اساسی در سفره مردم در دستور کار دبیرخانه شورای عالی 

سلامت و امنیت غذایی قرار گرفت.
اولیــن جلســه کمیته فــنی بهبود کیفیــت و سلامت 
روغن های خوراکی در ســال جدید در دبیرخانه شــورای 
عالی برگزار و تمامی اقدامات دستگاه های اجرایی ذی ربط 
در زنجیــره تولید و عرضه روغن خــوراکی به ویژه واردات 
روغن خــام و نگهداری آن در مخــازن، تصفیه و پالایش 

روغن خام و تولید روغن در کارخانه بررسی شد.
در این جلسه، محمد اســماعیل مطلق رئیس دبیرخانه 
شورای عالی سلامت و امنیت غذایی تاکید کرد: کیفیت و 
سلامت روغن خوراکی از مبدا ورودی روغن خام و کشــت 
دانه های روغنی در مزرعه تا سفره آحاد جامعه باید به دقت 
پایش شــود که یکی از مهم ترین اقدامات، ترخیص روغن 

خام وارداتی مناسب است.
دبیرخانه شورای عالی سلامت و امنیت غذایی به منظور 
حفظ و ارتقــای سلامت مردم، سلامــت روغن خوراکی، 
برنامه آرد و نان کامل، برنامه شیر مدارس و پایش سلامت 
محصولات کشــاورزی و هم چنین وظایفی که هر یک از 
دستگاه های اجرایی ذیربط بر عهده دارند را در سال جاری 

با جدیت دنبال می کند.

رئیس کل بانک مرکزی اعلام کرد: در فروردین امســال میزان دارایی های ارزی کشــور حدود ۲۰۰ میلیون دلار 
افزایش یافته که به معنای تراز مثبت ۲۰۰ میلیون دلاری خرید دارایی های ارزی نســبت به فروش آن اســت.

به گزارش ایســنا، محمدرضا فرزین اظهار کرد: نرخ رشــد نقدینگی که تا پایان اسفند سال گذشته به ۲۴ درصد 
کاهش یافته بود، در فروردین به ۲۳ درصد رسیده اســت.

وی افزود: نرخ رشــد پول نیز که سال گذشــته ۳۳ درصد بود، تا ۱۶ فروردین امسال به ۱۶ درصد کاهش یافته 
است.

طبق اعلام بانک مرکزی، فرزین گفت: رشــد پول معیار مهمی برای انتظارات تورمی اســت و کاهش نرخ رشــد 
است. تورمی  انتظارات  نشانگر  کاهش  آن 

خبر

هوش مصنوعی ابزاری 
کمکی است و جایگزین 

پزشک نمی شود
رئیس انجمن رادیولوژی ایران با بیان اینکه هوش 
مصنوعی یک ابزار کمکی در جهت خدمت به پزشکان 
در رشــته های مختلف به خصوص رادیولوژی است، 
اظهار کرد: با کمک هوش مصنوعی، دقت و سرعت 
کار افزایش می یابد اما این تکنولوژی جایگزین پزشک 

نخواهد شد.
به گزارش ایسنا، مرتضی صانعی طاهری با بیان اینکه 
درآستانه برپایی سی و نهمین کنگره انجمن رادیولوژی 
ایران قرار داریم، اظهار کرد: سی و نهمین کنگره انجمن 
رادیولوژی ایران از ۱۸ تا ۲۱ اردیبهشت ماه در هتل 
المپیک تهران برگزار می شود.  هوش مصنوعی توانسته 
در قسمت های مختلف حوزه سلامت وارد شود اما به 
دلایل زیاد از جمله پیچیدگی های حوزه پزشکی باعث 
حذف پزشک نشده است و از اینکه هوش مصنوعی 
بتواند تمام فعالیت های یک پزشک را انجام دهد فاصله 

بسیار زیادی داریم.
وی با تاکید بر اینکه در آینده پزشــکانی موفق تر 
خواهنــد بود که بتوانند با هوش مصنوعی کار کنند 
و از ایــن تکنولوژی بهره ببرنــد، تصریح کرد: میزان 
تاثیرپذیری رشــته های مختلف پزشــکی از هوش 
مصنــوعی متفاوت اســت و برخی رشــته ها مثل 
رادیولــوژی بسیار تحت تاثیر هــوش مصنوعی قرار 
گرفته اند. به همین منظور یکی از محورهای اساسی 
کنگره امســال انجمن رادیولوژی ایران، نقش هوش 
مصنوعی در رشته رادیولوژی است که مورد بحث و 
بررسی متخصصان این رشته قرار خواهد گرفت. در 
این کنگره، چالش های مربوط به هوش مصنوعی و نیز 
مباحث دیگر از جمله تصویربرداری سیستم عضلانی 
اسکلتی زنان و بارداری سر و گردن و همچنین اخلاق 

پزشکی در رادیولوژی ارائه خواهد شد.
به گفته صانعی طاهری، از هوش مصنوعی می توان 
در تسریع و افزایش دقت تصویربرداری، کاهش دوز 
اشــعه دریافتی بیماران، پردازش سریع تر و دقیق تر 
تصاویر، ارتقاء کیفیت تصویربــرداری قلبی عروقی، 
تشخیص ســریع تر ســرطان ها تصویربرداری سایر 

ارگان ها و تصویربرداری جنین می توان بهره گرفت.
وی ادامه داد: از دیگر کاربردهای هوش مصنوعی در 
رشته رادیولوژی می توان به وقت دهی بیماران، کمک 
به انتخاب بهترین پروتکل درمانی به منظور تعیین 
میزان اشعه دریافتی در روند تصویربرداری بازسازی ها، 
افزایش کیفیت تصاویر اندازه گیری ها مستندسازی، 
کمک به جمع آوری و استخراج اطلاعات بیماران نام 

برد.
رئیس انجمن رادیولوژی ایران یادآور شــد: یکی از 
نمونه های بارز مطالعات هوش مصنوعی در رادیولوژی 
در دوران پاندمی کووید بود که پزشکان سراسر دنیا 
با حجم بالای کار، کار طاقت فرســا و شرایط بحرانی 
تشخیصی روبرو بودند. انجمن رادیولوژی نیز تجربه 
مدیریت موفقی بــرای ارائه خدمات تله رادیولوژی و 

ارائه خدمت به هم میهنان سراسر کشور داشت.
وی گفت: کنگــره رادیولوژی ایــران یکی از 
بزرگتریــن کنگره هــای تخصصی پزشــکی در 
کشور به شــمار می رود که همه ســاله میزبان 
اســتادان داخلی و خارجی، رادیولوژیســت ها و 
ســایر رشته های تخصصی اســت. این کنگره با 
حضور بیش از چهار هزار نفر از رادیولوژیست ها، 
دســتیاران رادیولــوژی و رشــته های مرتبــط 
برگزار می شــود. بیش از ۴۰۰ سخنران به ارایه 
تصویربرداری  علــم  دســتاوردهای  جدیدترین 

می پردازد.  

تلاش برای دسترسی به 
داروی مورد نیاز بیماران 

تالاسمی
رئیس ســازمان غــذا و دارو گفت: بــا اتخاذ 
راهکارهــای علــمی و افزایش منابــع به دنبال 

حمایت بیشتر از بیماران خاص هستیم.
به گزارش خبرگزاری مهر، سیدحیدر محمدی، 
در پیام گرامیداشــت روز مــلی بیماری خاص و 
روز جهانی تالاســمی از اتخاذ راهکارهای علمی 
و افزایش منابع و اعتبارات برای حمایت بیشتر از 

این بیماران سخن گفت.
۱۸ اردیبهشــت، روز ملی بیماری خاص و 
روز جهانی تالاســمی است بیماران تالاسمی 
بیماران خاص محسوب می شوند در  هم جزو 
گذشــته دغدغه نظام سلامــت افزایش طول 
عمر ایــن عزیزان بیمار خاص بــود اما امروز 
بــه فکر افزایش کیفیت زندگی و ارائه زندگی 
مطلوب با افزایش ســطح بهداشت مانند همه 

است. هموطنان 
تالاســمی، هموفیلی،  بیماران  امروزی  تصویر 
دیالیــز و ام اس حــتی بــرای بدبین ترین افراد 
نیــز تردیدی از توانمندی عزیــزان مبتلا به این 

بیماری ها باقی نگذاشته است.
جامعه امروز ایران به خوبی بر این موضوع آگاه 
است که با درمان مطلوب می توان از بیمار خاص، 
فردی پویا، قابل اعتماد و با انگیزه ای ساخت که 
صرفاً صفت بیمار خاص را در کوی و برزن زندگی 
به دنبال خود می کشــد و بیماری از زندگی اش 

رخت بربسته است.
تعداد بیماران تالاســمی ماژور، سیکل ســل و 
اینترمدیا شناسایی شده در کشور ما که شیوعش 
هم در آن یکسان نیســت به حدود ۲۳ هزار نفر 
می رسد که در نوار ساحلی و در استان های حاشیه 
خلیج فــارس و دریای خزر میــزان ابتلاء به این 

بیماری معمولًا بیشتر است.

رئیس قوه قضاییه گفــت: وضعیت بنادر، 
انبار هــای امــوال تملیکی و  گمــرکات و 
توقیفی بویژه در استان هرمزگان بهتر شده 
اســت البته هنوز با نقطه مطلــوب فاصله 

داریم.
 حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
طی سخنانی در نشست شــورای عالی قوه 
قضاییه، ضمن گرامیداشــت دهه کرامت و 
ولادت حضرت معصومــه )س( و امام رضا 
)ع( خطــاب به مرکز توســعه حل اختلاف 
تاکید کرد کــه از فرصت دهه کرامت برای 
بسط و گسترش هر چه بیشتر فرهنگ صلح 

و سازش در جامعه، استفاده شود.
رئیس قوه قضاییــه در ادامه با عنایت به 
ســفر اخیر هیئت عالی قضایی به اســتان 
هرمــزگان و بازدیــد مجدد خــود از بندر 
شهید رجایی، ضمن آسیب شناسی مقوله ی 
بنادر، گمــرکات و  ســاماندهی وضعیــت 
انبار هــای اموال »تملیــکی« و »توقیفی«، 
دستورات ویژه ای را در این حوزه صادر کرد 
و گفت: وضعیت بنادر، گمرکات و انبار های 
اموال »تملیکی« و »توقیفی« در سراســر 
کشــور، بویژه اســتان هرمزگان، با گذشته 
قابل مقایسه نیست و وضع این مراکز بسیار 
بهتر شده است؛ البته هنوز با نقطه مطلوب 

فاصله داریم.
سامانه جامع تجارت هنوز تکمیل نشده و 

سازمان ها به هم متصل نشده اند
رئیس دســتگاه قضــا در ادامه با اشــاره 
به برخی نقــاط ضعف مشــهود در بنادر و 
گمــرکات، بیان داشــت: در جریان ســفر 
بــه هرمــزگان و بازدیــد میــدانی از بندر 
از مهمترین  شــهید رجایی، بعنوان یــکی 
از  و  بین الملــلی  ترانزیــتی  کریدور هــای 
قطب های واردات کالا به کشــور، علی رغم 
مشاهده پیشرفت های محسوس و چشمگیر، 
نقاط ضعفی را نیز مشــاهده و احصاء کردم 
کــه از جمله آنها می توان بــه عدم تکمیل 
ســامانه های برخــط و عدم اتصــال آنها به 
یکدیگــر و همچنیــن عدم اتصــال آنها به 
سامانه جامع تجارت اشاره کرد؛ بدون تردید 
با ایجاد سامانه واحد میان گمرکات، بنادر و 
ســازمان اموال تملیکی و اتصال این سامانه 
به سامانه جامع تجارت از بسیاری از نواقص 
ناهماهنگی ها که ســبب عــدم ترخیص  و 
کالا ها می شــود، جلوگیری به عمل می آید؛ 
لــذا در همین راســتا به ســازمان بازرسی 
دســتور می دهم که این موضوع را تا تحقق 

کامل از دستگاه های مسئول پیگیری کند.
بدون  دســتورالعمل های  و  بخشــنامه ها 
هماهنــگی بــا نهاد های مختلــف یکی از 
مشــکلات انباشت و رســوب کالا در بنادر 

است
رئیس عدلیــه گفــت: در بازدید میدانی 
کــه از بندر شــهید رجایی انجــام دادیم، 
متوجه شــدیم یکی دیگــر از نقاط ضعفِ 
مشــهود که سبب ایجاد اشــکالاتی در امر 
ترخیص کالا ها می شود، این است که بعضاً 
در صدور دســتورالعمل ها و بخشنامه ها از 
ســوی اشــخاص و دســتگاه های مسئول، 
هماهنــگی وجــود ندارد؛ به نحــوی که از 
تعبیرِ »خلق الســاعه« برای این بخشنامه ها 
اســتفاده می شــود؛ برای نمونه، یک مدیر 
میــانی در گمرک بر مبنای ســلیقه خود و 

بدون مشورت و هماهنگی با سایر اشخاص 
و دستگاه های ذیربط، بخشنامه ای را صادر 
می کند که ممکن اســت همان بخشــنامه، 
مســائلی را برای دســتگاه ها و بخش های 
دیگر حتی »ســازمان بــازرسی« و »دیوان 
عدالــت اداری« ایجاد کنــد. این موضوع، 
یکی از اشــکالات در این حوزه اســت که 
باید برطرف شــود و من بعد از ســفر اخیر 
به هرمــزگان، این موضوع را با مســئولان 

ذی صلاح دولتی در میان گذاشتم.
انتقاد رئیس دســتگاه قضــا از یک روند 
معیوب که باعث اتلاف بیت المال می شود

قاضی القضات با اشــاره بــه بازدید خود از 
مخازن محموله ۴۴ هزار تنی روغن خوراکی 
در بندر شــهید رجایی، گفت: یکی دیگر از 
نقاط ضعــف در بندر شــهید رجایی که در 
بازدید اخیری که داشــتیم مشهود بود، عدم 
وجود واحد های آزمایشــگاهی مجهز در این 
بندر مهم صادراتی و وارداتی کشــور است؛ 
می شــود،  ســبب  واحد هایی  چنین  فقدان 
نمونه بــرخی محموله های وارداتی که بعضاً 
در زمره نیاز های ضروری کشــور هستند و 
برای آنها ارز ترجیحی تخصیص داده شــده، 
ماه ها در رفت وآمد میان بندر شهید رجایی 
و آزمایشگاه مجهزی در شهری دیگر باشند 
و همین امر علاوه بــر هزینه های اضافی که 
به بیت المال تحمیل می کند موجب انقضاء و 
فاسد شدن آن محموله نیز می شود؛ مصداقِ 
این نقطــه ضعف در قضیــه ی محموله ۴۴ 
هزار تنی روغن خوراکی که از مردادماه سال 
۱۴۰۰ وارد کشور شده بود و در مخازن بندر 
شهید رجایی نگهداری می شد، مشهود بود؛ 
البته در این قضیه، آقایان خیلی ســریع در 
چنــد روز منتهی به بازدید ما، صورتجلســه 
تهیــه کــرده بودند کــه ایــن محموله را 
بازگردانند و خسارت از مبداء بگیرند؛ به هر 
ترتیب، این کالای مورد اشــاره، دیگر قابل 

استفاده نیست.
تضمین حل مشکل محموله ۴۴ هزار تنی 
روغن آفتابگردان در جریان سفر رئیس قوه 

قضاییه به هرمزگان
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای، 
مقولــه ی ســاماندهی بنــادر و گمرکات را 
دارای ارتباط مســتقیم بــا مقوله ی تحقق 
شــعار سال دانست و در همین راستا گفت: 
باید توجه داشــت که رفــع نقاط ضعف در 
گمرکات و بنادر ما می تواند به تحقق شعار 
ســال ناظر بر »جهش تولید با مشــارکت 
مردم« نیز یاری رساند. برای نمونه در بندر 
شهید رجایی ملاحظه کردم که چندین ماه 
است که ۱۰ کانتینرِ تجهیزات یک کارخانه 
بافندگی، ترخیص نشــده است؛ تجهیزاتی 
که بر مبنای قراردادی میان خریدار داخلی 
و فروشــنده خــارجی، تکنسین هایی برای 
نصب آنها باید به کشــور اعزام شوند؛ خُب 
ممکن است در این فاصله که آن تجهیزات 
بافنــدگی در گمرک یا بندر ما معطل مانده 
اســت، مدت قرارداد بــا آن تکنسین ها نیز 
اتمام یابــد و تولیدکننده ما مجبور شــود 
قــرارداد جدیدی را با آنهــا منعقد کند؛ آیا 

همین امر، هزینه تولید را بالا نمی برد؟!
 چــرا تاخیر در رسیدگی بــه پرونده های 
تعزیرات یا ضبط کالا توســط ضابط بدون 

مستند قانونی؛ جلوی این اتفاق را بگیرید

رئیس قوه قضاییــه در ادامه تصریح کرد: 
البته بایــد تاکید کنم که بــرخی از نقاط 
ضعــف در موضوع بنــادر و گمرکات ناشی 
از کارِ خــودِ ما در دادگســتری و تعزیرات 
اســت؛ برای نمونه باید اشــاره کنم که به 
برخی پرونده های این حوزه در دادگستری 
و تعزیرات، بــا تأخیر رسیدگی می شــود؛ 
البته حجم عمــده پرونده ها در این حوزه، 
در تعزیــرات اســت؛ لذا وزیر دادگســتری 
باید نســبت بــه رفع این موضــوع اهتمام 
داشــته باشــد؛ در این رابطه ضرورت دارد 
ضابطین را توجیه و راهنمایی کرد که یک 
محموله را بلاوجه بعنــوان محموله قاچاق 
توقیف و ضبط نکنند و چنانچه تشــخیص 
بــر قاچاق بودن محموله وجود داشــت، به 
پرونده مربوطه در دادگستری و یا تعزیرات 
به ســرعت و دقت رسیدگی شــود تا مبادا 
محموله ای فاسد شــود و یا خسارت به آن 
تعلق گیــرد. در این رابطه، دادســتان کل 
و ســایر بخش های ذیربط در قوه قضاییه، 

ایفای نقشِ نظارتیِ ویژه داشته باشند.
رئیس دســتگاه قضا بیان داشت: وضعیتِ 
تعیین تکلیــف و ترخیــص ماشیــن آلات و 
وســایل نقلیه در انبار های بنادر و گمرکات 
و اموال تملیکی و توقیفی در سراسر کشور 
بویژه اســتان هرمزگان بسیار بهتر شــده 
اســت؛ اما هنوز در این حــوزه نیز نیاز به 

تسریع هر چه بیشتر امور است.
رئیس عدلیه در ادامه با اشاره به ابتکارات 
دادگســتری اســتان هرمــزگان در رفــع 
نواقص و مشــکلات با همگــرایی و همدلی 
با سایر بخش ها در استان، گفت: در جریان 
بازدید هــا و دیدار هایی کــه در بندرعباس 
داشــتم، نمایندگان اقشار مردم و همچنین 
مدیــران اســتان هرمــزگان، از اقدامات و 
ابتکارات رئیس کل پیشین دادگســتری و 
رئیس کل فعلی، کمال قدردانی را داشتند؛ 
در اینجا نیاز اســت که بخش های مربوطه 
در قوه قضاییه به احصــاء دلایل و عواملی 
بپردازند که سبب رضایت مردم و مسئولان 
یک استان از رئیس کل دادگستری استان 
می شــود تا این مؤلفه ها بــه عنوان الگو در 
شــوند. همچنین  مطرح  کشــور  سراســر 
معاونت راهبردی بایــد تدبیری اتخاذ کند 
کــه بتوانیم در طول ســال، یک الی دو بار 
از دادگســتری ها و مراجع قضایی که موفق 
به رفع نقــاط ضعف در حوزه کاری شــان 
شــده اند، تقدیــر به عمل آوریم و نســبت 
به معــرفی ایــن دادگســتری ها و مراجع 

به عموم و شناســاندن الگو هــای کاری و 
ابتکاری شان، اهتمام داشته باشیم.

برخی قضات گله می کنند که پرونده ها با 
ابهامات زیاد به اجرای احکام می روند

قاضی القضات در ادامه نشست امروز اظهار 
کرد: مقوله ی »آمار« یکی از شاخص ها برای 
ارزیابی کار قضات و واحد های قضایی است، 
اما به هیچ وجه نبایــد دقت در کار قضا را 
فدای آمارگرایی کنیم. برخی قضات اجرای 
احکام نسبت به مبهم بودن آرای صادره از 
محاکم گلایه دارند؛ امری که ســبب شده 
آنهــا در اجرای احکام با مشــکلاتی مواجه 
شــوند؛ لذا به دیوان عالی کشور و دادستان 
کل و معــاون قضــایی دســتور می دهــم 
نظارت ها و بازرسی های ویژه ای را به صورت 
مســئله محور، موردی، میدانی و یا از طُرق 
دیگر از دادگســتری ها و مراجع قضایی که 
بیشــترین آمارِ »آرای نقض شده« و »آرای 
مواجه شده با ماده ۴۷۷« و »آرای مبهم از 
نظر اجرای احکام« را دارند، به عمل آورند

نســل کشی ادامه دار بــا حمایت آمریکا و 
کشور های غربی

رئیس قــوه قضاییه در پایان ســخنانش 
در بخش نخســت نشســت امروز، با اشاره 
به اســتمرار جنایات ســبعانه رژیم غاصب 
صهیونیســتی در غزه و همچنیــن اعِمال 
خشــونت نیرو های دولــتی و پلیس آمریکا 
اروپایی در قبــال تظاهرات  و کشــور های 
گفــت:  ضدصهیونیســتی،  مســالمت آمیزِ 
صهیونیســت ها با پشتیبانی آمریکا و برخی 
دیگر از دوّل غربی همچنان در غزه مشغول 
نسل کشی و جنایت هستند و در این میان 
وجدان های بیدار در سراسر جهان از جمله 
در آمریــکا و اروپا به تکاپو افتاده اند و صرفاً 
بــا زبان و بدون بر هم زدن نظم عمومی در 
محیط دانشگاه و ســایر مجامع به جنایات 
صهیونیســت ها در غزه اعتــراض می کنند 
و پاســخی که از ســوی نیرو های دولتی و 
نیرو های پلیس دریافت می کنند، پاســخی 
خشن و سرکوب کننده اســت؛ حقیقتاً اگر 
این مشــاهدات از وضعیت غزه و اعتراضات 
در آمریکا و اروپا نبود، نمی شد ذات خبیث 
این مدعیان دروغین حقوق بشــر را نشان 
داد؛ بایــد این ســوال را مطــرح کرد که 
آمریکایی هــا و اروپایی هــا زین پس چطور 
جرئت می کنند دم از حقوق بشــر بزنند و 
ســایر کشور ها را به بهانه های حقوق بشری 
مورد فشــار و ایذاء قرار دهنــد و علیه آنها 

قطعنامه صادر کنند؟!

رئیس قوه قضاییه تاکید کرد:

ضرورت بهبود وضعیت بنادر، گمــرکات و انبار های اموال 
»تملیکی« و »توقیفی«



خبر

نامه تاج به وزیر ورزش درباره فصل 
آینده لیگ برتر فوتبال

رییس فدراسیــون فوتبال در نامه ای به وزیر ورزش 
و جوانان از تمهیدات این فدراسیون برای فصل آینده 

لیگ برتر خبر داد.
به گزارش ایسنا، فدراسیون فوتبال از نامه رئیس این 
فدراسیون به وزیــر ورزش و جوانان درباره تمهیدات 
فدراسیــون برای فصل آینده لیــگ برتر فوتبال خبر 
داد. در نامــه مهدی تاج به کیومرث هاشــمی آمده 

است:
جناب آقای مهندس هاشمی

مقام عالی وزارت ورزش و جوانان
با سلام

احتراماً به اســتحضار میرســاند،با عنایت به دستور 
حضرتعــالی مبنی برســاماندهی فرهنــگی برگزاری 
رقابــت های لیگ برتر و در پی آن تشــکیل کارگروه 
مربوطــه در فدراسیــون فوتبال با حضور مســئولان 
مرتبــط و مراجــع ذیربط، مقــرر گردیــد الزامات و 
مقررات بالادستی درحوزه برگزاری مسابقات در فصل 

آتی به شرح ذیل به مرحله اجرا در بیاید؛
• تدویــن و اجــرای آییــن نامه کانون هــواداران 

باشگاه ها و رعایت الزامات مرتبط
• اختصاص بلیط مســابقات به خریداران بر اساس 
مشــخصات هویــتی و لــزوم آماده ســازی صندلی 
ورزشگاهها توسط شرکت تجهیز بر اساس طی فرایند 
حضور تماشاگران در ورزشگاهها به صورت هوشمند.

برنامه ریزی، جلســات هماهنگی  همچنین مطابق 
کلیه مســابقات لیگ برتر در فصــل آتی وفق قوانین 
 LOC کنفدراسیون فوتبال آسیا با حضور مســولان
و LMO در کلیه بازی ها بــه انجام خواهد رسید و 
گزارش ها به صورت برخط در سیستم مربوطه آپلود 
و بــه کمیته هــای ذیربط و ارکان قضایی ارســال تا 
متعاقباً در مهلت مقرر به فوریت اتخاذ تصمیم گردد 

بدیهی اســت در صــورت عدم آماده ســازی موارد 
صدر الاشــاره امکان آغاز لیگ برتــر در فصل جدید 
وجود نخواهد داشت و بر این اساس دستورات مساعد 

حضرتعالی،باعث تسهیل فرایند مرتبط خواهد بود.
لازم به ذکر اســت،در بازی هــای باقیمانده فصل 
جدید لیگ برتر به کلیه باشــگاهها ابلاغ شــده که 
مســولیت مربوط به هواداران خود را برعهده داشته 
باشــند.همچنین تا حل مشکلات زیرساختی جهت 
حضور بانوان محترم، دو ورزشــگاه تا اطلاع ثانوی 
امــکان میزبانی از تماشــاگران خانــم را نخواهند 

داشت.

هافبک تیم فوتبال پرسپولیس: 

به تمدید قرارداد ها فکر نمی کنیم
هافبک تیم فوتبال پرسپولیس گفت: با وجود اینکه 
بردیم ناراحت هم هســتیم چون هواداران زیادی به 

عشق نساجی به ورزشگاه آمده بودند.
وحید امیری  هافبک تیم فوتبال پرسپولیس بعد از 
پیروزی  مقابل نساجی مازندران اظهار کرد: با  وجود 
اینکه بردیم، اما  ناراحت هم هســتیم، چون هواداران 
زیادی به عشق نساجی به ورزشــگاه آمده بودند، اما 
فوتبال همین اســت یک تیم می برد و یک تیم بازنده 
می شــود. امیدوارم نســاجی در ادامه بتواند در لیگ 
برتر ماندگار شــود با جو حشــتناکی که در ورزشگاه 

خودش دارد.
او افزود: این مســابقه بازی مرگ و زندگی برای ما 
و نســاجی بود و نیمه اول فوق العاده خوب بودیم، اما 
نیمه دوم بعد از ۱۰ نفره شــدن انسجام تیمی خود را 
حفظ کردیم و خدا را شکر که سه امتیاز را گرفتیم و 

در این بازی می توانست اتفاق دیگری رخ بدهد.
امیــری درباره  اینکه قراردادش بــرای فصل آینده 
تمدید خواهد شد یا نه گفت: باور کنید همه بازیکنان 
فقط تمرکزشان روی مسابقات باقی مانده لیگ است 
و از هفته قبل بازیکنان قول دادند که به این موضوع 
فکر نکنند و بازی به بازی پیش می رویم. پرسپولیس 
تیمی است که همه دوست دارند در آن بمانند و همه 
عاشــقش هســتند و به احترام این تیم ۴ بازی دیگر 

صبر می کنیم.
او دربــاره  احتمال رفتن به خیبر خــرم آباد برای 
فصل آینده گفت: سوال حاشیه ای نپرسید، تیم خیبر 
خرم آباد عزیز است و پرسپولیس تیم بزرگی است که 

۸ سال در این باشگاه زحمت کشیده ام.

اخبار

جواد کریمی به لیگ 
والیبال برزیل پیوست 

پاســور تیم مــلی والیبال ایــران با تیمی 
برزیلی قرارداد منعقد کرد.  

به گزارش ایســنا، جواد کریمی پاسور تیم 
ملی والیبال ایران با باشــگاه ایتامبه میناس 
برزیل قرارداد منعقد کرد تا در این باشــگاه 

توپ بزند.  
پیج رسمی این باشگاه این خبر را تایید و 
اعلام کرده که کریــمی برای فصل ۲۰۲۴ و 

۲۰۲۵ با این باشگاه قرارداد بسته است.
کریمی درباره حضور در این باشگاه عنوان 
کرده اســت: »بسیــار خوشــحالم که برای 
ایتامبه میناس بازی می کنم، باشــگاه بزرگی 
است. ساختار فوق العاده ای دارد و مرجعی در 

برزیل و جهان است.
علاوه بر این، والیبال برزیل مدرسه ای است 
که من بسیار آن را تحسین می کنم، بنابراین 
مطمئن هستم که تجربه فوق العاده ای خواهد 
بود. تمام تلاشــم را می کنــم تا به اهدافمان 

برسیم.«

چشمی و حردانی بازی با 
فولاد را از دست دادند

۲ بازیکن استقلال بازی هفته آینده مقابل 
فولاد را از دست دادند.

به گزارش ایســنا، اســتقلال در چارچوب 
هفته بیســت و ششــم لیگ برتر فوتبال به 
مصــاف ذوب آهــن رفت کــه در این دیدار 
کوپــال ناظمی کارت هــای زرد متعددی به 

بازیکنان دو تیم داد.
این کارت های زرد در نهایت باعث شد که 
روزبه چشــمی و صالح حــردانی، دو بازیکن 
اصلی جواد نکونام در فاز تدافعی چهار کارته 
شوند و بازی خانگی هفته آینده مقابل فولاد 

را از دست بدهند.
روزبه چشــمی در دیدارهای ملوان، فولاد 
و پرســپولیس و حــردانی در دیدارهــای 
پرسپولیس، گل گهر و صنعت نفت کارت زرد 

گرفته بودند.
محرومیت این دو بازیکن در شــرایطی که 
صالح حردانی در این هفته ها جایگزین یامگا 
شــده بود و از طرف دیگر، روزبه چشمی که 
رهبر دفاعی استقلال است، کار جواد نکونام 

را برای بازی بعد دشوار می کند.

حضور جوکوویچ و نادال 
در تنیس مسترز رم

نواک جوکوویــچ مرد اول تنیس جهان در 
رقابت های مسترز رم به میدان می رود.

به گزارش ایسنا، رقابت های تنیس ۱۰۰۰ 
امتیازی مســترز رم در بخــش مردان از روز 
چهارشنبه با حضور بزرگان تنیس جهان آغاز 

خواهد شد.
نواک جوکوویچ مــرد اول تنیس جهان از 
صربستان پس از غیبت در رقابت های مسترز 
مادرید، در ایــن رقابت ها به میدان می رود 
تا خود را آماده حضور در مسابقات گرنداسلم 

رولان گاروس کند.
رافائل نادال نیز از دیگر چهره های مطرح 
تنیــس جهان پس از حــذف از رقابت های 
مسترز مادرید، در این مســابقات به میدان 

می رود.
دنیل مــدودف مدافع عنــوان قهرمانی به 
همراه آندری روبلف، کســپر رود، الکســاندر 
زورف، استفانوس سیتسیپاس، رابرت هورکاچ 
و گیریگور دیمیتروف بلغار نیز از دیگر نفرات 

مطرح این رقابت ها هستند.
یانیک سینر ایتالیایی بــه همراه کارلوس 
آلــکاراس اســپانیایی به دلیــل مصدومیت 

غایبان بزرگ این رویداد هستند.

مربی تیم هندبال گیتی پسند:

ترمز تیممان کشیده شد
مربی تیم هندبال گیتی پسند گفت: نتیجه 
این بازی و کسب نایب قهرمانی با یک گل از 
دســت رفت، گاهی مواردی پیش می آید که 

ترمز تیم کشیده می شود.
رســول کشــانی در گفت وگو با ایسنا پس 
از شکســت برابر شهید شــاملی کازرون در 
اصفهان و از دست دادن شانس نایب قهرمانی 
گیتی ها، اظهــار کرد: بازی خیلی خوبی بود. 
با برنامه هایی که داشتیم نفوذشان را بستیم 
ولی گاهی مواردی پیش می آید که ترمز تیم 

کشیده می شود.
او تصریح کرد: یک باره نیمکت تیم کازرون 
وسط زمین آمدند که تمرکز و روان بازیکنان 
را بهــم می زند. مربی با اجــازه داور باید به 
زمین بیاید. گفتند می خواســتند درگیری را 
کنترل کننــد. دو داور در زمین برای همین 
هســتند.بازی ما تحت تاثیــر این موارد قرار 

گرفت.
مربی گیتی پســند یادآور شد؛ جلو بودیم، 
خراب کردیــم اما باز هم رسیدیــم. واگذار 
می کنم به کارشناسان داوری، بازی و نتیجه 

با یک گل از دست رفت.
کشانی ابراز امیدواری کرد: بتوانیم در ادامه 

بازی ها امتیاز بگیریم و سکو کسب کنیم.
به نظر من اشتباهات داوری زیاد بود

ساسان صادقی، بازیکن گیتی پسند که در 
این دیدار با کارت قرمز داور اخراج شد، نیز به 
خبرنگار ایســنا گفت: نشد، اتفاقاتی افتاد که 
نتوانستیم تیم را جمع کنیم. شلوغ کاری تیم 
مقابل سبب شد نبض بازی از ما گرفته شود.

او ادامــه داد: شهرســتان های دیگر الفاظ 
رکیــکی به ما گفته شــد، امــا هیچ کسی 
تماشاگر و ناظر بازی را متوقف نمی کنند.در 
حدی نیســتم که درباره داوری صحبت کنم 

ولی به نظر من اشتباهات زیاد بود.

لیگ برتر ایران از نظر هجومی نسبت به لیگ های 
معتبر اروپایی شرایط متفاوتی دارد.

ســپهر ســتاری: لیگ برتر ایران این روزها به 
روزهای حساس و سرنوشت ساز خود رسیده و اوج 
این حســاسیت در هفته بیست وپنجم مسابقات و 
تقابل ۴ تیم مدعی استقلال و تراکتور و پرسپولیس 
و سپاهان بود. در شرایطی فوتبالی ها رهفته گذشته 
منتظر ۲ نمایش تماشایی و پرهیجان بودند، تقابل 
مدعیان لیگ برتر با ۲ تساوی بدون گل تمام شد 
تا حاصــل ۱۸۰ دقیقه بازی بین بهترین تیم های 
این فصل ایران، حتی یک گل هم نباشــد. آماری 
که با استانداردهای روز فوتبال دنیا تفاوت های زیاد 

و معناداری دارد.
بازی های حساس پرگل نمی شوند!

استقلال، پرسپولیس، سپاهان و تراکتور ۴ تیم 
مدعی این فصــل لیگ برتر هســتند که از نظر 
داشتن ستاره فاصله زیادی با سایر رقبا دارند. این 
۴ تیم امسال مجموعا ۱۲ بازی باهم برگزار کرده اند 
که این دیدارها مجموعا ۱۴ گل در پی داشــتند. 
نکته عجیب این اســت که از ۶ بازی برگزار شده 
بیــن این ۴ تیم در نیم فصل دوم، تنها ۲ بازی گل 
داشته و ۴ بازی با تساوی بدون گل به پایان رسیده 
اســت. این موضوع نشان می دهد با حساس شدن 
دیدارها، مربیان تیم ها هم با احتیاط بیشتری پا به 
مسابقات می گذارند و این موضوع هیجان و زیبایی 

مسابقات را کاهش داده است.
۴ تیم مدعی لیگ برتر در شرایطی در بازی های 
رودررو با یکدیگر میانگین گلزنی ۱.۱۶ گل در هر 
مســابقه را به ثبت رسانده اند که این آمار حتی از 
آمار کلی لیگ ایران هم کمتر اســت. مســابقات 
این فصل میانگین ۲.۱۷ گل را داشته اند که البته 
همین آمار هم نسبت به لیگ های معتبر اروپایی به 

مراتب پایین تر است.
دردسر همزمانی با لیگ قهرمانان اروپا

همزمان با هفته بیست وپنجم لیگ برتر، مسابقات 
دور رفت نیمه نهایی لیگ قهرمانان اروپا هم برگزار 
شــده و این موضوع بیش از همیشــه کم هیجان 
بودن مســابقات داخلی ایران نسبت به سطح اول 
فوتبال اروپا را نشــان داده است. ۲ مسابقه مرحله 
نیمه نهایی لیگ قهرمانان اروپا ۵ گل داشــت که 
نسبت به ۲ تســاوی بدون گل بین مدعیان لیگ 
برتر ایران تفاوت چشمگیری دارد. البته این موضوع 
فقط در بحث گلزنی دیده نمی شود و حتی در خلق 

موقعیت هم به چشم می خورد.
اســتقلال، تراکتور، پرســپولیس و سپاهان در 
بازی های این هفته خود به ترتیب امیدگل ۰.۳۹، 
۰.۶۰، ۰.۵۱ و ۰.۷۲ را ثبــت کردنــد و هیچکدام 
از تیم ها حتی انــدازه یک گل هم خلق موقعیت 
نداشــتند. در طرف مقابل اما هر ۴ تیم حاضر در 
نیمه نهایی لیگ قهرمانــان اروپا امیدگلی بالاتر از 

یک را به ثبت رساندند. رئال مادرید و بایرن مونیخ 
در بازی سه سنبه شــب امیدگل ۱.۹۰ و ۱.۵۸ را 
داشــتند و دورتموند و پاری سن ژرمن هم هرکدام 

امیدگل ۱.۷۸ و ۱.۷۰ را مقابل هم ثبت کردند.
در ۴ بازی حســاس لیگ برتر ایران مجموعا ۶ 
ضربــه داخل چارچوب تیم ها زده شــد که از ۱۶ 
شــوت در چارچوب دور رفــت نیمه نهایی لیگ 

قهرمانان اروپا خیلی کمتر است.
تفاوت چشمگیر رکوردهای گلزنی در ایران 

نسبت به اروپا
آمار پاییــن گلزنی در فوتبال ایران نســبت به 
فوتبال اروپا فقط محدود بــه دیدارهای مدعیان 
نیست و این موضوع به مسابقات هم سرایت کرده 
اســت. در لیگ بیست وسوم ســپاهان با زدن ۴۴ 
گل در ۲۵ بــازی و میانگین گلزنی ۱.۷۶ بهترین 
آمار را دارد و شــهریار مغانلــو هم با زدن ۱۴ گل 
مدعی اصلی کسب عنوان آقای گلی است. بهترین 
آمارهای گلــزنی در فوتبال ایران حتی نزدیک به 
فوتبال اروپا هم نیست و این تفاوت چشمگیر باز 
هم دیده می شود. میانگین گلزنی منچسترسیتی 
۲.۴۸، رئال مادرید ۲.۱۷، اینتر ۲.۳۱، بایرن مونیخ 
۲.۸۱ و پاری سن ژرمن ۲.۴۵ است و در هر ۵ لیگ 
معتبر اروپایی بهترین خط حمله میانگین گلزنی 

بیشتر از ۲ را دارد.
خط دفاعی قوی؛ راز قهرمانی در ایران!

فوتبال ایران در چند سال اخیر مسیری متفاوت 
با فوتبال اروپا را رفته و اکثر تیم ها نتیجه گرایی و 
بردهای اقتصادی را به بازی زیبا ترجیح می دهند. 
فرمولی که باعث شــده قهرمان لیــگ ایران نه از 
بین تیم های هجومی، که از میان تیم هایی باشــد 
که بهترین خط دفاعی را دارند. در سال های اخیر 
هرگز تیمی بدون داشــتن خــط دفاعی مقتدر و 
آمار کمترین گل خورده نتوانسته عنوان قهرمانی 
را کســب کند و با توجه به شــرایط اســتقلال و 
پرسپولیس، احتمالا امســال هم همین اتفاق رخ 

خواهد داد.
پرســپولیس در ۶ فصلی که قهرمانی را کسب 
کرده به ترتیــب ۱۴، ۱۵، ۱۴، ۱۷، ۱۴ و ۱۳ گل 
خورده داشــت و استقلال هم ســالی که با فرهاد 
مجیدی قهرمان شد با دریافت تنها ۱۰ گل بهترین 
آمار دفاعی تاریخ لیگ برتر را به ثبت رســاند. این 
موضوع حتی در مورد قهرمانی استقلال خوزستان 
با عبــدالله ویــسی در لیگ پانزدهــم هم صدق 
می کند و این تیم در آن فصل با دریافت ۱۴ گل با 
تفاضل گل بهتر نسبت به پرسپولیسی که ۳۴ گل 
خورده بود توانســت قهرمان شود. در همان فصل 
پرســپولیس با زدن ۵۰ گل، آمار هجومی بهتری 
نسبت به استقلال خوزستانی که ۳۳ گل زده بود، 
داشــت ولی در نهایت خط دفاعی خوزســتانی ها 

قهرمان را مشخص کرد.

آمار هجومی ضعیف مدعیان نسبت به تیم های اروپایی

فرمولمتفاوتقهرمانیدرایران؛جامرابهبهترینخطحملهنمیدهند!
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رئیس فدراسیون فوتبال: 

از فصل آینده صندلی هر 
تماشاگر مشخص خواهد بود

رئیس فدراسیون فوتبال گفت: از فصل آینده هر هوادار 
با کد ملی روی صندلی مخصوص خود خواهند نشست در 

غیر این صورت لیگ را آغاز نمی کنیم.
مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال درباره جلسه دیروز 
اعضــای فدراسیــون فوتبــال در وزارت ورزش در مورد 
ناهنجاری های اخیر فوتبال ایران گفت: ما مکلفیم و دنبال 
این هســتیم که بانوان در ورزشگاه ها بازی ها را از نزدیک 
ببینید، اما نه به هر قیمتی. در نامه وزیر ورزش به من هم، 
ایشان این مسئولیت را متوجه باشگاه ها دانستند که البته  
ای اف سی، فیفا و قانون هم همین را می گوید که باشگاه ها 
باید خودشــان از هوادارانشان پذیرایی و حضانت کنند. ما 
هم به باشگاه ها نامه زدیم که اگر آمادگی لازم برای حضور 

بانوان در ورزشگاه ها را ندارند، این کار را نکنید.  
در بازی پرسپولیس و ســپاهان یک فردی بی احترامی 
کرد که به شــدت با او برخورد شد و کمیته ارکان قضایی 
فدراسیون او را ۱۰ ســال از حضور در ورزشگاه ها محروم 

کرد.  
او ادامه داد: اقدامی جدی در حال برنامه ریزی اســت، با 
ثبت احوال هم صحبت شــده و وزارت کشور هم به دنبال 
عملی کردن این موضوع است که از فصل آینده هر تماشاگر 
با کد ملی روی صندلی خودش بنشیند و اساسنامه آن در 
کانون هواداران در حال تصویب است که هر باشگاهی باید 
کانون هواداران داشته باشد. این اساسنامه در حال اصلاح 
در شورای امنیت کشور است و لیگ آینده اگر این مولفه ها 

را نداشته باشد، ما لیگ را آغاز نخواهیم کرد.

وزیر ورزش و جوانان در نخســتین جلســه ســتاد 
عالی طرح تدوین آمایش ســرزمین گفت: در تمامی 
را  بخش هــای ورزش می خواهیم آمایش ســرزمین 
اجــرایی کنیم و این طرح می تواند هم افزایی را میان 

کند. ایجاد  دستگاه ها 
به گزارش ایرنا، کیومرث هاشــمی در جلسه ستاد 
عالی طرح تدویــن آمایش ســرزمین اظهار کرد: از 
همه عزیزانی که در راســتای اجرای این طرح تلاش 
این گونه جلسات می تواند  تشــکر می کنم.  می کنند، 

در یک فضای تعاملانه ادامه داشته باشد.
وزیــر ورزش و جوانان ادامه داد: تصویر مقام معظم 
رهبری در جمع ورزشکاران والیبالیست دانش آموزی، 
نشان دهنده نگاه ویژه  رهبری به ورزش و تربیت بدنی 
اســت و ما باید از این ظرفیت اســتفاده کنیم. نکات 
مقام معظم رهبری همیشــه راهگشا بوده است و در 
طرح آمایش ســرزمین قرار است عدالت ورزشی در 

همه حوزه ها صورت بگیرد.
هاشــمی با بیان اینکه طرح آمایش ســرزمین قرار 
اســت مانع تصمیمات ســلیقه ای شــود، گفت: این 
طرح می خواهــد ورزش کشــور را از روزمرگی دور 
کنــد و امیدوارم این روند مســتمر باشــد. همچنین 
می خواهیــم این طرح فردمحور نباشــد و از سلایق 
شــخصی دوری کنیم و توســعه ورزش در تمام ابعاد 

آن انجام شود.
وزیــر ورزش و جوانــان تاکید کرد: مــا در تمامی 
بخش ها می خواهیم آمایش سرزمین را داشته باشیم 
و این طــرح می تواند هم افزایی را میان دســتگاه ها 
ایجاد کند و خداراشــکر این وضعیت میان دستگاه ها 
وجــود دارد. امیدوارم طرح آمایــش بتواند نقش نخ 

تســبیح را ایفا کند و اتفاقات خوبی را رقم بزند.
وی با اشــاره به پیگیری هایی کــه باید درخصوص 
فضاهــای ورزشی صورت بگیرد، گفت: اتفاقات خوبی 
را پس از انقلاب در ایجاد فضاهای ورزشی داشته ایم. 
باید فضــای قبل از انقلاب را بــررسی کنیم و طرح 
آمایش این مســاله را به طور کامل شــفاف و روشن 
می کنــد. طرح آمایش می توانــد به خوبی از اقدامات 

صورت گرفته دفاع کند.
هاشــمی در خصوص ضمانت اجرایی طرح آمایش 
ســرزمین گفت: بحث ضمانت اجرایی مطرح شــد و 
برخی قوانین بوده اند کــه ضمانت اجرایی ندارند اما 
اجرایی شدن این طرح بستگی به دفاع ما از آن دارد 
که این طرح را به عنوان یک موضوع علمی در اولویت 

قرار دهیم.
وزیــر ورزش و جوانــان افزود: افــرادی که در این 

زمینه تحصیل کرده اند را باید مدافع این طرح کنیم. 
می خواهیم از همه ظرفیت ها اســتفاده کنیم تا ابعاد 
و چارچوب هــای مختلف این طرح روشــن شــود و 

ابهامات در سطوح مختلف برطرف شود.
هاشــمی اظهار کــرد: تمام افرادی کــه می توانند 
درگیر این موضوع شــوند، می تواند طرح را تشــریح 
کند تا مشــکلات برطرف شود. ما هیچ نمونه ای مثل 
طرح آمایش سرزمین در ســطح کشوری نداشته ایم 
اما اگر نمونه مشابهی حتی در سطح منطقه ای وجود 

داشته باشد، باید از آن بهره ببریم.
وی با اشــاره بــه توجه به اســتعدادهای پنهان در 
ســطح کشور و بررسی آن توســط آموزش و پرورش 
گفت: ما نباید از اســتعدادهای پنهان غافل شــویم و 
باید در ارزیابی ها این مساله مورد بررسی قرار بگیرد. 
در ایــن زمینه آموزش و پرورش می تواند کمک قابل 
توجهی داشته باشــد و معلمان ورزش، استعدادها را 
شناسایی کنند. ما بالای ۳۰ هزار معلم ورزش داریم 

و باید از این ظرفیت استفاده کنیم.
هاشــمی تاکید کرد: اگر بتوانیم اتصالات مختلف با 
آموزش و پرورش برقرار کنیم، طرح آمایش می تواند 
به نتیجه مد نظر خود برسد. این طرح توسط آموزش 

و پرورش می تواند احیا شود.
وزیر ورزش خاطرنشــان کرد: این سند تصویب و به 
استان ها هم ابلاغ شــده است و دستگاه های اجرایی 
باید نیروی انســانی لازم را داشــته باشــند. نیروی 
انســانی ماهر ما در حال حاضر در حال بازنشســته 
شــدن هســتند و بنای ما این اســت کــه در هفته 
تربیت بدنی جلســه شــورای عــالی ورزش با حضور 
رئیس جمهور پیگیری هــای لازم را در این خصوص 

صورت دهیم.
وی با اشــاره بــه این کــه بایــد گزارش های لازم 
درخصــوص طرح آمایش به مقام هــای بالاتر صورت 
بگیــرد، گفت: مــا همچنین در بخــش رصد هم از 
جملــه طرح آمایش هم بایــد پیگیری های لازم را از 
طریق واحدهای مربوطه داشته باشیم و برای ریاست 
جمهوری و مقام معظــم رهبری گزارش هایی درباره 
طرح داشــته باشیم و هر چــه مقام های بالاتر از این 
طــرح باخبر باشــند، اثربخشی هــای بهتری صورت 

گرفت. خواهد 
وزیر ورزش و جوانان در پایــان درخصوص توجه به 
موضوعــات فرهنگی در طرح آمایش ســرزمین گفت: 
از موضوعــات فرهنگی غافل نشــویم و این موضوعات 
دغدغه مقام معظم رهبری و رئیس جمهور اســت و این 
مســائل در طــرح آمایش حتما درنظر گرفته شــود تا 

کیومرث هاشمی: 
در آمایش سرزمینی، عدالت ورزشی در همه 

حوزه ها اجرایی می شود

عکس روز...

نخستین کمیته تخصصی روانشناسان شورای سلامت کیش
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